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روزنامه

 شماری می گویند نتیجه ی مذاکرات را نباید به اقتصاد کشور گره زد اما پیامدهای توافق هسته یی که مهم ترین 
آن لغو تحریم های ایران است در سرنوشت بازارها و صنایع مختلف، حتی کسب و کارهای غیر مولد انکارناشدنی است 
و اولین اثر آن را هم می توان تزریق 120 میلیارد دلار درآمدهای مسدود شده ی ایران در رگ های اقتصاد کشور در 
بازه ی زمانی مشخص دانست. با این حال، تصویری که برای مردم از شرایط اقتصادی پس از تحریم ترسیم شده گاهی 

متفاوت از چیزی است که مسوولان با توجه به حال و روز اقتصاد کم رمق ایران می بینند.
لغو یک جا و کامل تحریم هایی که به بهانه ی واهی فعالیت های غیرصلح آمیز هسته یی به ایران تحمیل و در 
طول چند سال گذشته تشدید شد، رفع مانع های مبادله های پولی و مالی با برداشته شدن تحریم های سوییفت، 

بهبود فضای تجارت و ایجاد زمینه یی برای رشد سرمایه گذاری از مهم ترین دستاوردهای توافق برد- برد در مذاکرات 
هسته یی برای اقتصاد ایران است و هیچ تردیدی نیست که لغو تحریم ها می تواند قطار اقتصاد را به ریل رشد و 
توسعه بازگرداند. حال نکته این است که امروز در چه شرایطی قرار داریم و شرایط پس از تحریم ها چگونه خواهد بود؟

دولت نهم و دهم با اجرای غلط سیاست هدفمندسازی یارانه ها، هزینه ی 50 هزار میلیارد تومانی بابت تزریق یارانه 
ی ماهانه 45 هزار و 500 تومانی روی دست دولت بعد از خودش گذاشت. این در شرایطی صورت گرفت که هشت 
سال دولت های نهم و دهم دوران اوج درآمدهای نفتی کشورمان بود و در برابر، بودجه ی سال جاری با نفت 72 دلاری 

بسته شد. طرفه آنکه با گذشت چهار ماه از آغاز سال قیمت نفت به گرد این رقم هم نرسیده است...

 امروز در چه شرایطی قرار داریم و شرایط پس از تحریم ها چگونه خواهد بود؟

اغراق گویی ها درباره اقتصاد پساتحریم

مدیرکل آب و فاضلاب استان:

سال 1400 آب سرشاخه های دز تمام می شود

حمید رضا شیخ الاسلام مدیر کل آموزش و پرورش قم گفت که اگر اولیای دانش آموزان از مدرسه 
فرزند خود حمایت مالی نداشته باشند به صورت قطعی مدیر مدرسه با چالش جدی مواجه خواهد شد

هزینه های اضافه مدرسه برعهده مدیر نیست؛ اولیاء مشارکت کنند

چراغ سبز 
»شیخ  الاسلام«

مشاغل مزاحم امان شهروندان قمی را بریده است

همسایه های دردسرساز
معضل مشاغل مزاحم و کارگاه های محدود به مرکز شهر قم تا جایی پیش رفته که شهروندان قمی از آلودگی صوتی و 
زیست محیطی آنها به ستوه آمده اند و با وجود آنکه فریاد نارضایتی ساکنان مجاور این کارگاهها گوش مسئولان را پر کرده اما 
هیچ یک از نهادهای مرتبط وعده هایشان را عملی نکرده و هیچ گامی برای رسیدگی به این معضل گوش خراش برنداشته اند.

در واقع مشاغل مزاحم آن دسته از مشاغلی هستند که به هر نحوی اعم از ایجاد سروصدا، آلوده کردن محیط پیرامون 
به واسطه پخش دود، گردو غبار، بوی رنگ و مواد مضاف، اشغال کردن پیاده روها و سد معبر اهالی شدن و مانند اینها 

مزاحمت هایی فراوان برای اهالی منطقه مسکونی مجاور خود ایجاد می کنند...
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مرسدس بنز اسفندماه در ایران

به منظور آشنایی با شهر و نیروها صورت گرفت:

فرصت 4 ماهه شورا به »سقائیان نژاد«
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سرمقاله: علی قاسمی ورجانی

مهاجرت روستائیان به شهر 
به خصوص جمعیت جوان و فعال 
ازجمله مسائلی است که می تواند 
پایداری اجتماعات روستایی را به 
خطر بیندازد. متأسفانه این پدیده 
امروز در برخی از روستاهای استان 
قم به شدت ظهور و بروز پیداکرده 

و تقریباً برخی از این روستاها ...

چگونه جوانان را در روستا 
ماندگار کنیم؟

شهردار قم تعاملات مناسب میان مدیریت شهري و 
دیگر دستگاه هاي استان را از ملزومات اساسي توسعه 
شهر عنوان کرد و گفت: تاکنون نقشه راه مناسبي در 

شهرداري قم نداشته ایم.
 سقائیان نژاد در دیدار با رییس سازمان برنامه وبودجه استان 
قم بابیان اینکه در حال حاضر بیشتر درصدد احصاي نقاط ضعف 
و قوت شهر هستیم، اظهار داشت: نباید موازي کاري مانع پیشرفت 

امور شود
وي در ادامه با تأکید بر ضرورت تدوین یک برنامه مدون براي 
توسعه متوازن شهر قم، افزود: یک گروه مجزا در بحث برنامه ریزی 
براي قم 1404 در حال کار و برنامه ریزی هستند. شهردار قم 
رفع مشکلات ریز گردها را مورد تأکید قرارداد و تصریح کرد: این 

معضل بزرگ را باید با طرحي ملي مرتفع کرد.
شهردار قم در ادامه همکاري همه جانبه مدیریت شهري با 
دیگر دستگاه های استاني را موردتوجه قرارداد و خاطرنشان کرد: 
نباید اجازه دهیم موازي کاري و روندهاي اداري و بوروکراتیک مانع 

پیشرفت امور شود...

شهردار قم:

تاکنون نقشه راه 
مناسبي در شهرداري  

نداشته ایم

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اعلام کرد:

علت کاهش مقرری 
بگیران بیمه بیکاری 

در استان قم
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منتقدان نیمه پر لیوان را هم ببینند
محمد جواد ظریف:

7

7

در نظر دارد، به استناد مجوز بند 4 مصوبه مورخه 1394/4/15 هیات مدیره 
محترم سازمان، بهره برداری مکانی از غرفه زیر پله برقی عابرپیاده واقع در 
میدان مطهری را جهت ایجاد غرفه مواد غذایی و تنقلات به شرح ذیل را به مدت 
یکسال شمسی و بصورت مزایده عمومی به شرکت واجد الشرایط واگذار نماید.
لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت 
اسناد و شرکت در مزایده از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان 
وقت اداری روز شنبه مورخه 1394/5/17 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه 
CNG و تالارآرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با 

شماره تلفن 59 و 32859958 داخلی 141 و 142 تماس حاصل فرمایند.
توضیحات:

- میزان سپرده شرکت در مزایده آن مبلغ )به عدد( 6/000/000 ریال )به 
حروف( شش میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان در مزایده باید میزان 
سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش 
واریز نقدی به حساب سپرده شماره 100789426557 نزد بانک شهر شعبه 
پایانه های مسافربری قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه 

نمایند .
- هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان 

به ترتیب ضبط خواهد شد.
- هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
- پیشنهادات رسیده ساعت 8:30 صبح روز یکشنبه مورخه 1394/5/18 در 
محل سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده 
مزایده اعلام خواهد شد. همچنین حضور پیشنهاد دهندگان یا نمایندگان آنها 

در کمیسیون مجاز نمی باشد.
- سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مزایده مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری قم

حسین شعبانزاده - سرپرست سازمان

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(



مدیرکل بهزیستی استان قم با ابراز 
نگرانی از چند مدیریتی بودن فعالیت 
درصد   50 گفت:  کودک  مهدهای 
مهدهای کودک که زیر نظر اداره کل 
مجاز  غیر  ندارند  فعالیت  بهزیستی 

هستند.
رضا سلیقه با اشاره به نظارت اداره کل 
بهزیستی استان قم بر مهدهای کودک  بیان 
کرد: 80 مهد کودک در استان قم زیر نظر 
اداره کل بهزیستی فعالیت دارند و برای این 

فعالیت دارای مجوز هستند. 
شدن  مدیریتی  چند  از  انتقاد  با  وی 
مهدهای کودک  گفت: این مسئله مهم ترین 
مشکل مهدهای کودک  محسوب می شود 
که امیدواریم به زودی مسئولان بالا دستی 

در این زمینه چاره ای بیاندیشند.
مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره به 
دیگر نهادهای مدیریتی مهدکودک ها گفت: 
آموزش و پرورش و سازمان تبلیغات از جمله 
نهادهایی هستند که در مدیریت مهدهای 

کودک ها دست دارند و این مدیریت موازی 
کاری با بهزیستی محسوب می شود.

مهدهای کودک   بندی  دسته  با  وی 
تصریح کرد: در حال حاضر 65 مهدکودک 
 10 و  خودکفا  مهدکودک   6 خصوصی، 
کل  اداره  نظر  زیر  مهدکودک  روستا 
بهزیستی استان قم فعالیت دارند که 8 
هزار و 500 کودک در این مهدها حضور 

دارند.
درصد   50 اینکه  بر  تاکید  با  سلیقه 

کل  اداره  نظر  زیر  که  مهدهای کودک  
بهزیستی فعالیت ندارند، غیر مجاز هستند، 
بیان کرد: این مهدها در مکان های بسیار 
نامناسب ایجاد شده و آموزش های مناسب 

نیز به کودکان داده نمی شود.
وی از خانواده ها خواست پیش از ثبت نام 
فرزندانشان در مهدهای کودک نسبت به 
استعلام مجوز این مراکز اقدام کرده و سپس 
فرزاندانشان را در مهدهای کودک ثبت نام 

کنند

مدیرکل بهزیستی استان قم:

مهدکودک های قم نیازمند مدیریت واحد است

اخبار سه شنبه - سی ام تیرماه 1394 - سال هجدهم - شماره 23771

اخبار
مدیرکل ارشاد در جلسه فوق العاده شورای فرهنگی عمومی قم: 

تحقق جمع بندی مذاکرات هسته ای 
یک اتفاق تاریخی و ملی است 

بندی  تبریک تحقق جمع  ارشاد اسلامی قم، ضمن  و  مدیرکل فرهنگ 
مذاکرات هسته ای، این اتفاق را یک اتفاق تاریخی و ملی برشمرد. 

به گزارش ایرنا به نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، حجت 
الاسلام والمسلمین عبدالرضا ایزدپناه روز دوشنبه درجلسه فوق العاده شورای فرهنگ 
عمومی قم اظهار کرد: مجموعه دولت بابهره گیری ازراهبری و رهنمودهای هوشمندانه 

رهبر معظم انقلاب اسلامی توانست این رویداد مهم و ارزشمند را رقم بزند. 
وی دربخش دیگر سخنان خود گفت: عمده فعالیتها و برنامه ها برای تحقق همدلی 
و همزبانی ملت و دولت به عنوان شعار سال، با گرایش فرهنگ عمومی می باشد و لازم 
است با جمع آوری طرحها و پیشنهادهای اثرگذار، یک سری اقدامات عملیاتی و اجرایی 
برای این امر صورت بگیرد تا قم به الگویی برای دیگر استانهای کشور تبدیل شود. وی 
خاطرنشان کرد: برای دستورات جلسه شورا درسالجاری بنابراین شد که موضوعات از خود 
اعضا باشد که به همین منظور بنا به درخواست دبیرخانه شورا، از سوی اعضا موضوعاتی به 
این دبیرخانه ارسال و درقالب 24 مورد انتخاب شده و آماده بررسی است.ایزدپناه همچنین 
به چهار کارگروه پیشنهادی برای پیگیری این اولویت های موضوعی اشاره کرد و افزود: 
کارگروه های اجتماعی، فرهنگ دینی، سبک زندگی و نیز زیرساخت های فرهنگی، چهار 
گروه پیشنهادی دبیرخانه با وظایف مشخص می باشد که پس از تصویب شورا تحقق آن 
محورهای 24 گانه موضوعی را پیگیری خواهند کرد.دبیر شورای فرهنگ عمومی قم با 
اشاره به تصویب برگزاری جشنواره ایده های سبک زندگی و فرهنگ عمومی در جلسه سال 
گذشته شورای فرهنگ عمومی استان قم، اظهار کرد: طرح برگزاری این جشنواره آماده 

شده است که در جلسه بعد شورا ارائه خواهد شد.
بسیاری از سوغات های فرهنگی و مذهبی ما  چینی است

سرپرست معاونت هماهنگی امور زائرین استانداری قم نیز در این جلسه به بیان گزارش 
ستاد تسهیلات زائرین ویژه عید سعید فطر پرداخت و گفت: با توجه به آغاز سفرهای 
داخلی و خارجی و حضور خیل زائران و مسافران در استان قم، همکاری تمامی دستگاه 
های اجرایی برای استقبال مناسب از این زوار و رفع مشکلات احتمالی مورد نیاز است.

یونس عالی پور، از ساماندهی ویژه برای استقبال از زائران عراقی خبر داد و خاطرنشان کرد: 
به همین منظور کارگروه استقبال از زائرین غیر ایرانی تشکیل شده است.وی همچنین به 
برگزاری چهار مرحله ای همایش نقش زیارت و گردشگری مذهبی در توسعه قم اشاره و 
بیان کرد: این همایش با رویکرد اقتصاد مقاومتی و به منظور تحقق منویات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی است که اولین دوره آن در ماه گذشته در قم برگزار شد.وی درخصوص 
آسیب های سوغات فرهنگی در قم گفت: متاسفانه با وجود ظرفیت های فراوان تولیدی در 
قم و کشور، بسیاری از سوغات های فرهنگی و مذهبی ما مانند قرآن کریم، رحل و دیگر 
کالاهای مذهبی تولید کشور چین است که این موضوع خلاف اقتصاد مقاومتی بوده و باید 

برای حل این معضل چاره ای اندیشید.
شهرک چاپ و نشر قم به شهرک چاپ، نشر و صنایع فرهنگی تبدیل شود

سید رضا دهناد سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
استانداری قم نیز در این جلسه ، پیشنهاد داد تا برای حمایت تولیدات داخلی به ویژه 
محصولات فرهنگی، شهرک چاپ و نشر قم به شهرک چاپ، نشر و صنایع فرهنگی تبدیل 
شود که این موضوع با تاکید دبیر شورا و جلب نظر رییس و اعضای شورا به تصویب 
رسید.نصرت الله لطفی رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم نیز در این جلسه در 
خصوص اسامی پروژه های عمرانی شهر قم گفت: برخی از اسامی پروژه های قم در کتابها 
به اشتباه درج شده که لازم است هم آموزش و پرورش نسبت به اصلاح آن اقدام کند، هم 
توسط این شورا اصلاح و تکمیل اسامی پروژه های عمرانی تصویب شود. از دیگر موضوعات 
مطرح شده در این جلسه، به پیشنهاد یونس عالی پور سرپرست معاونت هماهنگی امور 
زائرین استانداری قم مقرر شد کارگروهی برای بررسی راهکارهای اجرایی شدن سند صنایع 
فرهنگی استان قم تشکیل شود. یکصد و سی و هشتمین جلسه شورای فرهنگ عمومی 
استان به ریاست حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمد سعیدی امام جمعه موقت قم و 
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( و با حضور اعضای این شورا در سالن اجتماعات 

پژوهشکده آستان مقدس برگزار شد. 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم  خبرداد:

افزایش ظرفیت شبکه گاز 
شهرک صنعتي شکوهیه 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم از افزایش ده هزار متر مکعبي 
ظرفیت شبکه گاز شهرک صنعتي شکوهیه خبرداد.

امیر طیبی نژاد با اعلام این خبراظهارداشت: در راستاي تامین زیرساختهاي مورد نیاز 
واحدهاي صنعتي، ایستگاه تقلیل فشار گاز شهرک صنعتي شکوهیه به ظرفیت 10 هزار 

متر مکعب برساعت مورد بهره برداري قرار گرفت.
وي بابیان اینکه پیش از این شبکه گاز شهرک صنعتي شکوهیه داراي دو ایستگاه با 
ظرفیت 30 هزار متر مکعب بود گفت: با افزایش این ده هزار مترمکعب میزان ظرفیت گاز 

شهرک صنعتي  به 40 هزار متر مکعب افزایش یافت.
مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي قم افزود: با وارد شدن این ایستگاه به شبکه گاز 
شهرک نیاز واحدهاي مستقر جدید و فاز توسعه شهرک صنعتي شکوهیه  برطرف مي شود.

وي تصریح کرد: همزمان با احداث این ایستگاه، خط تغذیه آن نیز به طول هزارو 200 
متر درمدت یکسال اجرا و به بهره برداري رسید.

مهندس طیبي نژاد هزینه اجرا شده براي خط تغذیه و ایستگاه تقلیل فشار گاز شهرک 
صنعتي شکوهیه را بالغ بر 5 میلیاردریال عنوان کرد.

گفتني است شهرک صنعتي شکوهیه قم در کیلومتر 13 جاده قدیم قم تهران بزرگترین 
شهرک صنعتي استان و جزء شهرک هاي صنعتي برتر کشور به حساب مي آید.

حوادث

خبر

رئیس پلیس آگاهي استان قم  تشریح کرد:

جزییات توقیف 4 تریلر با15 میلیارد بار قاچاق 
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم از توقیف 4 دستگاه تریلر و 

کشف کالاي قاچاق به ارزش 15 میلیارد ریال خبر داد.
سرهنگ مهدي قدمي در تشریح این خبر گفت: در راستاي مبارزه با کالاي قاچاق و 
برقراري امنیت و ثبات بازار، مشخص شد، ایادي قاچاق تصمیم بر انتقال مقدار قابل توجهي 

کالا از یکي از شهرهاي جنوبي به مرکز را دارند که از استان قم عبور خواهند کرد. 
وي افزود: کارشناسان پلیس آگاهي استان با برآورد تقریبي زمان ورورد خودروها 
به محورهاي مواصلاتي استان، به صورت نامحسوس این محورها را کنترل کرده و 
در نهایت 4 دستگاه تریلر حاوي کالاي قاچاق در اتوبان کاشان – قم  راشناسایي و 

توقیف کردند.
این مقام انتظامي در ادامه تصریح کرد: با بررسي هاي صورت گرفته مشخص شد، 4 
راننده تریلر که داراي سابقه حمل کالاي قاچاق نیز داشته اند، بعد از بارگیري کالاهاي 

موصوف ، با مدارک جعلي از جنوب حرکت کرده اند.
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم ارزش تقریبي کالاهاي کشف شده را 
بالغ بر 15 میلیارد ریال دانست و اظهار کرد:پرونده تشکیل شده براي سیر مراحل قضائي به 

دادسراي عمومي و انقلاب استان ارسال و متهمان روانه زندان شدند.
وي تاکید کرد: اقدامات تخصصي پلیس براي شناسایي متهمان اصلي ، محل دپو و 

تخلیه کالاها تحت بررسي است.
سرهنگ قدمي در پایان گفت:  از آنجا که قاچاق کالا و ارز یکي از دلائل اصلي رکود 
اقتصادي بوده و از بین رفتن بازار کار و سرمایه اجتماعي را در پي دارد،مبارزه با این امر 
یکي از اهداف و اولویت هاي نیروي انتظامي است و ماموران پلیس با ایادي قاچاق برخورد 

قاطع و قانوني خواهند داشت.

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان قم  اعلام کرد:

تمدید مهلت ترخیص وسائط نقلیه توقیفی 
در استان قم

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان قم از تمدید مهلت ترخیص وسائط 
نقلیه توقیف شده در این استان خبر داد.

سرهنگ "سید کرم الله حسیني" با اشاره به ابلاغیه ناجا مبني بر ترخیص وسایل نقلیه 
به مناسبت عید سعید فطر، اظهار داشت: پلیس راهنمایي و رانندگي استان با توجه به آمار 
بالاي موجودي وسایل نقلیه توقیفي در پارکینگ هاي سطح استان ، تصمیم گرفت که 

مدت زمان این طرح را تمدید و یک دوره سه هفته اي را براي آن مشخص کند.
وي با بیان اینکه تصمیم پلیس، آزادسازي اغلب وسایل نقلیه توقیف شده در سال هاي 
اخیر است، عنوان داشت: از 25 تا 31 تیرماه براي آن دسته از وسائط نقلیه اي که قبل از 
سال 1394 توقیف شده اند، از اول تا ششم مرداد ماه براي وسائط نقلیه ي توقیف شده در 
طول سال 94 و از هفتم تا دهم مرداد براي وسایل نقلیه اي که متعلق به اتباع غیر ایراني 

است، پیش بیني شده است.
رئیس پلیس راهور فرماندهي انتظامي استان قم با تأکید بر اینکه اتباع غیر ایراني باید 
از طریق پلیس اتباع یا استانداري و فرمانداري محل، وضعیت حضورشان در استان یا شهر 
قم را مشخص کنند، ابراز امیدواري کرد تا پایان این طرح ،تمام وسائط نقلیه اي که در سال 

هاي گذشته و همچنین سال جاري توقیف شده اند آزاد شوند.
سرهنگ حسیني با اشاره به اینکه در مرحله جدید آزادسازي و ترخیص خودرو و 
موتورسیکلت، حدود 2 هزار موتورسیکلت و 167 دستگاه خودرو ترخیص شده اند، افزود: 
افرادي که با مشکلات قضائي یا مسائلي از قبیل نداشتن شماره و پلاک مواجه هستند، در 

این برهه زماني امکان ترخیص وسیله ي آن ها وجود نخواهد داشت.
وي افزود: شهروندان به منظور ترخیص وسائط نقلیه خود، تعجیل نداشته باشند، حدود 
21 روز براي این کار پیش بیني شده است که اگر مردم با توجه به تقسیم بندي انجام 

گرفته و به ترتیب مراجعه کنند، مشکلشان برطرف خواهد شد.
رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان با بیان اینکه ستاد ترخیص در دو نوبت صبح و 
بعد از ظهر به مشکلات مراجعین رسیدگي مي کند، گفت: تعداد زیادي گیت، امور ترخیص 
وسائط نقلیه را انجام مي دهند که هر دو یا سه دقیقه، یک وسیله نقلیه آزاد مي شود.

سرهنگ حسیني در پایان توصیه کرد: مردم با آرامش و حوصله مراجعه کنند تا متصدیان 
ترخیص بتوانند در یک سیر مراحل معقول، آسان و روان به آزاد سازي وسایط نقلیه تمام 

مراجعان رسیدگي کنند.

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فویت های پزشکی استان خبر داد:

یک فوتی و 293 مجروح در حوادث ترافیکی قم 
سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فویت های پزشکی قم گفت: حوادث 
ترافیکی تعطیلات چند روز گذشته در این استان، یک فوتی و 293 مجروح 

برجا گذاشت. 
محمدرضا حسنی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا با اشاره به حوادث ترافیکی که از 
ساعت هفت صبح روز بیست و پنجم تا هفت صبح بیست و نهم تیرماه جاری در استان قم 
رخ داده است، افزود: در حادثه برخورد یک دستگاه خودرو با عابر در ساعت 20 و 32 دقیقه 

روز 25 تیرماه در بلوار خلیج فارس، یک آقا حدود 70 ساله فوت کرد. 
وی اضافه کرد: برخورد دو دستگاه پراید در آزادراه قم - تهران که ساعت 20 و 20 
دقیقه روز 26 تیرماه اتفاق افتاد، موجب مجروح شدن شش نفر شد.وی ادامه داد: بر اثر 
برخورد یک دستگاه پراید با یک دستگاه پیکان در ساعت پنج و 49 دقیقه 27 تیرماه، پنج 

نفر نفر مصدوم شدند.
به گفته وی، در حادثه واژگونی یک دستگاه تریلی که ساعت 19 و 56 دقیقه، 28 تیرماه 
رخ داد نیز شش نفر مصدوم شدند.حسنی اضافه کرد: ساعت 45 دقیقه بامداد صبح روز 
دوشنبه، 29 تیرماه نیز بر اثر برخورد سه دستگاه خودرو پراید، پژو و رانا، در کلیومتر شش 
آزادراه قم –تهران، 9 نفر مجروح شدند.به گفته سرپرست مرکز اورژانس 115 قم، از ساعت 
هفت صبح روز 25 تیرماه تا هفت صبح روز 29 تیرماه، چهار هزار و 288 تماس با این مرکز 
برقرار شد که منجر به انجام 679 ماموریت شد که 539 مورد آن شهری و 140 مورد آن 
جاده ای بوده است.وی افزود: در این مدت، 227 حادثه تصادف رخ داده که 166 مورد 

آن شهری و 61 مورد نیز جاده ای بوده که در مجموع 293 مجروح بر جا گذاشته است.
به گفته وی، 85 نفر از مجروح این حوادث به مراکز درمانی منتقل و 46 نفر نیز به 

صورت سرپایی درمان شدند.
غرق یک نفر درسد سنجگان

 حسنی در ادامه با بیان اینکه حوادث رخ داده در استان قم در چند روز گذشته دو 
فوتی برجا گذاشته است با اشاره به حادثه حریق یک دستگاه تریلی، گفت: ساعت 14 و 
33 دقیقه روز 25 تیرماه، بر اثر حریق یک دستگاه تریلی در آزاراه سلفچگان - ساوه، یک 

آقا حدود 40 ساله فوت کرد.
وی افزود: همچنین در حادثه غرق شدگی که ساعت 11 و 55 دقیقه روز 28 تیرماه 
در سد سنجگان واقع در بخش سلفچگان اتفاق افتاد، یک آقا حدود 35 ساله جان باخت.

مدیر عامل سازمان آتش نشاني شهرداري قم  اعلام کرد:

انجام 64عملیات طي 72 ساعت گذشته 
مدیر عامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم از انجام 64 

عملیات طي 72 ساعت گذشته در قم خبر داد.
عباس جعفري با اشاره به اینکه طي 72 ساعت گذشته 64 عملیات آتش نشاني در 
قم انجام گرفت، ادامه داد: عملیات هاي انجام گرفته شامل 33 ایمن سازي، 10 نجات و 21 

حریق مي شود.
وي گفت: حریق هاي بوقوع پیوسته شامل 7 حریق ضایعات، 3 حریق منزل، 1 حریق 
انبار یونولیت ، یک حریق مغازه، یک حریق انبار الیاف، حریق یک موتور سیکلت، حریق 4 

اصله درخت، 1انبار کاه و خریق 2 کنتور برق مي شود.
مدیر عامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم افزود: نجات هاي انجام 
شده نیز شامل 5مورد محبوس شده در آسانسور، 2مورد انگشتر بري، 2مورد محبوس شدن 

کودک در اتاق و 1مورد جلوگیري از غرق شدگي در سد سنجگان مي شود.
جعفري همچنین گفت: ایمن سازي هاي انجام گرفته شامل 2 مورد رهاسازي گربه، 4 
مورد قطع شیرآب، 13 مورد بازگشایي درب خودرو، 4مورد نشت سوخت خودرو، یک مورد 
صید موش صحرایي، 1مورد قطع آژیر، 1مورد سقوط از درخت، 1مورد صید مار، 2مورد 

محبوس شدن، 3مورد بریدن قفل فرمان و 1مورد سقوط از داربست مي شود.

به منظور آشنایی با شهر و نیروها صورت گرفت:

فرصت 4 ماهه شورا به »سقائیان نژاد«
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم بابیان این که رضایت عمومی از عملکرد 
شهردار قم در بین اعضای شورای اسلامی شهر وجود دارد، گفت: رضایت اعضای 

شورا از شهردار دلیلی بر عدم نظارت بر عملکرد شهردار نیست.
عباس ذاکریان به وجود یک رضایت عمومی نسبت به عملکرد سقائیان نژاد شهردار 
قم در شورای اسلامی شهر اشاره کرد و اظهار داشت: از زمانی که وی مسئولیت پذیرفت، 
درخواستی مطرح شد، مبنی بر این که به مدت 3 الی 4 ماه به منظور آشنا شدن وی با شهر 
و نیروها فرصت داده شود که شورا با توجه به شناختی که از آقای سقائیان نژاد داشت، به 

وی فرصت این فرصت را داد.
وی وجود رضایت شورای اسلامی شهر از مدیران را پشتوانه ای برای آنان دانست و 
افزود: وجود این رضایتمندی دلیلی بر عدم نظارت اعضای شورای شهر بر عملکرد شهردار 
نخواهد شد و اگر اعضای شورا کوچک ترین مشکلی را مشاهده کنند طبق روال نظارتی 

خود برخورد خواهند کرد. 

با  قم  استان  مالیاتی  امور  کل  مدیر 
ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده در 
راستای فرهنگ سازی و اطلاع رسانی 
مالیاتی گفت: تمام تلاش ما براین است 
که فرهنگ مالیاتی را در جامعه نهادینه 
کلیه  از  استفاده  با  نیز  تاکنون  و  کنیم 
ظرفیت های موجود در این مسیر گام 

برداشتیم.
بازدید حجت  سعید حسنی در حاشیه 
امیرآبادی  و  آشتیانی  والمسلمین  الاسلام 
نمایندگان مردم قم از اداره کل امور مالیاتی 
استان قم، تدوین منشور حقوق مودیان مالیاتی 
و ابلاغ منشور اخلاقی کارکنان مالیاتی را در 
راستای تکریم ارباب رجوع دانست و با اشاره 

به ارتباط بین حقوق و تکالیف مودیان اظهار داشت: با آنکه تکریم ارباب رجوع از اولویت مهم 
و اساسی ما می باشد لیکن برخی از مودیان مالیاتی به دلیل عدم آشنایی با حقوق و تکالیف 
خود و یا برخی مواقع به دلیل عدم شفافیت اقتصادی مشکلاتی را برای خود به وجود می 
آورند که عدم دریافت شماره اقتصادی یا عدم ارائه اظهارنامه مالیاتی در مهلت مقرر قانونی 
از جمله آنها می باشد. مدیر کل امور مالیاتی استان قم حضور نمایندگان مردم در مجلس 
شورای اسلامی را در ادارات مالیاتی موجب دلگرمی همکاران مالیاتی دانست و افزود: اکنون 
که در حال اجرای طرح جامع مالیاتی هستیم بیش از هر زمان دیگری به همراهی مودیان و 
کمک مسئولان نیاز داریم تا با اجرای موفقیت آمیز طرح جامع مالیاتی، بتوانیم نظام مالیاتی 
را به سمت توسعه و عدالت مالیاتی پیش ببریم و چالش های بین مودیان و نظام مالیاتی را 
به حداقل برسانیم. سعید حسنی با ارائه گزارشی از عملکرد اداره کل امور مالیاتی استان قم 
اظهار داشت: در سال گذشته با همت همکاران و همراهی مودیان مالیاتی توانستیم درآمدهای 

مالیاتی استان را محقق سازیم.
پاسخ گویی سریع و قانونی به انتظارات مودیان ضروری است

حجت الاسلام و المسلمین آشتیانی نماینده قم نیز در این بازدید اظهارداشت: کشور 
باید با مالیات اداره شود و باید از وابستگی به نفت کم شود و این موضوعی است که رهبر 
معظم انقلاب بارها مورد تاکید قرار دادند و اکنون ضرورت اقتصاد مقاومتی در کشور اهمیت 

مالیات را بیش از هر زمانی نمایان می سازد.
وی، کار مالیاتی را به دلیل اینکه یک کار مالی هست، اخذ مالیات از مردم را کاری 
سخت و دشوار دانست و با اشاره به اینکه توده مردم پرداخت مالیات برای آنها مشکل است 
افزود: برای گرفتن مالیات هم باید اطلاع رسانی کرد و هم باید اعتماد سازی کرد و برای 

تحقق این دو مهم همه باید به نظام مالیاتی کمک کنند.

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با 
اشاره به آیه 103 سوره توبه افزود: وقتی خدا 
به پیامبر امر می کند که برای پرداخت کننده 
صدقه دعا کن اخذ کنندگان مالیات هم وظیفه 
دارند در حق مودیان مالیاتی دعا کنند و با 
مودیان مالیاتی مانند پرداخت کنندگان زکات 
برخورد شود. وی پاسخ گویی سریع و قانونی 
به انتظارات مودیان را یک ضرورت دانست و 
اظهار داشت: در مواقعی که مودیان در ادارات 
مالیاتی حاضر می شوند باید کارها به صورت 
جهادی و با حفظ احترام مودیان و تکریم ارباب 

رجوع انجام گیرد.
فضای ادارات مالیاتی قم مناسب نیست

در  قم  مردم  نماینده  فراهانی  امیرآبادی 
مجلس شورای اسلامی نیز در این بازدید، پیام طرح جامع مالیاتی را رضایت مودیان مالیاتی 
عنوان کرد و گفت: مالیات قم نسبت به گذشته خیلی فرق کرده است و وظیفه همه ما این 

است که ماموران مالیاتی را در کنار مودیان مالیاتی تکریم کنیم.
وی هزینه اخذ مالیات را در برخی موارد بیش از خود مالیات دانست و افزود: ما باید به جای 
افزایش نرخ مالیاتی، پایه های مالیاتی را افزایش دهیم تا عدالت اجتماعی و عدالت مالیاتی در 

کنار هم مورد توجه قرار گیرند.
وی با اشاره به اینکه امروز 40 درصد مردم مالیات می دهند به حساب های شهروندان 
اشاره کرد و اظهار داشت: دولت باید از حساب های شهروندان خود مطلع باشد زیرا یکی از 
شرایط تحقق عدالت مالیاتی داشتن حساب های شهروندان است و آن چیزی که منع قانونی 
دارد افشای اطلاعات و حساب های شهروندان است. امیر آبادی با بیان اینکه کشور در حال 
رکود است و ما باید به فعالان اقتصادی کمک کنیم افزود: ادارات مالیاتی با مودیان مالیاتی 
جلسات متعدد برای اخوت و برادری و نزدیکی نگاهها برگزار کنند و تا آنجایی که امکان دارد 
قانون را به نفع تولید کنندگان و فعالان اقتصادی تفسیر کنند و در عین حال جلوی نقض 
قانون را بگیرند. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تکریم ارباب رجوع را در تکریم 
کارمندان مالیاتی دانست وافزود: باید برای ساختمانها و فضای اداری ادارات مالیاتی فکر اساسی 

بشود و نمایندگان وظیفه دارند که نیازهای دستگاههای اجرای را پیگیری کنند.
باید وضعیت حقوق کارکنان مالیاتی تغییر کند

وی به وضعیت حقوق کارکنان مالیاتی اشاره کرد و اظهار داشت: حقوق کارکنان مالیاتی 
منطبق با حساسیت شغلی آنها و سطح مسئولیت و کارکرد آنها نیست و باید وضعیت حقوق 
کارکنان مالیاتی تغییر کند تا ماموران مالیاتی بتوانند بدون دغدغه در تشخیص درست مالیات 

اقدام نمایند.

و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
گردشگری قم با اشاره به وجود بیش از 8 هزار تخت 
در هتل های استان، گفت: ظرفیت پذیرش زائر و 
مسافر بیش از 80 درصد هتل ها و اماکن اقامتی قم 

در تعطیلات عید فطر تکمیل شده بود.
عیسی رضایی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا، اظهار 
داشت: کار اسکان زایران و گردشگران ایرانی و خارجی در 
این تعطیلات به خوبی صورت گرفت. وی با اشاره به آمار 
قابل توجه ورود زائر و گردشگر به استان طی این تعطیلات، 
تصریح کرد: هنوز آمار دقیق مسافران وارد شده به قم احصا 
نشده، ولی تردد بالای خودرو در محورهای مواصلاتی قم 
حکایت از حضور جمعیت نسبتا زیادی در این استان دارد. 
سالانه حدود 20 میلیون زائر و مسافر وارد قم می شوند. 
مسوول کمیته اسکان ستاد تسهیلات زائرین و خدمات 
سفر قم همچنین با اشاره به رصد دقیق ورود زائران غیر 

ایرانی بویژه عراقی به استان، تصریح کرد: اکیپ اداره کل 
میراث فرهنگی با همکاری نیروی انتظامی ضمن استقرار در 
ترمینال و پایانه مسافربری قم حضور این زائران را تحت نظر 

و کنترل دارد.
رضایی با اشاره به افزایش سفر زائران عراقی به استان 
قم تصریح کرد: سفر زائران عراقی به قم با توجه به پایان ماه 
رمضان آغاز شده، به نحوی که هم اکنون روزانه بین 20 تا 
25 دستگاه اتوبوس زائران را از طریق مرز مهران و استان 
ایلام به قم منتقل می کنند که پیش بینی می شود، این 
آمار تا حدود 35 اتوبوس نیز افزایش یابد. مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم همچنین با اشاره 
به معضل خانه ها و اقامتگاه های غیر مجاز زائر در استان، 
تصریح کرد: تاکنون آمار 60 مورد از این خانه ها به اداره 
اماکن نیروی انتظامی برای پلمپ شدن داده شده تا پس 
از ماه مبارک رمضان نسبت به پلمپ آنها اقدام شود. رضایی 

همچنین با اشاره به بازدید خوب و بالای زائران از موزه ها و 
اماکن تاریخی قم، همچون خانه ملاصدار، موزه مراجع و خانه 
حضرت امام خمینی، تصریح کرد: تمامی شرایط و امکانات 
برای اسکان و پذیرایی از زائران در فصل تابستان و ایام اوقات 
فراغت فراهم است. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به انعقاد تفاهم نامه میان شهرداری قم و میراث 
فرهنگی استان جهت ایجاد بازارچه صنایع دستی با بیش 
از 22 غرفه در پارکینگ ضلع شرقی حرم حضرت معصومه 
)س(، تصریح کرد: مبلغ مربوط به اجاره بهای این محل به 
حساب شهرداری واریز شده، ولی راه اندازی آن به علت پیدا 
نشدن یک پیمانکار هنوز محقق نشده است. وی همچنین با 
اشاره به در دستور کار قرار داشتن ایجاد یک بازارچه صنایع 
دستی در پل ما بین میدان مطهری و میدان بزرگ امام )ره(، 
تصریح کرد: در صورت صدور مجوز از سوی استانداری این 

کار به سرعت انجام خواهد شد.

مدیر عامل شرکت آبفار قم با اشاره به فرسودگی 
تأسیسات آبرسانی در روستاهای قم گفت: میلیارد ها 
ریال تأسیسات احداث شده در حال مستهلک شدن 

است.
به گزارش ایمان به نقل از روابط عمومی شرکت آب و 
فاضلاب روستایی استان قم، علیجان صادق پور اظهار کرد: 
طی سال های گذشته شرکت های آب و فاضلاب روستایی 
به عنوان شرکت های صد در صد دولتی منابع اعتباری بسیار 
بالایی را برای ایجاد و راه اندازی تأسیسات در راستای تأمین 

آب سالم و بهداشتی روستائیان هزینه کرده اند.
وی با بیان اینکه هزینه های ایجاد تأسیسات آبرسانی روز 
به روز در حال افزایش است گفت: علاوه بر سرمایه گذاری 
قابل توجهی که در این حوزه صورت گرفته است دولت نیز 

باید توجه ویژه ای به نگهداری و بازسازی منظور کند.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم ادامه 
داد: به موازات سرمایه گذاری های جدید شاهد استهلاک و از 

بین رفتن سرمایه های موجود هستیم. وی تصریح کرد: عمر 
بسیاری از این تأسیسات کوتاه تر از حد انتظار است که این 
مشکل به دلیل عدم توجه به تعمیرات به موقع و اعمال 
مراقبت های فنی است.صادق پور ادامه داد: تکلیفی بودن 
قیمت آب بها و خصوصا دریافت 30 درصد آب بهای شهری 
به عنوان آب بهای روستایی و از طرفی بالا بودن هزینه های 
نگهداری تأسیسات در مناطق روستایی نسبت به شهری 
موجب شده است شرکت های آب و فاضلاب روستایی با 
کمبود منابع مالی مواجه شوند و امکان بازسازی و نگهداری 

مطلوب از این تأسیسات را نداشته باشند. 
وی افزود: نباید تنها روی به اتمام رساندن پروژه ها تمرکز 
داشت بلکه باید برای بالا بردن عمر مفید پروژه ها تلاش کرد 
و مطالعات و برنامه ریزی های خود را به این سمت سوق داد.

فرسودگی  به  اشاره  با  قم  آبفار  شرکت  عامل  مدیر 
تأسیسات آبرسانی در روستاهای قم و اینکه میلیارد ها ریال 
تأسیسات احداث شده در حال مستهلک شدن است عنوان 

کرد: شرکت آبفار استان ضمن درک این موضوع با مدیریت 
و برنامه ریزی توانسته عملکرد قابل توجهی را در این حوزه 
ارائه کند.وی گفت: این شرکت از طریق صرفه جویی در 
منابع، فروش اموال مازاد و استفاده صحیح از منابع مالی، 
در سال جدید اقدام به بازسازی و تعمیر تأسیسات آبرسانی 
اینکه  بیان  با  است.صادق پور  کرده  استان  روستاهای  در 
فرسودگی شبکه توزیع به هدر رفت آب منجر می شود افزود: 
تا کنون تعمیر و ترمیم هفت مخزن هوایی و زمینی و دو 
مورد حصار کشی و بازسازی تأسیسات سرچاهی از جمله 

اتاق برق و محفظه سرچاهی در روستاها انجام شده است.
وی در پایان اظهار کرد: تعمیر و بازسازی تأسیسات 
موجود در سال جدید یکی از هدف گذاری های شرکت آب 
و فاضلاب روستایی استان قم است که با این اقدام علاوه بر 
افزایش عمر مفید سازه های احداثی از سرمایه های موجود 
حداکثر استفاده را به عمل آورده و اعتماد مردم نیز جلب 

می شود.

شهردار قم تعاملات مناسب میان 
مدیریت شهري و دیگر دستگاه هاي 
از ملزومات اساسي توسعه  استان را 
تاکنون  گفت:  و  کرد  عنوان  شهر 
قم  شهرداري  در  مناسبي  راه  نقشه 

نداشته ایم.
 سقائیان نژاد در دیدار با رییس سازمان 
برنامه وبودجه استان قم بابیان اینکه در حال 
حاضر بیشتر درصدد احصاي نقاط ضعف و 
قوت شهر هستیم، اظهار داشت: نباید موازي 

کاري مانع پیشرفت امور شود
وي در ادامه با تأکید بر ضرورت تدوین 
متوازن  توسعه  براي  مدون  برنامه  یک 
شهر قم، افزود: یک گروه مجزا در بحث 
کار  حال  در  قم 1404  براي  برنامه ریزی 
رفع  قم  شهردار  هستند.  برنامه ریزی  و 
مشکلات ریز گردها را مورد تأکید قرارداد 
و تصریح کرد: این معضل بزرگ را باید با 

طرحي ملي مرتفع کرد.
شهردار قم در ادامه همکاري همه جانبه 
مدیریت شهري با دیگر دستگاه های استاني 

را موردتوجه قرارداد و خاطرنشان کرد: نباید 
اجازه دهیم موازي کاري و روندهاي اداري و 

بوروکراتیک مانع پیشرفت امور شود.
برنامه ریزی مدون 

براي توسعه پایدار شهر
نیز  قم  برنامه وبودجه  سازمان  رییس 
در این دیدار با اشاره به سوابق درخشان 

مدیریتي شهردار قم گفت: دکتر سقائیان 
نژاد یک سرمایه مدیریتي در شهر قم است.

به ضرورت  اشاره  رضوي  حسن  سید 
تعامل بیش ازپیش مدیریت شهري با دیگر 
توسعه  داشت:  ابراز  استاني  دستگاه های 
شهر مستلزم همکاري و هم افزایی تمامي 

مسئولان استان است.

وي در ادامه بابیان اینکه در کارها باید 
مکمل هم باشیم تصریح کرد: برنامه ریزی 
مدون براي توسعه پایدار شهر باید در اولویت 

امور قرار گیرد.
رضوی بابیان اینکه حضور دکتر سقائیان 
نژاد در شهر قم بسیار مبارک است و باید 
به تمامی مسئولان و مردم شهر قم تبریک 
قم  شهردار  ارزنده  تجربیات  افزود:  گفت 
قم  شهر  بیش ازپیش  توسعه  به  مي تواند 

کمک شایاني کند.
وي در ادامه برخي از پروژه های شهري 
را موردتوجه قرارداد و بیان داشت: در این 
لحاظ  با  که  داریم  پیشنهاد هایی  زمینه 
نقطه نظرات شهرداري امیدواریم بتوانیم 

مناسب ترین تصمیمات را لحاظ کنیم.
وي با اشاره به اعتبارات سفر مقام معظم 
تعهدات سفر و دفتر مقام  افزود:  رهبري 
معظم رهبري بیش ازآنچه باید باشد محقق 
شده است و درصدد هستیم در سال جاري 
هم از این اعتبارات به بهترین نحو استفاده 

کنیم .

مدیر کل امور مالیاتی استان قم:

فرهنگ پرداخت مالیات باید در جامعه نهادینه شود

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان :

60 واحد اقامتی غیرمجاز قم پلمب می شود

مدیر عامل شرکت آبفار استان هشدار داد:

تاسیسات آبرسانی روستایی قم در حال مستهلک شدن

سقائیان نژاد:

تاکنون نقشه راه مناسبي در شهرداري قم نداشته ایم

مدیرکل دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري 
فوق العاده  منابع  اختصاص  به ضرورت  اشاره  با  قم 
به شهر قم گفت: منابع مالي شهرداري پاسخگوي 

نیازهاي شهرداري نیست.
علیرضا جواهر در دیدار با شهردار قم بابیان اینکه باید از 
ظرفیت های پیش بینی شده توسط دولت براي کلان شهرها 

استفاده مناسب را ببریم ابراز داشت: می توانیم از مواردي 
همچون اوراق مشارکت و فاینانس در جبران کمبودهاي 

مالي شهرداري استفاده کنیم.
وي در ادامه سابقه مدیریتي شهردار قم را موردتوجه 
قرارداد و تصریح کرد: باید از تجربیات موفق دکتر سقائیان 

نژاد در مدیریت شهرداري اصفهان بهره لازم را برد.

اعتباري استان قم را محدود دانست و  جواهر منابع 
اظهار داشت: باید از منابعي مانند اعتبارات سفر مقام معظم 
رهبري به بهترین نحو استفاده کنیم. وي در ادامه شهر قم را 
داراي معضلات فراواني دانست و خاطرنشان کرد: معضلاتي 
همچون سکونتگاه های غیررسمی، بافت فرسوده و سد معبر 

از مشکلات اساسي پیش روي توسعه شهر قم می باشند.

مدیرکل دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري قم تأکید کرد:

ضرورت اختصاص منابع فوق العاده به شهر قم

سرمقاله
چگونه جوانان را در روستا 

ماندگار کنیم؟
مهاجرت روستائیان به شهر به خصوص جمعیت جوان و 
فعال ازجمله مسائلی است که می تواند پایداری اجتماعات 
روستایی را به خطر بیندازد. متأسفانه این پدیده امروز در 
برخی از روستاهای استان قم به شدت ظهور و بروز پیداکرده 

و تقریباً برخی از این روستاها از جمعیت جوان و فعال خالی شده است.
به نظر می رسد وقت آن رسیده که مسئولان مربوطه با بهره گیری از متخصصین و 
دانشگاهیان عوامل مؤثر در مهاجرت روستائیان به شهر را به دقت موردبررسی و موشکافی 
قرار دهند و ضمن آسیب شناسی این پدیده، قدم های مثبت و مؤثری را در راستای 

جلوگیری از آن بردارند.
آنچه باید در این میان موردبحث قرار گیرد، دو موضوع بسیار مهم است. اول اینکه 
شهرها چه جاذبه هایی دارند که جوانان را به سوی خود می کشند و دوم اینکه در روستاهای 

استان قم چه دافعه هایی وجود دارد که جوانان مجبور می شوند این مکان را ترک کنند.
اگر بخواهیم در خصوص عوامل مربوط به نیروي جاذبه شهرها سخن بگوییم این عوامل 
ممکن است اقتصادي، اجتماعي یا فرهنگ و زرق وبرق شهري باشد که در وهله اول جوانان 

روستایي را به سوی خود جذب می کند.
اما عوامل مربوط به دافعه روستاها نیز قابل توجه است که این عوامل مانند سدي در 
برابر جوان روستایي می باشد؛ بیکاري، کمبود درآمد، نبود امکانات تفریحي و ... همه در دفع 

جوان از روستا مؤثر است.
فرصت های  متأسفانه  که  رسیدم  نتیجه  این  به  دادم  انجام  که  بررسی هایی  در 
مطلوب جهت دستیابی به آموزش های تخصصی و حرفه ای نیز در شهرها متمرکزشده 
است. آموزش های فنی و حرفه ای و دانشگاهی در خصوص مشاغلی که زمانی فقط در 
روستاها رونق داشته اند، امروز در مراکز شهرها برگزار می شود. درصورتی که این آموزش ها 
به هیچ عنوان نمی تواند در شهرها کاربردی داشته باشد. این موضوع نیز می تواند سبب 

جدایی جمعیت جوان از روستاها و جذب آن به مراکز شهر گردد.
اگر بخواهیم کمی به گذشته برگردیم، درمی یابیم که کشاورزی یکی از مشاغل بسیار 
مهم در روستاهای قم بوده است که تقریباً همه جوانان روستایی را جذب خودکرده بود. 
امروزه متأسفانه توجه چندانی به این بخش در روستاهای قم نمی شود. البته کمبود منابع 
آبی نیز مزید بر علت شده تا بخش کشاورزی قم نتواند پاسخگوی نیاز شغلی جوانان 

روستایی باشد.
از حق و انصاف که نگذریم، در روستاهای استان قم تقریباً هیچ گونه بستر مناسبی 
جهت رشد خلاقیت های فردی و شخصیتی وجود ندارد. ایجاد این زیرساخت ها یکی از 
وظایف خطیر حاکمیت است که باید به صورت عادلانه در روستاهای استان قم انجام شود.

دلایلی که ذکر شد بخشی از علل مهاجرت روستائیان به شهر است. پیامد مهاجرت 
جوانان روستایی به شهر، سالخورده شدن جمعیت روستاهاست. متأسفانه با توجه به شرایط 

موجود، پیش بینی می شود که همچنان مهاجرت روستائیان به شهر ادامه داشته باشد.
رسانه های گروهی به خصوص رسانه ملی، یکی از تأثیرگذارترین ارکان در مهاجرت 
روستائیان به شهر است. تبلیغات پرزرق وبرق زندگی شهری در فیلم ها و سریال های 
تلویزیونی، باعث کشش جوانان روستایی به سمت شهر شده است. رسانه به تدریج پیوند 
انسان با اشیاء، زمان و مکان را قطع می کند و این قطع خاطرات، هویت انسان ها را کمرنگ 
می کند و باعث می شود که انسان ها قبل از آنکه به صورت فیزیکي مهاجرت کنند، فکري و 

ذهني مهاجرت کرده باشند.
البته عوامل دیگری هم در این زمینه تأثیرگذار هستند که از آن جمله می توان به 
دسترسي به خدمات آموزشي، درماني و زیربنایي اشاره کرد. به طورکلی می توان پذیرفت 
که در کنار عوامل عیني و اقتصادي، عوامل ذهني، اجتماعي و  فرهنگي نیز در تصمیم گیری 

فرد مهاجر تأثیر دارد.
* نماینده قم در شورای عالی استان ها

علی قاسمی ورجانی*
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

3,965,000یک مثقال طلا

915,320یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

8,950,000سکه بهار آزاد ی

8,960,000سکه امامی

4,660,000نیم سکه

2,660,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20634,400,000 تیپ 5

 206SD37,200,000وی 8

GLX 405 32,400,000پژو 

SLX 405 32,600,000پژو 

ELX 43,600,000پژو پارس 

 39,000,000پژو پارس سال

E2 90 46,000,000تند ر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 30,200,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

مطالعات امید به کار در ایران نشان می دهد مردان 41 
سال و زنان 10 سال به عنوان نیروی کار شناخته می شوند 
اما افزایش دوره بیکاری مردان و زنان به 4 و 2 سال باعث از 

بین روحیه جوانان برای جستجوی شغل شده است.
 پایداری نیروی کار و مدت زمانی که افراد می توانند در یک شغل 
بمانند و به اصطلاح عامیانه روی آن کار حساب کنند از مسائل بسیار 
با اهمیتی است که معمولا تمامی افراد در زمان ورود به بازار کار آن 

را مورد توجه قرار می دهند.
 کارجویان بررسی می کنند بدانند تا چه حد می توان روی یک 
شغل حساب کرد و میزان پایداری و ماندگاری آن چقدر است. به 
لحاظ فرهنگی در ایران، شاغلان ترجیح می دهند دریافتی کمتری 
داشته باشند، اما شغلشان از پایداری و ثبات مناسبی برخوردار باشد.

 این ویژگی فرهنگی به نوعی باعث گرایش شدید جامعه به مشاغل 
پشت میزنشینی و توجه به این دست از مشاغل نیز شده تا جایی که 
اشتغال در بخش های دولتی و پشت میزنشینی هم اکنون درخواست 
بسیار بالایی در جامعه دارد و افراد علاقمند هستند مشاغلی داشته 

باشند که در آن فراز و نشیب کمتری اتفاق بیافتد.
 دلایل گرایش جامعه به پشت میزنشینی

 شاغلان می گویند نمی خواهند شغلی داشته باشند که موقتی 
باشد، حتی اگر درآمد بالایی نیز داشته باشد. آنها می خواهند از 
مزایای قانونی شغل برخوردار باشند، سال ها در کار بمانند و شرایط 
به شکلی باشد که بتوان برای آینده برنامه ریزی کرد؛ بنابراین دقت 
در این نوع خواسته ها در حال حاضر نشان می دهد که افراد باید به 

سمت مشاغل دولتی و پشت میزنشینی بروند. 
این ویژگی ها در مشاغل بخش خصوصی نیز وجود ندارد و امروز 
این بخش از اقتصاد کشور از تصیمات یکسانی در بازار کار پیروی 
نمی کند. بنگاه ها و واحدهای خصوصی با وجود اینکه اشتغال زایی 
بسیار بالایی در کشور دارند، اما تقریبا هر یک بر اساس منافع و 
شرایط خود برنامه ریزی می کند و این مسائل نمی تواند مطلوب افراد 

جویای کار باشد.  عمده مسائل شاغلان و تشکیل پرونده هایی که در 
هیات های حل اختلاف صورت می گیرد به دلیل تضاد منافع شاغلان 
و کارفرمایان است. بنابراین وجود اینگونه چالش ها و موضوعات باعث 
شده تا کارجویان دورنمایی خوبی از اشتغال در بخش خصوصی 
نداشته باشند و همواره منتظر از دست رفتن فرصت شغلی، اخراج و 
یا تغییراتی در حقوق و دستمزدشان باشند؛ بنابراین ترجیح می دهند 
تا حد ممکن خود را به مشاغل دارای پشتوانه مناسب قانونی و امنیت 
شغلی نردیک کنند.  به عقیده کارشناسان بازار کار، شرایط نابسامان 
اشتغال در کشور باعث شده تا امید به اشتغال برای جویندگان کار 

در سطح پایینی باشد. جوانان خیلی امیدوار نیستند که بتوانند شغل 
خوبی پیدا کنند، آنها همچنین مطمئن نیستند که در زمان آمادگی 
برای ورود به بازار کار تا چه زمانی باید در انتظار گرفتن یک پذیرش 

شغلی منتظر بمانند. 
افت روحیه کارجویان برای یافتن یک شغل مناسب 

از اینرو بالا بودن تعداد متقاضیان کار کشور در مقابل عرضه پایین 
فرصت های شغلی مناسب، باعث شده تا امید به اشتغال افراد جوان 
در ایران در سطح پایینی باشد و معمولا نیز افراد نمی توانند تصمیم 
بگیرند در چه رشته ای وارد شوند. در بسیاری موارد دیگر بحث علاقه 

به ناچار جای خود را به معیشت و مسائلی از این دست می دهد و فرد 
برای اینکه بیکار نماند، به اولین فرصت شغلی که به وی پیشنهاد می 
شود پاسخ مثبت می دهد.  یک تحقیق صورت گرفته در وزارت کار 
نشان می دهد متوسط تعداد بیکاران کشور در فاصله نیمه دهه 80 
تا ابتدای دهه 90 بالغ بر 2 میلیون و 746 هزارنفر بوده است. دراین 
مقطع زمانی تعداد شاغلان کشور به صورت متوسط 20 میلیون و 
700 هزار نفر بوده و بیش از 37 میلیون نفر نیز هیچ فعالیتی در 

اقتصاد کشور نداشته اند.
 بر این اساس، نتایج بررسی 7 ساله از وضعیت بازار کار کشور نشان 
می دهد متوسط مدت بیکاری افراد برای جستجوی یک شغل در 
حدود 5 ماه است که این میزان برای مردان 7 ماه و برای زنان حدود 
26 ماه است.  نتایج سنجش امید به کار نشان می دهد که متوسط 
ماندگاری افراد در اشتغال 18 ماه است که این میزان برای زنان 8 ماه 
و برای مردان 24 ماه است. به بیان ساده تر، افراد در مشاغلی که وارد 
می شوند نهایتا می توانند در دوره های یادشده بمانند و دوام بیاورند.

 متوسط غیرفعالی نیروی کار در ایران 
از سویی، انتظار می رود یک فرد 10 ساله و بیشتر بتواند 25 سال 
از عمرش را به عنوان نیروی کار حضور داشته باشد. این دوره برای 
مردان 41 سال و برای زنان نیز 10 سال است. به بیان دیگر، مردان 
بیش از 4 برابر زنان به عنوان نیروی آماده به کار شناخته می شوند.

 با این وجود، مدت زمانی که انتظار می رود افراد به کار اشتغال 
داشته باشند حدود 22 سال است که این مدت برای مردان 27 سال 

و برای زنان حدود 8 سال است. 
دوره انتظار برای یافتن کار و بیکاری در ایران حدود 3 سال است 
که این میزان برای مردان حدود 4 سال و برای زنان حدود 2 سال 
است. در بخش دیگر، متوسط غیرفعالی نیروی کار در ایران 40 سال 
است که این میزان برای مردان حدود 24 سال و برای زنان حدود 
55 سال است. یعنی ممکن است مردان در طول عمرشان 24 سال 

را غیرفعال باشند و زنان نیز 55 سال.

 دوره بیکاری مردان 4 سال شد؛

عطش پشت میزنشینی جویندگان شغل

میوه های ممنوعه در گمرک!

وزارت جهاد کشاورزی گر چه واردات انواع میوه به جز موز را ممنوع اعلام کرده 
است، اما در فهرست واردات گمرک نام میوه هایی چون پاپایا و نارگیل که حتی 

مجوز واردات پیله وری هم ندارند به چشم می خورد.
 البته این روزها بازار میوه و تره بار از انواع و اقسام میوه های خارجی با اشکال و قیمت های 
عجیب و غریب از سیب ترش فرانسوی گرفته تا آووکادوی آفریقایی پر شده  است و این در 
حالی است که بر اساس فهرست اقلام واردات بهاره گمرک تنها نام موز، نارگیل، آناناس، 
گلابی هندی، انبه، جوز و میوه پاپایا به چشم می خورد که البته به غیر از موز که واردات آن 

آزاد است، سایر این میوه ها باید به شیوه پیله وری وارد کشور شده  باشند.
سال هاست که نحوه واردات میوه های عجیب و غریب خارجی موجود در بازار آن هم با 
قیمت های عجیب و غریب تر موضوع مناقشه ای بین وزارت کشاورزی و گمرک است. به این 
ترتیب از سویی وزارت جهاد کشاورزی واردات میوه را ممنوع می داند و مدام نسبت به وجود 
و مصرف این میوه های ممنوعه هشدار می دهد، از سوی دیگر گمرک اعلام می کند که تنها 
میوه ای که از طریق مبادی رسمی اجازه واردات دارد موز است، بنابراین تمام این میوه های 
ممنوعه قاچاقی به کشور وارد می شوند. در این زمینه مدیرکل مرکز واردات گمرک با اشاره به 
این موضوع در توضیح این ادعا که واردات این دست میوه ها با کارت پیله وری و با بهره گیری از 
معافیت ها در این زمینه صورت می گیرد، اعلام کرد که پیله وران در حجم بسیار محدود تنها 
می توانند سه قلم میوه انبه، آناناس و موز را به کشور وارد کنند. اما به نظر می رسد حتی لیست 

میوه هایی که از مبادی رسمی به کشور وارد می شوند نیز به همین سه قلم ختم نمی شود.
اختلاف سه هزار تومانی قیمت نارگیل  از امارات تا اندونزی

به این ترتیب در سه ماهه اول سال جاری، بیش از 87 تن نارگیل تازه از امارات، اندونزی 
و هند به کشور وارد شده است. ارزش کل واردات این میوه به بیش از 57 هزار دلار یعنی 
حدود 161 میلیون تومان می رسد. اگرچه اکثرا نارگیل ها در بازار با قیمت های مشابهی به 
فروش می رسن،د اما تفاوت قیمت فاحشی بین انواع نارگیل های وارداتی به چشم می خورد 
به این صورت که قیمت هر کیلو نارگیل اماراتی در گمرک نزدیک به 1.5 دلار و حدود 4400 
تومان است در حالیکه هر کیلو نارگیل اندونزیایی 0.5 دلار و نزدیک به 1400 تومان و هر 
کیلو نارگیل هندی 0.6 دلار و کمتر از دو هزار تومان قیمت دارد. بیشترین حجم نارگیل 
که البته نام آن در لیست میوه های مجاز به واردات پیله وران نیامده است، مربوط به نارگیل 
هندی است. میوه خارجی دیگری که واردات آن طبق توضیحات گمرک طبیعتا باید از 
طریق پیله وری انجام شده باشد، آناناس است که در نخستین فصل سال جاری حدود 2454 
تن از آن به کشور وارد شده  است. این حجم واردات آناناس به کشور در سه ماهه اول سال 
جاری ارزشی نزدیک به دو میلیون و 500 هزار دلار یعنی بیش از هفت میلیارد تومان دارد. 
بر این اساس قیمت گمرکی هر کیلو آناناس تقریبا حدود یک دلار و نزدیک به 30 هزار 
تومان است. آناناس هایی که به کشور وارد می شوند، به ترتیب حجم از کشورهای فیلیپین، 
امارات، مالزی، چین و تایلند آورده می شوند. طبق آمارهای گمرکی گلابی هندی، انبه و جوز 
انجبان مجموعا در یک ردیف تعرفه آورده شده اند و به این ترتیب مجموعا حجم واردات این 
سه میوه در فصل بهار به بیش از 6300 تن می رسد. ارزش کل حجم واردات این سه میوه 
که عمدتا از کشورهای پاکستان، امارات و تایلند آورده می شوند، به بیش از چهار هزار دلار و 
نزدیک به 12 میلیارد تومان می رسد. با توجه به یکسان بودن ردیف تعرفه هر سه این میوه ها 
قیمت گذاری جداگانه برای هر کدام از آن ها امکان پذیر نیست، با این حال قیمت هر کیلو از 
سه میوه گلابی هندی، انبه یا جوز در گمرک از 0.6 دلار تا 1.4 دلار یعنی حدود 2000 تا 
4000 تومان است. در بین نام تمام میوه هایی که زیر نظر گمرک به کشور وارد شده اند، تنها 
میوه ای که شاید در هر بازاری به چشم نخورد پاپایا است که از تایلند وارد ایران می شود. در 
سه ماهه اول سال جاری مجموعا بیش از یک تن پاپایای تایلندی به کشور وارد شده است 
که ارزش آن به بیش از هزار دلار و چیزی حدود سه میلیون و 500 هزار تومان می رسد. 
به این ترتیب هر کیلو پاپایا حدود یک دلار یعنی کمتر از سه هزار تومان ارزش دارد و البته 
نام این میوه عجیب نیز در لیست اقلام مجاز به واردات از سوی پیله وران آورده  نشده  است. 

خانه کمی گران می شود
 اما پرش قیمت نخواهیم داشت

یک کارشناس مسکن معتقد است، با توفیق مذاکرات هسته یی قیمت مسکن 
احتمالا اندکی افزایش می یابد اما شاهد پرش قیمت ها نخواهیم بود.

کیوان شادمان اظهار کرد: توافق هسته یی در ثبات بازار مسکن تاثیرگذار خواهد بود. یکی 
از مشکلات بخش مسکن این است که به دلیل رکود حاکم بر آن مردم سراغ این بخش 
نمی روند. اما اگر توافق هسته یی حاصل شود آرامش به این بخش برمی گردد و متقاضیان 
با  از سوی دیگر  افزود:  با خیال راحت تری وارد می شوند و مسکن رونق می گیرد.وی 
برداشته شدن تحریم ها واردات افزایش می یابد، لذا دولت مجبور است فکری برای صادرات 
بکند که برای گسترده کردن بحث صادرات، می بایست قیمت دلار را ثابت نگه دارد یا حتی 
بالا ببرد. البته بعد از توافق، احتمالا بازار دلار و طلا با افت نسبی مواجه می شود و سه ماه 
بعد مجددا شاهد افزایش قیمت ها خواهیم بود که این مساله طبیعتا مقداری قیمت مسکن 
را بالا می برد. این کارشناس مسکن با اشاره به رشد اقتصادی ماه های اخیر تصریح کرد: بعد 
از برداشته شدن تحریم ها و ورود دلارهای نفتی به بازار، حجم نقدینگی افزایش می یابد که 
در آن صورت شاهد مقدار کمی تورم در بخش مسکن خواهیم بود که نگران کننده نیست.

به گفته شادمان، به نظر می رسد تا چند ماه آینده بازار مسکن از اضطراب فعلی خارج شود 
و با تعادل عرضه و تقاضا، حالت منطقی به خود بگیرد. پیش بینی می شود قیمت ها کمی 
افزایش یابد اما شاهد پرش قیمت نخواهیم بود. وی تاکید کرد: دولت باید روند فعلی کنترل 
سود بانکی و قیمت دلار را ادامه دهد. به نفع صادرات است که قیمت دلار یک مقدار بالاتر 
هم برود. این کارشناس مسکن به کسادی بازار مسکن طی سه سال اخیر اشاره و خاطرنشان 
کرد: با توجه به ثبات قیمت ها طی سه سال اخیر فشار زیادی به بخش تولید مسکن آمد. 
آمارها نشان می دهد که ساخت و ساز به شدت پایین آمده؛ چرا که صرفه اقتصادی برای 
سازندگان کم شده و این مساله منجر به بیکاری در این بخش شده است که با توافق 

هسته یی می توان شاهد افزایش اشتغال بخش مسکن بود. 
شادمان گفت: به نظر من در تولید مسکن هنوز به اشباع نرسیده ایم و عرضه کمتر از 

تقاضاست که شاید تا چند سال آینده تعادل در بخش مسکن برقرار شود.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001028784 شماره  رأی   -1
باب  1391114430001003649آقای/ خانماحمد معقول فرزند حسین6دانگ یک 
ساختمان بمساحت 99 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10924/6 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ولی اله بیاتی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001036202 شماره  رأی   -2
1391114430001003715 آقای/ خانم غلامحسین تقی زاده قمی فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان  بمساحت 56/16 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10349/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از علی تقی زاده قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001006408 شماره  رأی   -3  
1391114430001007454 آقای / خانم محمد خرمی رادفرزند تقی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 168/07 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11224 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001006536 شماره  رأی   -4
1391114430001006690 آقای / خانم علیرضا عظیمی فرزند عظیم 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 74/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10933/217و10934 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد صابری قمی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005896 شماره  رأی    -5
1391114430001006504 آقای / خانم ولی اله گرجی مقدم فرزند حسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 138 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10281 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001006005 شماره  رأی    -6
1391114430001007156 آقای / خانم محمد شکیبا منش فرزند علی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 117 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9508 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005750 شماره  رأی   -7
1391114430001006490 آقای / خانم حسین افشاری زاده فرزند یوسفعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 93/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001004948 شماره  رأی    -8
1391114430001000516 آقای / خانم داود بیطرفان فرزند تقی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 138 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/1/63 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید احمد مدرسی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001008181 شماره  رأی   -9
1391114430001002250 آقای / خانم محمد طالبی فرزند قلی3دانگ مشاع از 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/349 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث میرزا عبداله توسلی .

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001008184 شماره  رأی   -10  
1392114430001001400 آقای / خانم معصومه سادات محمدی حسینی نژاد فرزند 
آقا فخرا 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11135/349 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث میرزا عبداله توسلی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005889 شماره  رأی   -11
1391114430001005738 آقای / خانم محمد علی عطار فرزند نجف 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی واقع 
در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضا اسماعیلی جمکرانی احدی از 

وراث مرحوم حبیب اسماعیلی جمکرانی . 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001002523 شماره  رأی   -12
1391114430001004925 آقای / خانم مهدی آراسته فرزند غلامرضا 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 153/3 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10403 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001006416 شماره  13-رأی 
1391114430001006422 آقای / خانم تقی رنجبر فردوئی فرزند رضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 65/36 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11191 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرحمت ولی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001008643 شماره  رأی    -14
1391114430001004544 آقای / خانم محمد کمیلی فرزند عباس 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 47 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 8184 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001008795 شماره  رأی   -15
نصرت  فرزند  بنی  آقابابائی  اسماعیل  خانم   / آقای   1391114430001007178
الله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10933/140و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از بانو فاطمه 

فرقانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001036288 شماره  16-رأی   
1391114430001003903 آقای / خانم قاسمعلی جعفری نژاد فرزند عبداله 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001036289 شماره  رأی   -17
1393114430001001098 آقای / خانم فاطمه زهرا جوهری علی آبادیفرزند محمد 
جعفر3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001036792 شماره  رأی   -18  
1391114430001004489 آقای / خانم محمود مداحی یزدی فرزند غلامعلی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 117/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9439 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005339 شماره  19-رأی   
ابراهیم مرادی فرزند کرامت 6دانگ یک باب  1391114430001003781 آقای / خانم 
ساختمان بمساحت 98/95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/245 -اصلی واقع در 
بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید مجید راوند احدی از وراث سید نصراله راوند.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001002306 شماره  رأی   -20  
1391114430001000649 آقای / خانم مریم رمه چی فرزند محمد علی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 271/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10889 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001009340 شماره  رأی   -21
1391114430002000550 آقای / خانم داود متقیان نژاد فرزند شکراله 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 83/75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10467 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمود محمد بیگی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001032814 شماره  رأی   -22
1391114430001003591 آقای / خانم ابوالقاسم خلیلی فرزند غلام6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 154 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005746 شماره  رأی   -23
1391114430001005430 آقای / خانم زهرا کریمی فرزند غلامعلی2دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 125/35 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

9433 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005747 شماره  رأی   -24
1391114430001005432 آقای / خانم غلامرضا نایبی فرزند جانعلی4دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 125/35 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

9433 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001001550 شماره  رأی   -25
1391114430001000447 آقای / خانم ابوالفضل قلی زاده فرزند غلامرضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 498/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10650 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005980 شماره  رأی   -26
1391114430001004771 آقای / خانم علی طلائی موخر فرزند حسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 144 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالقاسم رنجبر.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001007942 شماره  رأی   -27  
1391114430001008110 آقای / خانم احمد شاه حمزه ءفرزند غلامعلی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11227 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001032118 شماره  رأی   -28  
1391114430001004246 آقای / خانم سید رضا رضویان فرزند سید تقی 5دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 251/78 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001032120 شماره  رأی   -29
1393114430001000858 آقای / خانم زهرا شایانی فرفرزند عبداله1دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 251/78 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001008761 شماره  رأی   -30
1391114430001007384 آقای / خانم شهناز جزءخاتونی فرزند محمد حسین 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11285/346 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از بانوان فاطمه و زهرا بیگدلی 

وراث حبیب اله بیگدلی. 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
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مهدی  تارتار:
 افتخار می کنم با انسان بزرگی مثل دایی کار می کنم

مربی صبای قم گفت: در 8 فصلی که سرمربی بودم هیچ وقت رنگ آرامش را 
در تیم هایم ندیدم و این موضوع خسته ام کرده بود.

 مهدی تارتار در خصوص اینکه چرا بعد از 8 فصل سرمربیگری پذیرفت دستیار علی 
دایی در صبای قم شود، اظهار داشت: در این 8 فصلی که سرمربی بوده ام اگر چه در امر 
نتیجه گیری نسبتاً خوب عمل کرده ام اما در هر تیمی که بودم یا با مشکلات مالی زیادی 
دست وپنجه نرم می کرد یا اینکه در خطر سقوط تحویل من داده می شد. همین مسائل 
باعث می شد فشار زیادی روی من باشد. وی ادامه داد: در این 8 سال هرگز در تیمم رنگ 
آرامش را ندیدم و تمام هم وغم من این بوده که آرامش را در تیمم برقرار کنم. از طرفی 
وقتی فیلم بازی فصل پیش صبا و نفت تهران را نگاه می کردم دیدم که چه حرص وجوشی 
بابت اشتباهات داور می خورم و تحمل این فشار ها دیگر برای من ممکن نبود. با توجه به 
این قضیه تصمیم گرفتم به خودم از این بابت استراحت داده و در فضایی آرام کار کنم. 
مربی صبای قم خاطرنشان کرد: وقتی علی دایی با من تماس گرفت و پیشنهاد همکاری 
دوباره را به من داد و قبل از این مدیریت باشگاه در این مورد با من حرف زد، تصمیم 
گرفتم به پیشنهاد او جواب مثبت بدهم. اینکه دایی در اولین اقدام بعد از انتخابش به 
عنوان سرمربی صبا با من تماس گرفته و پیشنهاد همکاری را می دهد بزرگی او را نشان 
می دهد. مطمئنا هر مربی دیگری جای او بود این کار را انجام نمی داد اما دایی واقعا انسان 
بزرگی است که خواست با من که 8 فصل سرمربی بوده ام کار کند. با توجه به منش دایی 

تصمیم گرفتم با تمام وجود مجدداً کنار او کار کنم و ان شالله که بتوانم مثمر ثمر باشم.
تارتار در واکنش به این سوال که آیا صبا آن قدر تیم بزرگی است که نیاز به او و دایی 
داشته باشد، تصریح کرد: قطعا صبا تیم کوچکی نیست و موفق شده یک بار قهرمان 
جام حذفی شده و  به لیگ قهرمانان آسیا برود. ضمن اینکه بحث اصلی کار کردن در 
کنار شخصیت بزرگی چون علی دایی است. اینکه من پذیرفته ام بار دیگر در کنار دایی 
کار کنم مسئله عجیبی نیست بلکه باعث افتخار من است که این اتفاق رخ می دهد. باز 
هم تاکید می کنم هر مربی دیگری بود بعداز آمدن به صبا به سرمربی پیشین این تیم 
پیشنهاد همکاری نمی داد اما دایی این کار را انجام داد تا نشان دهد آدم بزرگی است. 
وی درباره این موضوع که گفته می شود دایی به تارتار پیشنهاد همکاری داد تا خودش به 
بیشتر به کارهای شخصی اش برسد، یادآور شد: قبلاً هم با دایی در پرسپولیس همکاری 
داشته ام و هرگز این طور نبوده که دایی موقع کارش به چیزی غیر از تیم فکر کند. او در 
هر تیمی که کار می کند به تیم و کارش تعصب دارد و اصلا اهل کم گذاشتن نیست، 
بلکه خیلی دلسوز است. مربی صبا درباره آینده این تیم تصریح کرد: قبل از هر چیز باید 
بگویم خوشحالم که مالک جدید باشگاه مشخص شد و تیم از بلاتکلیفی درآمد. نمی دانید 
روحیه بازیکنان ما در تمرینات چقدر پایین بود. آنها سخت نگران مطالبات خود از باشگاه 
و آینده تیم بودند که خداراشکر با تعیین مالکیت باشگاه و آمدن دایی شرایط خیلی خوب 
شد و روحیه بازیکنان کلی بهتر شده است. تارتار ادامه داد: ما زمان زیادی را تا اینجای کار 
از دست داده ایم و کار سختی در فصل جدید پیش رو داریم. اگر 20 روز زودتر وارد فصل 
نقل وانتقالات می شدیم هم خیلی از نفرات مان را حفظ و هم نفرات جدید خیلی خوبی را 
جذب می کردیم. با شرایطی که با آن مواجه هستیم و پیش رو خواهیم داشت باید برای 
حفظ جایگاه فصل پیش مان در لیگ بجنگیم. وی در پایان در خصوص اینکه تیمش در 
فصل جدید در قم تمرین خواهد کرد یا تهران، به تسنیم گفت: مشکلاتی که فصل پیش 
در خصوص رفت وآمد بازیکنان از تهران تا قم با آن مواجه بودیم واقعا برای تیم طاقت فرسا 
بود و کیفیت منفی روی کار بچه ها گذاشته بود. همه تلاش ما این است که این مشکل را 
در فصل جدید نداشته باشیم و از این رو باشگاه به دنبال این است که شرایطی فراهم کند 

که بازیکنان در قم اسکان پیدا کنند یا تیم در تهران تمرین کند.

رئیس هیئت فوتبال قم:

تیم های برتر مسابقات فوتسال جام رمضان قم 
مشخص شدند 

رئیس هیئت فوتبال قم گفت: تیم های برتر مسابقات فوتسال جام رمضان قم 
با برگزاری مسابقات فینال و رده بندی در میان استقبال مردم قم از این پیکارها 

مشخص شدند.
کریم بهرامی اظهار داشت: مسابقات فوتسال جام رمضان قم امسال در شب های ماه 
مبارک رمضان برگزار شد و استقبال بسیار خوبی از سوی اهالی فوتسال و مردم قم از این 
مسابقات صورت گرفت به طوری که در شب های پایانی ماه مبارک ظرفیت سالن شهید 
حیدریان قم به طور کامل پر می شد. وی افزود: در مسابقات فوتسال جام رمضان قم 
32 تیم در قالب 8 گروه 4 تیمی حضور پیدا کردند که پس از برگزاری مسابقات مرحله 
گروهی و نیز دور حذفی، سرانجام تیم فوتسال درمانگاه بقیه الله قم با پیروزی در فینال 
قهرمان این مسابقات شد. رئیس هیئت فوتبال قم گفت: در دیدار نهایی این مسابقات 
تیم های فوتسال درمانگاه بقیه الله قم و موتورسیکلت شیخ هادی برابر هم قرار گرفتند که 
در این مسابقه تیم درمانگاه بقیه الله قم در مسابقه ای نزدیک با حضور پرشور علاقمندان 
به فوتسال 3 بر یک پیروز شد و به مقام قهرمانی دست یافت. بهرامی بیان کرد: در دیدار 
رده بندی نیز تیم فوتسال آتلیه طهران با برتری برابر تیم دنیای ورزش در ضربات پنالتی به 
مقام سوم جام رمضان دست یافت و جایزه سوم این مسابقات را از آن خود کرد در حالی 
که آتلیه طهران در نیمه نهایی 3 بر 2 مغلوب شیخ هادی شده بود و دنیای ورزش 6 بر 
3 مقابل درمانگاه بقیه الله شکست خورده بود. وی عنوان کرد: تیم های فوتسال تجهیزات 
آشپزخانه ایران، تصفیه آب معصومی، آشپزخانه دنا، مرصاد تیم های شایسته ای بودند که 
تا مرحله یک چهارم نهایی این مسابقات پیش آمدند اما با شکست برابر حریفان خود 
در این مرحله از صعود به مرحله بعد بازماندند. رئیس هیئت فوتبال قم تصریح کرد: در 
رقابت های دور یک هشتم نهایی نیز تیم های خادم الحسین، پاسارگاد کابین مهر، هنرجو، 
مجمع جهانی دلسوختگان، شهید علی جعفری، موتور مانور، موتور شیخ هادی ب و امید 
ماهان تندیس حضور داشتند اما موفق به صعود نشدند. بهرامی خاطرنشان کرد: در مراسم 
پایانی و شب فینال این مسابقات نیز دیدار نمادینی بین تیم منتخب هیئت فوتبال استان 
قم و تیم پایگاه خبرنگاران ورزش قم برگزار شد که این مسابقه به تساوی 3 بر 3 انجامید 

و مورد توجه علاقمندان به فوتسال قرار گرفت.

سه شنبه -سی ام تیر ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3771

 صبا، خطر سودجویان و زمزمه های خروج از قم
در شرایطی که طی چند روز گذشته تغییراتی اساسی در باشگاه صبا صورت 
گرفته اما این روزها خطر بهره برداری سودجویان از موقعیت صبا و زمزمه های 

خروج این باشگاه در قم در برنامه ای بلند مدت به گوش می رسد.
 اگرچه نزدیک به یک دهه از حضور باش��گاه صبا در قم می گذرد اما این باش��گاه که 
می توانست در خدمت رشد و تعالی ورزش استان و جوانان قمی باشد به لحاظ بی تدبیری 
نتوانست متناسب با هزینه هایی که انجام شد به ورزش استان وجوانان قم کمکی کرده 
باشد . اگر امروز پس از سالیان طولانی حتی یک بازیکن قمی در تیم فوتبال صبای قم 
جایگاه قابل قبولی ندارد دلیلی بر نبود استعداد فوتبالی در استان قم نیست بلکه به ضعف 
مدیریت باشگاه در برنامه ریزی و تسلیم محض بودن در برابر مربیان غیربومی بر می گردد.

کس��انی که دهه های ش��صت و هفتاد فوتبال قم را به یاد دارند به خوبی می دانند که 
استخوانبندی تیم استان مرکزی در لیگ کشور را بازیکنان و مربیان قم تشکیل می دادند 
و بازیکنانی در فوتبال قم حضور داشتند که هر تیمی در ایران آرزوی داشتن آن نفرات را 
داشت. حضور ستاره های فوتبالی و بازی های مملو از تماشاگر در دستجات داخلی فوتبال 
قم این سابقه تاریخی را نشان می دهد که قم می توانست امروز پس از چندین سال سرمایه 
گذاری در باشگاه صبا ترکیب اصلی کادر مربیان و بازیکنان را از میان نفرات بومی به خود 
اختصاص دهد یا حداقل به محبوبیت تراکتور، سپاهان ، فولاد و ملوان انزلی نزدیک شود.

بی تدبیری در مدیریت باشگاه صبا تا آنجا پیش رفت که دوستداران و پیشکسوتان فوتبال 
را ناامید کرد بطوریکه اکثر افرادی که یک روز داشتن تیم لیگ برتری فوتبال را در قم آرزو 

می کردند امروز نبود باشگاه صبا را به نفع ورزش استان وفوتبال می دانند.
خروجی ضعیف باشگاه صبا پس از سالیان طولانی درورزش قم که روزگاری از آن به 
عنوان فرصت طلایی یاد می ش��د امروز کار را به جایی رس��انده که برخی به خود اجازه 

می دهند به خروج صبا از قم و فروش آن به استان دیگری فکر کنند.
مورد ویژه حضور سیروس محجوب در صبا و پدیده دوستان علی دایی که یک شبه در قم 
ظهور کرد نشان می دهد که مسئولان قم بدون توجه به پیشینه و سرمایه هایی که برای 
این باشگاه طی سال های گذشته صرف شده است چوب حراج را به این باشگاه زده اند و 
دنبال خلاص کردن خود هستند . سوال اساسی جامعه ورزش امروز استان قم این است 
چرا به جای حل مسئله و واکاوی موضوع که چگونه فرصت صبا در قم به تهدید تبدیل 
شد و بازنگری در عملکرد گذشته چوب حراج به صبا زده شده تا عده ای با حداقل تعهد 
به ورزش و جوانان قمی ، به دنبال انتقال این باشگاه به جای دیگر هستند و طبیعی است 

که در این میان پورسانتی نیز جابجا شود . 
حضور علی دایی بعنوان یک ظرفیت ملی در فوتبال برای باشگاه صبای قم یک فرصت 
طلایی است به شرط اینکه این ظرفیت را خوب مدیریت کنیم نه اینکه بخش خصوصی 

این باشگاه را به نفع خود مصادره کند.
 تصمیم گیرندگان باش��گاه صبای قم پیش از این بارها تاکید کرده اندخروج باشگاه از 
قم خط قرمز باشگاه صبا است و مسئولان صبا باید به خاطر داشته باشند که هنر آن ها 
باید جذب سرمایه به نفع جوانان قم باشد نه اینکه سرمایه گذشته صبا را به نفع بخش 

خصوصی حراج شود.
 زمزمه های هفته گذشته نشان می دهد باشگاه صبا به صورت چرا غ خاموش در حال 
خروج از استان است و حتی در قالب یک پروژه یک ساله در صورتی که استاندار جدید 
قم می خواهد به ورزش و فوتبال قم کمک کند باید این باشگاه را با رویکرد بومی گزینی 
و مدیریت مقتدرانه برای جلب سرمایه های بخش خصوصی و فرا استانی  به نفع جوانان 

مستعد قم هدایت کند.
 استاندار قم باید در مقابل کسانی که می خواهند پس از سال ها هزینه ، چوب حراج به 
نفع بخش خصوصی به این باشگاه بزنند را گرفته و اجازه ندهد سودجویان به آینده صبای 
قم ضربه بزنند. امیدواریم با درایت مسئولان استان سرنوشت صبای قم که می تواند یک 
ظرفیت بزرگ برای نشاط اجتماعی ، فرهنگی و ورزشی جوانان قم باشد با ارائه یک مدل 
موفق در جذب سرمایه بخش خصوصی در فوتبال  به نفع ورزش دوستان قم رقم بخورد .

رضا حقیقی:

 سرپرست باشگاه پرسپولیس نگذاشت برگردم!
بازیکن جدید تیم فوتبال صبای قم با تاکید بر اینکه رفتن به تیم پدیده بدترین 
انتخابش در فصل گذشته بود، دلایل قرارداد نبستن با تیم ملوان را اعلام کرد. 

وی همچنین دلایل نرفتنش به پرسپولیس را افشا کرد.
رضا حقیقی بعد از یکی دو س��ال حضور در سطح اول فوتبال کشور با خط خوردن از 
لیست اعزامی کی روش به جام ملت های آسیا از مرز آمادگی دور شد و با رفتن به »پدیده« 

که به اذعان خودش بدترین انتخابش بود، رسما از دوران اوجش فاصله گرفت.
این بازیکن که برای فصل پانزدهم لیگ برتر تیم صبای قم را انتخاب کرده اس��ت به 

سوالات مطرح شده پاسخ داد:
* فصل عجیب و غریبی را پش�ت سر گذاشتید و به شکل عجیب تری وارد 

فصل جدید شدید؟
- به نظرم فصلی که پشت سرگذاشتم عجیب و غریب نبود، عجیب و غریب شد. من 
در پرس��پولیس راحت بودم، اما به خاطر مشکلات شخصی مجبور بودم به شهر خودم 
برگردم، همان موقع با پیشنهاد پدیده مواجه شدم و به آن تیم رفتم که البته به نظرم 

اصلا انتخاب خوبی نبود.
* »پدیده« انتخاب خوبی نبود یا جدا شدن از »پرسپولیس«؟

- گفتم که من مجبور بودم از پرسپولیس جدا شوم. اصلا هم بحث مالی مطرح نبود اما 
آمدنم به پدیده را دوست نداشتم. به این دلیل که روز اول همه خودشان را مدیر فوتبالی 
می دانستند و در باغ سبز و سرخ نشانم دادند، اما وقتی به مشکل خوردند به جای اینکه با 

مذاکره مشکل را حل کنند حتی جواب تلفن هایم را ندادند.
* چقدر از پدیده طلبکارید؟

- مبلغش مهم نیست؛ هرطور باشد پولم را می گیرم. اما آنجا طوری با من رفتار کردند که 
انگار هفت پشت غریبه ام. در پدیده اگر واقعا کسی بومی بود من یک نفر بودم، اصلیت من 
شاندیزی است و هنوز خانه ام در همان شاندیز است، اما نحوه برخوردی که از پدیده ای ها 

دیدم را هیچ کجا ندیده بودم.
* قبول دارید در »پدیده« عملکرد خوبی نداشتید؟

- درست است که بحث جدایی من از پرسپولیس مالی نبود، اما در حالت عادی برای 
گذران زندگی به یک پولی نیاز داشتم، وقتی این پول نرسد قطعا تمرکزم به هم می خورد، 
مخصوصا وقتی من روی قول و قرار مدیران پدیده به بقیه قول داده بودم و عملی نشد. 
طبیعی است که در چنین شرایطی نتوانم درست فوتبال بازی کنم. من وقتی به پدیده 

آمدم فکر نمی کردم این چیزی بشود که شد!
* با پایان فصل پیشنهادات خوبی داشتید؛ از استقلال و تراکتورسازی حتی!

- دوس��ت ندارم از تیم هایی که به من لطف داش��تند نام ببرم، اما خب می توانم بگویم 
تعدادشان کم نبود. ولی در نهایت »صبای قم« را انتخاب کردم و لازم نیست بگویم که جز 
حضور »علی دایی« چیز دیگری دلیل این انتخابم نبود. خود صبا هم از تیم های با ثبات 

کشورمان است و امسال با یارگیری بهتر، قطعا بالانشین جدول می شویم.
* کلا علی دایی فوتبالت را قبول دارد.

- علی آقا به من لطف دارد. من با ایشان یک نایب قهرمانی لیگ دارم و حضورم در جام 
جهانی هم همزمان با مربیگری ایشان در پرسپولیس بود. دایی نیاز به تعریف من ندارد، 

من آمدم تا دوباره با صبا و با کمک علی دایی به تیم ملی برسم.
* فکر می کنید این اتفاق بیفتد؟

- شک نکنید می افتد. من امسال می خواهم رضا حقیقی را به خودم ثابت کنم نه به 
شخص دیگری. مس��ایل مالی را در اولویت دوم و سوم گذاشتم. باور کنید پیشنهادات 
مالی بهتر از صبا هم داشتم اما اینجا آمدم تا به تیم ملی برگردم و رضا حقیقی قبل باشم.

* خبر توافقت با ملوان هم منتشر شد اما سر از صبا درآوردید؟
- من صحبت هایی با امیرخان قلعه نویی کرده بودم. به شخصه خیلی به ایشان ارادت 
دارم، اما چیزی که مانع پیوستن من به ملوان شد ترسی بود که در وجودم افتاد. هنوز یک 
روز بود امیرخان معرفی شده بود که اعضای هیات مدیره ملوان مصاحبه می کردند و از 
پول نداشتن مالک تیم ابراز نگرانی می کردند. من امسال می خواستم درگیر مشکلات مالی 
نباشم و فقط فوتبال بازی کنم، اما این چیزها را که دیدم و شنیدم ترسیدم. لازم است از 

امیرخان تشکر  کنم و امیدوارم بعدا افتخار شاگردی شان را داشته باشم.
* درباره سیاه جامگان بگویید؛ حضورتان خیلی بیش از حد معمول قطعی شده 

بود!
- من واقعا دوست داشتم در شهر خودم بازی کنم، سیاه جامگان هم اولین تیمی بود 
که به صورت جدی با آن ها مذاکره کردم، همه شرایط هم مهیا بود و تا حد زیادی توافق 
کرده بودیم اما روز آخر واقعا نمی دانم چه اتفاقی افتاد که مدیران سیاه جامگان از صحبت 
اولی که باهم کرده بودیم عقب کشیدند و شرایط را موقع قرارداد تغییر دادند، راستش این 
کمی به من برخورد. اما هرچه بود انشالله که خیریتی در کار بوده، وگرنه من با رفتنم سر 

تمرین حسن نیتم را نشان دادم.
* به نظر شما راه موفقیت در سیاه جامگان آن هم در مشهد برایتان هموار نبود؟

مشکل اینجاست که یک بازیکن نمی تواند همزمان در دو تیم بازی کند، وگرنه در کنار 
صبا، سیاه جامگان را هم انتخاب می کردم )می خندد( من برای هر دو تیم شهرم آرزوی 

موفقیت دارم و امیدوارم بهترین عملکرد را داشته باشند.
* بین این همه پیشنهادی که درباره اش صحبت کردید، خبری از پرسپولیس 

نبود؟
- پرسپولیس با همه تیم ها فرق دارد، تا جایی که من خبر داشتم در لیست برانکو هم 
بودم اما قسمت نبود. دلیلش هم برایم روشن است؛ بالاخره آنقدر رابطه داریم که اخبار را به 
ما بدهند، من شنیدم که آقای طاهری گفته تا من هستم پرسپولیس جای حقیقی نیست.

 * برای آینده چه هدفی دارید؟
- می خواهم این قول را به خودم بدهم که امسال، سال خوب فوتبال من باشد، من؛ رضا 
حقیقی مخلص همه مردم کشورم مخصوصا همشهریانم هستم و اگر کسی در این بازار 
نقل و انتقالات و اخبار و شایعات، چیزی شنیده یا دیده که از من دلخور شده، می خواهم 

حلالم کند تا امسال با دعای خیر مردم، به دوران اوج خودم برگردم.

کربکندی: زور فدراسیون فوتبال به صداوسیما نمی رسد

نوروزی: کاپیتانی پرسپولیس برایم افتخار است

بازیکن سابق تیم ملی معتقد است بخش عمده ای از مشکلات به وجود آمده در 
قضیه حق پخش تلویزیونی ناشی از ضعف در فدراسیون است.

رسول کربکندی درباره اختلاف فدراسیون فوتبال و صداوسیما در قضیه حق پخش 
تلویزیونی، اظهار کرد: فدراسیون فوتبال نمی تواند حق و حقوق باشگاه ها را از تلویزیون بگیرد. 
در تمام دنیا بخش عمده ای از در آمدها از طریق حق پخش تلویزیونی است. باشگاه ها هم که 
مشکل اقتصادی دارند از این طریق نمی توانند هیچ سودی ببرند. صدا و سیما خیلی با قدرت 
با این قضیه برخورد می کند. سال گذشته فدراسیون به این منظور مانع از پخش یک هفته از 
مسابقات لیگ برتر شد، اما دو مرتبه همه چیز به روال عادی بازگشت. این موضوع بر می گردد 
به نداشتن قدرت فدراسیون در احقاق حق باشگاه ها که باعث آسیب رسانی به تیم ها می شود.

بازیکن سابق تیم ملی افزود: اگر در آن زمان با قاطعیت این موضوع را دنبال می کردند و 
می گفتند که مجلس باید بودجه تلویزیون را بیشتر کند، اکنون مشکل حل می شد.

وی درباره استفاده از داوران جوان در بازی های لیگ گفت: هر جوانگرایی یک سری تبعات 
دارد چه بازیکن جوان باشد، چه داور. با توجه به این که تعداد زیادی از بازی ها را داوران جوان 
سوت زدند، اشتباه و تاثیرگذاری آن در بازی ها پیش آمد. باید بپذیریم که اشتباه ها طبیعی است 

و به دلیل اینکه در بازی های سنگین از آنان استفاده شد، این اشتباهات رقم خورد.

کربکندی افزود: همچنین اختلافات به وجود آمده میان دپارتمان و کمیته داوری نیز در این 
امر تاثیر گذار بود. کنار رفتن قهرمانی و ترکی باعث از دست دادن دو داور بین المللی شد و 
مجبور شدند جوان ها را جایگزین کنند. زمانی که ناهماهنگی بین دپارتمان وجود دارد، تناقضی 
بین چیدن داورها به وجود می آید و مشکلات را گردن همدیگر می اندازند. در مجموع باید 
نگاهمان این باشد که جوانگرایی در داوری را بپذیریم. قطعا اشتباه داورانی که از سال گذشته 

به لیگ برتر اضافه شدند، در فصل پیش رو می تواند به حداقل برسد.
سرمربی سابق ذوب آهن با اشاره به وضعیت سخت افزاری لیگ ایران هم گفت: امکانات بهتر 
از گذشته شده است اما ورزشگاه ها به حد استاندارد نرسیده است. در حال حاضر باشگاه ها 
بیشتر تحت تاثیر مشکلات مالی هستند. وضعیت مالی جامعه بد است. وضعیت نقدینگی 
و بودجه در اکثر ادارات و نهادها به دلیل مشکلات اقتصادی دچار مشکل شده است که این 

موضوع بر باشگاه های ما تاثیر می گذارد.
وی افزود: 10،11 روز بیشتر به شروع لیگ برتر نمانده است و هنوز بعضی از تیم ها مشکلات 
مدیریتی، مالی و مربیگری دارند. این مسائل می تواند لیگ ما را به دو گروه تقسیم کند؛ یک 
بخش از تیم ها برنامه ریزی منظم داشتند و در حال آماده سازی هستند، اما برخی از تیم ها 
هنوز تمرینات خود را شروع نکرده اند، شرایط مدیر و مربی مشخص نیست و این مسائل لیگ 
فوتبال ما را دچار مشکل می کند. تیم ها قراردادهای میلیاردی می بندند اما توانایی پرداخت آن 
را ندارند. هنوز وضعیت راه آهن، پیکان و فولاد نوین مشخص نیست. امسال به شرایط باشگاه ها 

در لیگ پانزدم خوشبین نیستم.
از نکات مثبت لیگ چهاردهم جوانگرایی در تیم ها بود که کربکندی هم در این باره گفت: سن 
بازیکنان در تیم ملی بالا بود بنابراین باید تغییرات عمده ای در تیم داده می شد و جوانگرایی لازم 
بود که خوشبختانه این کار جواب داد. فصل قبل بازیکن های جوان خوبی در تیم ها دیدیم و 
اکثر آنان به تیم ملی دعوت شدند. به نظر من اگر با یک شیوه منطقی جوانگرایی انجام شود 

شادابی و نشاط بیشتری به لیگ برتر بر می گردد.
سرمربی سابق تیم های ذوب آهن و سپاهان تغییرات در نیمکت را نسبت به گذشته کمتر 
دانست و گفت: دلیل اصلی این است که باشگاه ها پول ندارند. در مجموع اگر ما با مطالعه و 
بررسی در طول فصل مربی را انتخاب کنیم این تغییر کمتر اتفاق می افتد و سپس نقش 

مدیریت در آن تعیین کننده است.
وی در پایان گفت: وقتی مربی را به این سرعت عوض می کنیم نمی توانیم حق و حقوقشان 
را بدهیم و کار به شکایت و رای کمیته انضباطی می کشد و در نهایت حکم صادر شده بی تاثیر 
می شود. باید به این مسائل توجه ویژه ای داشته باشیم، بتوانیم برنامه ریزی بهتر و بیشتری داشته 

باشیم و سعی کنیم این مسئله را به طور منطقی حل کنیم. 

بازیکن تیم پرسپولیس می گوید همه بازیکنان این 
تیم لیاقت کاپیتانی دارند.

اردوی  نوروزی د درباره تمرینات پر سپولیس در  هادی 
ترکیه، اظها ر کرد: تمرینات پر فشاری را ظهر و بعد از ظهر 
انجام می دهیم و در حال  حاضر از نظر بدنی در شرایط خوبی 
هستیم و روز به روز نیز بهتر می شویم. دو بازی دوستانه هم 
تا به حال انجام داده ایم که عملکرد خوبی در آن بازی ها 
داشته ایم. در کل فکر می کنم که این موضوع کمک زیادی 

به میزان آمادگی ما خواهد کرد.
وی درباره امکانات کمپ تمرینی   که در آن مستقر شده اند 
نیز خاطر  نشان کرد: این کمپ تمرینی که در آن مستقر 
شده ایم از نظر امکانات شرایط خوبی دارد. هم از نظر زمین های 
تمرین و همین طور امکانات هتل کاملا عالی است. ما در این 
اردو خوب تغذیه می کنیم و به موقع نیز استراحت می کنیم و 
به همین خاطر تمرینات با نشاطی را انجام می دهیم. امیدوارم 
پس از پایان این اردو بتوانیم لیگ را به خوبی آغاز کنیم و 

نتایج خوبی را بگیریم.

تیم  جدید  بازیکنان  عملکرد  درباره  ادامه  در  نوروزی 
پر سپولیس نیز، خاطر  نشان کرد: بازیکنان خوبی به تیم ما 
اضافه شده اند که از پتانسیل  خوبی برخوردار هستند. آنها با 
انگیزه در تمرینات شرکت و سعی می کنند دستورات مربی را 
به صورت کامل انجام بدهند. مطمئنا با حضور این بازیکنان 
تیم ما کامل تر شده و می توانیم امیدوار باشیم که با تلاش 
بازیکنان نتایج خوبی را کسب کنیم. به اعتقاد من پر سپولیس 

این فصل پتانسیل  بالایی برای کسب عنوان قهرمانی دارد.
بازیکن تیم پر سپولیس در ادامه درباره این که گفته می شود 
در این فصل به عنوان کاپیتان اول قرار است در زمین حضور 
از سال ها به  باشد، اظها ر کرد: خوشحالم که پس  داشته 
عنوان کاپیتان اول پر سپولیس انتخاب شدم. کاپیتانی برای 
پر سپولیس یک افتخار است. البته می دانم که مسئولیت 
بزرگی بر روی دوش های من قرار گرفته است، اما با تمام 
وجود تلاش می کنم که از عهده این مسئولیت بر بیایم. البته 
نباید فراموش کنیم که در پر سپولیس بازیکنان بزرگ زیادی 
هستند که می توانند کاپیتان این تیم باشند. هر یک از آنها 

لیاقت این را دارند که بازوبند کاپیتان را ببندند.
نوروزی در پایان در پاسخ به این سوال که آینده پر سپولیس 
را در لیگ چطور می بینید؟ خاطر  نشان کرد: ما با هدف 
قهرمانی تمرین می کنیم و فقط به این فکر می کنیم که بعد از 
سال ها باعث خوشحالی هو اد ا ران می شویم. مطمئن باشید که 
ما لیگ را با قدرت آغاز می کنیم تا ان شا ء الله در انتهای فصل 

به قهرمانی برسیم.

درآمد چند برابر هزینه است؛

گزارشی از مقایسه قیمت ها در فوتبال ایران و آسیا
 برخلاف باور بسیاری از مدیران و مردم، محاسبه آماری 
نشان می دهد که هزینه های فوتبال در ایران بسیار پایین تر از 
هم رده های آن در آسیاست و البته درآمدهای همین فوتبال 

چند برابر هزینه هایش است.
 تلاش برای پایین آوردن قیمت فوتبال در ایران تلاشی بیهوده به 
نظر می رسد. تلاشی که بعضا تبلیغاتی است و تنها برای نشان دادن 
کوشش جهت ایجاد اقتصاد مقاومتی صورت می گیرد. وگرنه همه آنها 
که در بطن فوتبال هستند می دانند که تقریبا کمترین هزینه هایی 
را که می توان با آن باشگاه داری کرد، همین مبلغ است که فعلا در 

باشگاه ها هزینه می شود.
 هزینه های بالای باشگاه داری

ابتدای سال گذشته این تلاش های تبلیغاتی با اعلام سقف قراردادها 
توسط امیررضا خادم و سازمان لیگ به اوج رسید، حتی پیش از آن 
و درست در کورس قهرمانی لیگ برتر با افشای لیست دستمزدهای 
بازیکنان و مربیان این مهم به اوج خود رسید و سرآغازی شد بر نمایش 
صرفه جویی برای این فصل اما در عمل خیلی زود همه متوجه شدند 
که امکان ندارد استقلال و پرسپولیس و سپاهان و تراکتورسازی را با 

آن مبالغ اعلام شده ببندند.
 هزینه های جاری مثل آب، برق، تلفن، اینترنت، دارو، غذا، آژانس 
های روزانه، تهیه اثاثیه، اجاره و نگهداری زمین چمن، ساخت و 
سازهای روزمره، کرایه اتوبوس ها در شرایط مختلف، بلیط هواپیما برای 
سفرهای فراوان، رزرو هتل ها برای بیش از پنجاه نفر و ... عملا به 
خودی خود میلیاردها تومان آب می خورد که همین مسئله موجب 
می شود سقف پانزده میلیارد تومان بیشتر به شوخی شبیه باشد تا 

واقعیت.
 از سوی دیگر استقلال و پرسپولیس زیر فشار تماشاگران مجبورند 
تیم خوبی ببندند و بارها تجربه کرده اند که وقتی تیم را در ابتدای 
فصل خوب نمی بندند، در میانه فصل و زیر فشار خردکننده تماشاگران 
مجبور به هزینه های بیشتر و بیشتر می شوند و البته معمولا فایده ای 

هم ندارد این موضوع. 
در واقع همه دست اندرکاران فوتبال ایران می دانند که هزینه های 
کنونی کمترین هزینه های ممکن است برای باشگاه داری در حد 

قهرمانی در لیگ برتر ایران. البته می توان ارزان تر هم تیم بست اما 
نتیجه اش معمولا قهرمانی یا حتی حضور در کورس قهرمانی هم 

نیست .
 ایران ارزان تر از آسیا

مقایسه باشگاه داری در ایران با کشور های حوزه خلیج فارس نشان 
می دهد که باشگاه های ما با قیمت کمتری باشگاه داری می کنند. در 
فوتبال ایران نه خبری از دیگو مارادونای افسانه ای و بسیار گران قیمت 
هست و نه خبری از امثال دونادونی و بازیکنان بزرگ اروپایی و یا 

آمریکای جنوبی.
 حتی لیگ ایران با لیگ چین هم در بسیاری از مواقع قابل مقایسه 
نیست و در لیگ چین هم هستند باشگاه هایی که بیشتر از باشگاه های 
ایران هزینه می کنند که نمونه اش حضور امثال لیپی و آری هان است 

در این لیگ که در حال رشد و شکوفایی است.
 درست که نگاه کنیم متوجه می شویم که در حال عقب ماندن از 
این کشورها هستیم و تیم های ملی که روزگاری برای فوتبال ایران 
زنگ تفریح محسوب می شدند، همگی به فوتبال ایران رسیده اند و 
در برخی موارد به نظر می رسد جلو هم زده اند. از مربیگری زیکو در 
ژاپن بگیرید تا برسید به خرید بازیکنان برتر فوتبال دنیا در تایلند که 
نمونه اش بوریرام، حریف استقلال در آسیای 2013 بود که منتخب 
اسپانیایی و لالیگایی بود و برای استقلال دردسرهای زیادی به وجود 

آورد.
که  بازیکن هستند  ده  نهایتا  ایران،  فوتبال  در  دیگر  از سوی   
قیمت هایی بالای میلیارد دارند که ازمیان آنها هم معمولا سه یا چهار 

بازیکن سر از تیم های عربی در می آورند و در ایران نیستند.

 در واقع چیزی در حدود هفت بازیکن هستند که قیمت بالایی دارند 
و نکته اینجاست که در پرسپولیس و استقلال هم معمولا حقوق ها به 
درستی پرداخت نمیشود و بسیاری از بازیکنان تاپنجاه درصد حقوق 
خود را دریافت نمی کنند و شکایت هم معمولا به نتیجه نمی رسد و 

به ین ترتیب عملا باشگاه ها پول زیادی برای بازیکنانشان نمی دهند.
 به این موضوع باید دو جور نگاه کرد، جور اول این است که دستمزد 
بازیکنان را با دریافتی تامین اجتماعی مردم مقایسه کنیم که در این 
صورت باید بگوییم مبلغ بسیار زیادی به بازیکنان پرداخت می شود. 

جور دیگرش این است که فوتبال ایران و مبالغ جابه جا شده در آن 
را با امارات، عربستان، ژاپن، چین، کره جنوبی، قطر، کویت و ... مقایسه 

کنیم که دستمزدها در ایران پایین است.
 آقای گل جهان را با کارگر ساده مقایسه نکنید

البته مقایسه حقوق یک فوتبالیست ملی پوش با یک کارگر ساده  
از ذات و مبدا غلط است و این چند ملی پوش را باید با پزشکان 
متخصص جراح مقایسه کرد، چون اینها هم در کار خود به سقف 
رسیده اند و آنها نیز ایضا اما با این حال اصرار بی دلیلی وجود دارد که 
می خواهد مثلا دستمزدی را که علی دایی که به بایرن مونیخ رسیده 
و آقای گل جهان است، می گیرد را نه با پروفسور سمیعی که با کارگر 

تامین اجتماعی مقایسه کنند که در مجموع غلط است و اشتباه.
 درآمد فوتبال چند برابر هزینه های آن است

با این حال و با وجود همه این توضیح ها باور عمومی بسیاری 
از مدیران و بسیاری از مردم با این گزارش مخالف است و تصور 
هزینه های زیاد برای بسیاری از مردم کاملا جا افتاده که دلیلش شاید 
صرف این هزینه ها از بودجه دولت باشد با این وجود اما باید تاکید کرد 
این درست که هزینه کردها از جیب دولت صورت می گیرد اما واقعت 
این است که درآمدهای فوتبال هم مستقیما به جیب صدا و سیما و 

دولت می رود که چندین برابر مبلغ هزینه کرد فوتبال ایران است.
 کافی است مبلغ حق پخش تلویزیونی را با درآمدهای فراوان با 
قیمت ثانیه ای سه الی هشت میلیون تومان از تبلیغات تلویزیونی 
در شبکه های سه، جام جم، ورزش و تمامی شبکه های استانی در 
تمام طول سال و به هنگام پخش مسابقات و حتی بررسی فوتبال در 

برنامه های ورزشی تمامی تیم ها در لیگ برتر محاسبه کنید.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه:139404030011000043/1
بدینوسیله به آقای عبداله کمال زاده دهقان ، فرزند احمد، بشماره شناسنامه 1 بدهکار پرونده کلاسه 9400046 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر 
قرارداد شماره179006965 بین شما و بانک سپه میدان مطهری مبلغ 29/200/602 ریال که روزانه از تاریخ 1393/12/06 مبلغ 14/221 ریال روزانه تا روز تسویه به آن اضافه می گردد 
بدهکار میباشید که بر ا ثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 
آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت 

به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روزخوش

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه:139404030011000014
بدینوسیله به آقایان : 1( احسان علی خانی، فرزند: علی ، به شماره ملی 0370577949 صادره از قم ، و 2( علی محمد نجاتی ، فرزند: ابوالفضل به شماره شناسنامه 755 و کد ملی شماره 
0381476928 بدهکار و ضامن پرونده اجرائی کلاسه 9400017 که برابر گزارش مامور ابلاغ در آدرس متن قرارداد شناخته نگریده اید ابلاغ می گردد که برابر قرار داد بین شما و بانک 
سپه مبلغ 15/476/680 ریال تا تاریخ 1393/11/11 که از تاریخ مذکور روزانه مبلغ 5/000 ریال تا روز تسویه به آن اضافه می گردد بدهکار میباشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار 
درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد  اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد 
از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه 19 دی چاپ و درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و 

در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روز خوش

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139404030011000039/1
 بدینوسیله به خانم مریم جهانشاهی، فرزند حسین، بشناسنامه 360، بدهکار پرونده کلاسه 9400042 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ میگردد که برابر قرار داد 
شماره 109111205 بین شما و بانک سپه مبلغ 34/732/123 ریال که روزانه از تاریخ 1393/12/03 مبلغ 9869 ریال تا روز تسویه به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که براثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرای مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد 
رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود 

اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی- مهدی روز خوش

 آگهی ابلاغ ارزیابی
آگهی اصلاحیه ابلاغ ارزیابی مندرج در تاریخ 94/2/2 به شماره 3702

بدینوسیله به آقایان : سعید شهبازی ، فرزند :سیف اله ، به شماره شناسنامه 521 ، و کد ملی شماره 6368878606 ) بدهکار (، و مرتضی چراغی ، فرزند ، ولی اله ، به شماره شناسنامه 
31994 ، و کد ملی شماره 0031132138، و خانم زهرا چراغی فرزند عباس به شماره شناسنامه 350 و کد ملی 0383214300 ) راهنین( ابلاغ می گردد که در خصوص پرونده اجرایی 
کلاسه بایگانی 9300545 ، له : موسسه قرض الحسنه مهر بسیجیان ، علیه : شما طبق گزارش مورخ 1393/12/15 کارشناس رسمی دادگستری ، پلاک ثبتی فرعی : 31 از پلاک اصلی 
10982 در بخش : یک قم ناحیه قم مورد وثیقه سند رهنی شماره 4030 مورخ 1392/02/05 تنظیمی دفترخانه 61 به مبلغ 4/146/070/000 ریال ارزیابی گردیده . لذا چنانچه به 
مبلغ ارزیابی پلاک مذکور متعرض می باشید ، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ انتشار این آگهی که به منزله ابلاغ این اخطاریه می باشد به ضمیمه فیش بانکی دستمزد 
کارشناس تجدید نظر به مبلغ 7/000/000 ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر باشد ترتیب اثر داده 

نخواهد شد . این آگهی در یک نوبت منتشر و آگهی دیگری بجز آگهی مزایده منتشر نخواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روز خوش



علمی و سلامت

این 5 راهکار اشتهای کاذب را سرکوب می کند 
اکثر اوقات افراد به دلیل گرسنگی به سراغ مواد غذایی نمی روند بلکه وقتی 
دچار مشکلات روحی و روانی می شوند یک اشتهای کاذب برای رسیدن به 

آرامش به سراغشان می آید.
پیام فرح بخش متخصص تغذیه بیان کرد: اکثر اوقات افراد به دلیل گرسنگی به سراغ 
مواد غذایی نمی روند بلکه وقتی دچار مشکلات روحی و روانی می شوند یک اشتهای کاذب 
برای رسیدن به آرامش به سراغشان می آید و در بسیاری از موارد دیده شده افراد برای 

رسیدن به حس آرامش بعد از صرف غذا از شیرینی و شکلات استفاده می کنند. 
وی افزود: این کار یک زمینه و پایه علمی دارد و آن به اینگونه است که وقتی مواد غذایی 
شیرین استفاده می کنیم سطح هورمون سروتونین افزایش پیدا می کند و در فرد حالت 

شادی و شعف ایجاد می شود. 
فرح بخش ادامه داد: برای سرکوبی این اشتهای کاذب راهکار هایی وجود دارد که می توان 
به استفاده از سبزیجات، به عنوان کم کالری ترین گروه غذایی اشاره کرد و هنگام گرسنگی 

کاذب به سراغ خیار، کلم، کاهو و بروکلی بروند.
 این متخصص تغذیه گفت: توصیه می کنیم بعد از اتمام غذا بلافاصله از سر سفره بلند 
شوند و از ریزه خواری جلوگیری کنند همچنین بعد از غذا فورا مسواک بزنند تا از خوردن 

مجدد خودداری شود. 
فرح بخش خاطرنشان کرد: همچنین هنگام بروز اشتهای کاذب جویدن آدامس بدون قند 

و دور شدن از محیطی که غذا در دسترس قرار می گیرد نیز توصیه می شود.

درمان مشکلات چاقی و لاغری 
با استفاده از طب سوزنی 

استفاده از داروهای شیمیایی و گیاهی در درمان مشکلات بیخوابی به ویژه در 
سالمندان و کودکان می تواند عوارض جبران ناپذیری داشته باشد.

دکتر فرهاد صبری متخصص طب سوزنی در خصوص درمان مشکلات چاقی و لاغری 
با استفاده از طب سوزنی گفت: مشکلات چاقی و لاغری جزو بیماری های متابولیک بدن 
هستند که در هر دوی آن اختلال در متابولیسم بدن منجر به بروز این مشکلات می گردند 
در این حالت از درمان باید تعادل بین yin که نمایانگر میزان جذب بدن و yang که 

نشانهنده ی دفع بدن می باشد ایجاد گردد.
 وی افزود: هنگام مراجعه بیمار معاینات شامل رنگ و رخسار بیمار، زبان و گرفتن نبض 
می باشد.  دکتر صبری اشاره کرد: گرفتن نبض بیمار شامل گرفتن سه نبض که مربوط به 
ریه، طحال و کلیه است از دست راست و سه نبض که مربوط به قلب کلیه و کبد می باشد 
که از دست چپ گرفته می شود.پس از گرفتن نبض ها مشکلات سندروم بیمار مشخص 

می گردد. 
وی افزود: با توجه به علائم متابولیسمی، قد و وزن و در نهایت با استفاده از فرمول چاقی 
و لاغری مشخص می گردد که بیمار اضافه وزن یا کمبود وزن دارد و با توجه به نوع مشکل 

نقاط موردنظر برای اعمال طب سوزنی انتخاب می گردند.
 دکتر صبری، در مورد استفاده از این طب در مورد کودکان اشاره کرد: این طب 
محدودیت سنی ندارد به عنوان مثال کودکی که در سن 12-10 سال به دکتر مراجعه 
نموده و دارای وزن حدود 70 کیلوگرم است و مشکل پرخوری دارد در صورت عدم 
درمان مشکل چاقی در سن بلوغ، با مشکل ریشه روبرو خواهد بود که با استفاده از طب 
سوزنی این مشکل که حتی ممکن است صدمات جبران ناپذیری به کودک وارد کند، قابل 

پیشگیری خواهد بود. 
وی در ادامه گفت: بیمارانی که مشکل چاقی خود را با استفاده از رژیم های غذایی حل 
می کنند عموماً پس از مدتی دچار خستگی شده و با کنار گذاشتن رژیم اضافه وزن قابل 

برگشت است. در واقع معایب رژیم این است که سلول ها گرسنه نگه داشته می شوند.
 وی افزود: در طب سوزنی با تنظیم متابولیسم داخلی و تنظیم میزان جذب و دفع در 
واقع سیستم گوارشی بیمار متعادل می گردد و پس از رسیدن به وزن ایده ال دیگر بازگشت 

به وزن قبلی وجود ندارد. 
صبری، در مورد نرخ کاهش وزن در این روش گفت: معمولاً به طور طبیعی هفته ای 
1kg کاهش وزن را خواهیم داشت که بیشتر از این حد مضر و البته کمتر از این نرخ بدون 
اشکال خواهد بود.  وی اضافه کرد: در حل مشکلات چاقی بیمار باید تحرک لازم را به 
موازات درمان داشته باشد.  وی در مورد درصد موفقیت این روش گفت:  در هیچ کدام از 
متدهای درمان چه دارویی و چه جراحی تضمین 100درصد و درمان قطعی وجود ندارد 
و این نوع درمان )طب سوزنی( نیز همانند درمان های دیگر دارای قطعیت در بهبودی 

وضع درمان نیست. 
وی افزود:  در صورتی  که مراجعه کنندگان به متخصصین طب سوزنی که مورد تأیید 
سازمان نظام پزشکی کشور هستند، مراجعه نمایند و تحت درمان این پزشکان قرار گیرند 

درمان آن ها عوارضی درپی نخواهد داشت و همچنین درمان موفقیت آمیز خواهد بود.

عوارض ناشی از خوشبو کننده های تابستانی 
فصل گرما باعث می شود استفاده از انواع خوشبو کننده ها افزایش پیدا کند اما 

باید روش های درست آن هم مد نظر داشته باشیم.
با توجه به گرمای شدیدی که در این فصل وجود دارد خیلی از افراد برای جلوگیری از 
بوی نامطلوب از عطرها و ادلکن ها استفاده می کنند که شاید برای خیلی ها بر روی پوست 

بسیار ایجاد لک و حساسیت کند. 
 مسعود داود متخصص پوست و مو گفت: خیلی از شما هنگامی که جلوی آینه می روید 
روی صورت خود لکه هایی مشاهده می کنید که می توان مهمترین بروز آن را معمولا 
تابش نور خورشید دانست.   وی ادامه داد: رایج ترین لکه های صورت که بر اثر تابش مکرر 
از کودکی تا بزرگسالی می تواند باعث تحریک سلول های رنگدانه ساز در ساختار و تولید 
رنگ دانه شود تحت عنوان  لک  و مک شناخته شده است.   وی بیان کرد: لکه دیگر لکه 
بارداری است که لزوما مربوط به تغییرات بارداری نیست و حتی در آقایان هم ممکن است 

این عارضه مشاهده شود. 
 وی افزود: دلیل پیدایش چنین لکه هایی معمولا استعداد ژنتیکی است که البته 95 

درصد افراد مبتلا به این لکه ها خانم ها هستند. 
 گفتنی است که شغل افراد هم در بروز لکه ها بی تاثیر نیست و البته قرص های هورمونی 
موثر است.  این متخصص پوست و مو اظهار کرد: برای درمان لکه ها داروها متفاوتی موجود 
است اما با وجود آن وضعیت لکه به گونه ای است که با روش های درمان دارویی هم نتیجه 
مناسبی دریافت نمی شود و برای درمان آن از لیزر یا کرم های پوشاننده استفاده می شود.  

وی خاطر نشان کرد: به علت گرمای زیاد خیلی از افراد بخصوص آقایان عطر و ادکلن ها 
به پوست خود می زنند و این موضوع باعث حساسیت، قرمزی، آفتاب سوختگی در پوست 
می شوند و در صورت تکرار عوارض برگشت ناپذیری به همراه دارد پس توصیه می شود 

افراد عطر و ادکلن ها را بر روی لباس خود بزنند.

خطرناکترین شیوه های آشپزی رایج که 
غذایتان را مسموم می کنند 

برخی شیوه های آشپزی که افراد به اشتباه همواره آنها را تکرار می کنند 
به  ابتلا  سبب  داده  نشان  را  خود  خطرناک  روی  آن  ناگاه  به  می توانند 

مسمومیت های بسیار شدید و حتی مرگ افراد در یک بازه زمانی کوتاه شوند.
کارشناسان هشدار می دهند با وجود لذت غذا خوردن در فضای باز بویژه در مسافرت ها 
کثیف بودن تجهیزات درست کردن کباب می تواند منجر به مسمومیت های غذایی بسیار 

جدی و حتی مرگبار شود.  
گفتنی است، مواد غذایی فاسد شدنی نباید بیش تر از 2 ساعت در هوای باز و گرم 
نگهداری شوند.   بر اساس آمارهای سازمان FDA هر سال یک میلیون نفر دچار 

مسمومیت های شدید غذایی می شوند و حتی جان خود را از دست می دهند.
 کارشناسان اعتقاد دارند هوای گرم سبب تکثیر بیش از حد باکتری ها و سایر عوامل 
بیماری زا در مواد غذایی می شود.   کارشناسان یکی از علل بروز مسمومیت های غذایی 
را استفاده از چنگال و یا کاردک آشپزخانه هنگام سرو غذا می دانند که قبلا با مواد خام 
تماس داشته و حاوی انواع باکتری ها است.   کارشناسان استفاده از دماسنج مخصوص اندازه 
گیری دمای گوشت و سایر مواد پروتئینی حجیم هنگام پخت و یا سرخ کردن آنها را برای 
اطمینان از دمای ایمن برای پخت و جلوگیری از بروز مسمومیت غذایی توصیه می کنند. 
 مرکز مواد غذایی مانند گوشت قرمز، سفید و ماهی باید هنگام پخت، کبابی و یا سرخ 

شدن حداقل 72 درجه سانتی گراد باشد. 
 کارشناسان اعتقاد دارند کاردک یا چنگالی که به گوشت خام برخورد داشته باشد 

می تواند آلوده به میکروب شود که یکی از عوامل فوق العاده بیماری زا است.
 ظروف آلوده حتی می تواند آلوده به باکتریE.coli باشد که حتی پس از 28 روز می تواند 

در سطوح فولاد ضدزنگ مانند ظروف پخت و پز زنده باقی بماند. 
کارشناسان همچنین هشدار می دهند برای مقابله با باکتری سالمونلا افراد باید مرغ، 
تخم مرغ، شیرخام و گوشت را حتما بپزند و از دست زدن به مرغ خام یا گوشت خام جدا 
خودداری کنند.   علاوه بر سالمونلا مسمومیت کمپیلوباکتر نیز در ارتباط با مرغ وجود دارد 

که سبب اسهال، تهوع، استفراغ شدید، شکم درد و تب می شود. 
بر این اساس پزشکان حتی توصیه می کنند افراد دستهای خود را پس از دست زدن به 
بسته بندی مرغ خام یا حتی منجمد حتما بشویند.  اسفناج ظرفشویی نیز یکی دیگر از 
مواد عفونت زا و مسبب انواع مسمومیت های غذایی است که بر اساس پژوهش ها در هر 

اینچ مربع آن حدود 10 میلیون باکتری وجود دارد. 
 کارشناسان هشدار می دهند افراد حتما در طول هفته نسبت به ضد عفونی کردن اسفنج 

ظرفشویی اقدام کنند. 
 و در آخر نگهداری شیر در درب یخچال می تواند به دلیل باز و بسته شدن مرتب درب 
یخچال باعث فساد شیر شود و توصیه می شود شیر در بدنه اصلی یخچال نگهداری شود.

در این مطلب سعی بر آن داریم تا با معرفی چند گیاه دارویی مفید به عنوان 
نوشیدنی سرد در فصل تابستان، گام بلندی در حفظ سلامت شما برداریم؛ با ما 

همراه باشید.
 در فصل گرما، با افزایش میزان از دست دهی آب بدن، نیاز بدن به جایگزینی این آب از دست 
رفته نیز افزایش می یابد. نوشیدنی هایی با رنگ های جذاب و طعم های مختلف در بیشتر موارد 
اولین پاسخ انسان در محیط های گرم به از دست دهی آب و تشنگی می باشد و این در حالی 
است که امروزه اثرات سوء این نوشیدنی ها بر روی سلامت انسان بر هیچ کس پوشیده نیست. 
در این مقاله سعی بر آن داریم تا با معرفی چند گیاه دارویی مفید به عنوان نوشیدنی سرد در 

فصل تابستان، گام بلندی در حفظ سلامت شما برداری؛ با ما همراه باشید.
کا سنی

این گیاه طبیعت سرد و تر دارد. نوشیدنی حاصل از این گیاه دارای خاصیت اشتهاآور، ادرارآور، 
ملین، کمک کننده به هضم غذا، کاهنده قندخون و مقوی است. در گذشته عرق گیاه کاسنی 
را به همراه سکنجبین همراه با کاهو میل می کردند که حاصل این عمل کنار رفتن رخوت و 
سستی از بدن بوده است. شربت کاسنی بسیار خنک کننده، صفرابر، جلا دهنده کبد و مسکن 
حرارت بدن است. شربت کاسنی در نوسازی سلول های کبد نقش برجسته ای دارد. چربی های 

مازاد کبد و رادیکال های آزاد مضر را خنثی و خون را تصفیه می کند.
  خاکشیر

شاید اولین نوشیدنی گیاهی که پس از شنیدن اسم نوشیدنی های گیاهی در ذهن هر فردی 
تداعی می شود خاکشیر است و دلیل آن  هم سابقه دیرینه استفاده از این گیاه و همچنین 
خواص بی شمار خاکشیر می باشد. نکته جالب توجه در مورد گیاه خاکشیر این است که بسیاری 
از منابع معتبر دنیا این گیاه را بومی بریتانیا می دانند. خاکشیر در کتب طب سنتی، به اسامی 
خُبه )بر وزن قُبه(، شفتره یا شفترک آمده که در تحفه ی حکیم مومن، جُبه ثبت شده است. 
در برخی منابع به اشتباه اسامی تودری، توذریج و بذرالخمخم برای آن آورده شده است که 

مربوط به بذر گیاهان دیگری از همین خانواده می باشد. 
این گیاه در ایران معمولاً به صورت علف هرز در باغ ها، باغچه ها، زمین های کشاورزی و 
فضاهای سبز شهری دیده می شود. دانه ی خاکشیر محتوی اسیدهای چرب، اسانس روغنی 
فرار و یک آلکالوئید فرار است. این گیاه را بطور ویژه برای رفع یا پیشگیری از گرمازدگی و 
اسهال و نیز به عنوان ضد سودا مصرف می کنند. در قدیم آن را برای کاهش عوارض و اثرات 
بیماری های عفونی همچون سرخک و مخملک توصیه می کردند. امروزه این گیاه به عنوان 

ملین، تب بر، اشتهاآور و تسکین دهنده التهاب پوستی معرفی شده است. 
لازم به ذکر است در منابع مختلف قدیم و جدید و بسیاری از سایت ها و وبلاگ ها مطالب 
بسیار اغراق آمیز و نادرستی از خواص خاکشیر آورده شده است. همچنین در برخی کتب، 
اسامی متعددی از خاکشیر و قدومه با هم تداخل پیدا کرده اند که به تبع آن، خواص آن ها نیز با 

هم مخلوط و موجب نشر اطلاعات غلط درمانی مربوط به این گیاه شده است. 
در برخی نواحی اروپا از برگ این گیاه به عنوان ادویه ای که هم شوری و هم تیزی را برای 
غذا به ارمغان می آورد، استفاده می کنند اما ثابت شده است که برگ این گیاه در بعضی افراد 
می تواند ایجاد حساسیت کند. بنابراین قسمت های قابل استفاده این گیاه برگ ها و بذر آن 

می باشند. 
از خواص دیگر این گیاه می توان به خاصیت ضد آسم، ضد سرفه، مقوی قلب، تسکین دهنده 

درد، مدر و تب بر اشاره کرد. 
در تهیه شربت خاکشیر مهم ترین نکته ای که می بایست به آن توجه کرد شستن و ریگ شور 
کردن آن است. زیرا مصرف خاکشیر آلوده به گرد و خاک و ریگ های ریز موجب آسیب و 
صدمه جدی به دستگاه گوارش و کلیه ها می گردد. برای شستن آب روی خاکشیر ریخته و 
از دو ظرف که ترجیحآ پلاستیکی باشد مثل سطل های کوچک ماست استفاده کنید ظرف 
پلاستیکی خیلی بهتر شن های ریز را در کف خود نگه می دارد و سپس چندین بار با کمی 
صبر و حوصله خاکشیری را که آب روی آن است از ظرفی به ظرف دیگر ریخته و ریگ ته آن 
را خالی کنید در این فاصله آب روی خاکشیر را نیز تعویض کنید تا کاملاً آب روی آن شفاف 
و ریگ های آن کاملاً شسته شود. وقتی از تمیز بودن خاکشیر اطمینان حاصل کردید شکر و 

گلاب به مقدار کافی بریزید و در یخچال گذاشته تا خنک شود. 
این نکته نیز در تهیه خاکشیر حائز اهمیت است که معمولاً بذرهای خاکشیر با رنگ تیره و 
اندازه درشت تلخ مزه می باشند و بهتر است جهت مصرف، خاکشیری تهیه گردد که دارای بذر 

ریز و رنگ روشن باشند.
بید مشک

بیدمشک گیاهی از خانواده بید می باشد که گل های آن بسیار معطر است. این گیاه در شمال 
ایران، اصفهان، کرمان و میمند می روید. آشوری ها، سومری ها و مصری ها از زمان باستان پوست 
و برگ بید را به عنوان ضد تب و ضد درد استفاده می کردند. بقراط پزشک یونانی، که پنج قرن 
قبل از میلاد می زیست و به پدر علم پزشکی معروف است، از پوست بید به عنوان دارو استفاده 
می نمود. ابن سینا در کتاب قانون راجع به بیدمشک چنین گفته است: بیدمشک یا بهرامج از 

گیاهان خوشبو است، مالیدن آب و افشره اش ورم ها را فرو می نشاند. شکوفه بیدمشک و بو 
کردن برگ آن بادهای متراکم سر را علاج می کند و شکم را روان می کند. اسانس این گیاه 

علاوه بر خواص درمانی برای معطر کردن دیگر شربت ها و حتی چای نیز کاربرد دارد. 
عرق و شربت این گیاه ملین و تقویت کننده قلب، اعصاب و محرک قوای جنسی است. این 

گیاه دارویی دستگاه گوارش را تقویت کرده و اشتها را افزایش می دهد. 
همچنین جوشانده برگ یا پوست درخت بیدمشک سبب دفع انگل ها و کرم های معده و 
روده می شود. بیدمشک تقویت کننده دستگاه عصبی بوده و جوشانده برگ آن با عسل اعصاب 
را آرام می کند.  همچنین عرق بیدمشک آرام بخش و خواب آور است. جوشانده گل بیدمشک 
همراه با شکر، ناراحتی های عصبی، افسردگی، دردهای عصبی و روماتیسمی را بهبود می بخشد. 
عرق و شربت بیدمشک مقوی قلب بوده و برای حفظ سلامتی آن بسیار مناسب و موثر است 

و همچنین باعث کاهش تب شده و خاصیت تب بری دارد.
بهارنارنج

بهارنارنج همان شکوفه درخت نارنج است که در فصل بهار درخت را زینت داده، در پاییز و 
زمستان، جای خود را به میوه نارنج می دهد. در گذشته اردیبهشت ماه در شیراز به ماه بهارنارنج 
معروف بوده و دلیل آن  هم فراگیر بودن عطر بهارنارنج در سطح شهر بوده است. بهارنارنج بسیار 
معطر می باشد و از آن در صنایع عطرسازی و معطر ساختن غذاهای مختلف استفاده می کنند. 
این گل اگرچه در پخت مربا مورد استفاده قرار می گیرد، ولی کاربرد اصلی آن به همان صورت 
گل خشک و به خصوص عرق در طب گیاهی است. آیین سنتی عرق گیری بهارنارنج از جمله 
آیین های سنتی مازندرانی ها است به طوری که این آیین در شورای عالی ثبت سازمان میراث 
فرهنگی و گردشگری کشور با عنوان جشن بهارنارنج استان مازندران به ثبت ملی رسیده 
است. مهم ترین خاصیت دارویی بهارنارنج تأثیر آن بر روی سیستم عصبی بدن است. بهارنارنج 
آرامش بخش و ضد هیجانات دستگاه عصبی است و سردردهای عصبی و میگرنی را کاهش 
می دهد و تپش نامنظم قلب، تشویش و اضطراب را از بین می برد. بهارنارنج در تقویت معده 
بسیار موثر است. برای کنترل تشنج ها و حمله قلبی هم بهارنارنج را توصیه می کنند. برای 
رفع مشکل کم خوابی و یا بی خوابی عرق بهارنارنج بسیار موثر است. عرق و یا شربت بهارنارنج 

اشتهاآور و ضدسرفه است. 
این عرق دارای طبیعت گرم و مقوی جسم و روح است. انتخاب یک نوشیدنی سرد مناسب 
گیاهی متناسب با مزاج هر فرد می تواند اثرات مفیدی بر روی سلامت جسمی و روانی فرد 
بگذارد. استفاده از نوشیدنی های گیاهی از دو جنبه حائز اهمیت بوده و سبب کمک به سلامتی 
انسان می کند که اولین آن استفاده نکردن از نوشیدنی های شیمیایی و مصنوعی و جلوگیری 
از اثرات مضر آن ها بر دستگاه بدن می باشد و دوم اینکه تمامی این نوشیدنی های گیاهی 
طبیعی دارای خواص تقویتی و درمانی مفیدی می باشند که در حقیقت شما با میل کردن 
آن ها ضمن سیراب کردن خود و پاسخ به نیاز بدنتان به آب از دست رفته، سلامتی را نیز به 

بدن خود هدیه داده اید. 
  در پایان این نکته قابل ذکر است که:

جهت تهیه این نوشیدنی های سرد گیاهی عرق حاصله از گیاهان مذکور با اضافه کردن آب 
به آن ها به میزان زیادی رقیق می گردند لذا اگر در یک رژیم درمانی خاص می بایست از عرق 
یک گیاه استفاده کنید بهتر است آن را به همان صورت عرق حاصله از گیاه میل نمایید زیرا 
شربت تهیه شده از آن عرق به میزان زیادی رقیق شده و سبب کاهش مواد موثره آن عرق 

حاصله گردیده است.
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محققان سازمان پژوهش های علمی و صنعتی کشور موفق به دستیابی دانش 
فنی تولید پوکه کپسول دارویی گیاهی بر پایه سلولز شدند.

محمود نجفی مجری طرح تولید پوکه کپسول دارویی گیاهی افزود: پوکه کپسول های 
دارویی موجود در بازار بر پایه منابع حیوانی مانند ضایعات استخوان و یا پوست گاو است که 
ممکن است برخی از آنها با مشکل ذبح شرعی مواجه باشند. وی اضافه کرد: همچنین اگر پوکه 
کپسول های ساخته شده از ژلاتین که پایه حیوانی دارد طبق استانداردها وارد کشور نشود 
امکان انتقال بیماری های حیوانی به انسان نیز وجود دارد. بنابراین استفاده از پوکه کپسول 
دارویی بر پایه گیاهی از بروز چنین مشکلاتی جلوگیری می کند. این پژوهشگر خاطرنشان 
کرد: مشتقات سلولز در بسیاری از گیاهان وجود دارد که این عنصر با کمک فرآیندهای 
شیمیایی به پوکه کپسول دارویی تبدیل می شود. این پوکه ها دارای ویژگی شفافیت و 
هضم راحت در معده هستند.  نجفی تاکید کرد: پوکه کپسول دارویی بر پایه گیاهی هیچ نوع 
مشکلی برای آزادسازی دارو در معده انسان ندارد و مانند کپسول های ژلاتینی به راحتی در 
معده هضم می شود. بسیاری از کشورهای دنیا از این نوع محصولات در صنایع دارویی استفاده 
می کنند.  وی بیان کرد: پوکه کپسول دارویی گیاهی در پژوهشکده فناوری های شیمیایی 
سازمان پژوهش های علمی و صنعتی ایران ساخته شده است و درحال حاضر آمادگی فروش 
دانش فنی این فناوری وجود دارد.  به گزارش مهر، این پژوهش به صورت مشترک و با 

همکاری دکتر زین الدین بشیری صدر و حیدر محمودی نجفی انجام شده است.

سنجش فوق دقیق برای تعریف جدید کیلوگرم

کشف ذره بدون وزن پس از 85 سال کنکاش

کنترل لیزری قند خون دیابتی ها با ابزار بدون درد
 محققان موفق به ساخت حسگر لیزری شدند که بدون سوراخ کردن پوست 
میزان قند خون بیماران دیابتی  را کنترل می کند و امیدوارند این فناوری زندگی 

میلیون ها بیمار دیابتی در سراسر جهان را دگرگون سازد.
 در حال حاضر، بسیاری از افراد دیابتی برای اندازه گیری و کنترل قند خونشان باید از 
روش های تهاجمی استفاده کنند. در این روش ها افراد باید ابتدا با سوزن مخصوصی سرانگشت 
خود را سوراخ کرده سپس با فشار انگشت قطره خونی را روی پلت فرم دستگاه گلوکومتر 
بیندازند که دستگاه پس از انجام فرایندی، میزان قند خون فرد را نشان می دهد. اما این روش، 

دردناک و نیازمند تکرار چندین باره در طول روز است.
این تکنولوژی جدید توسط پروفسور جین خوزه و تیم تحقیقاتی دانشگاه لیدز طراحی و 
تولید شده است. این گروه از دانشمندان موفق شدند دستگاهی طراحی کنند که بدون نفوذ 
در پوست و با استفاده از لیزرهای ضعیف، قندخون افراد را اندازه گیری می کند. این روش 
می تواند جایگزینی بدون درد و خونریزی برای دستگاه های گلوکومتر که نیازمند سوراخ کردن 

نوک انگشت است، باشد.
این فناوری به خاطر قابلیت نظارت مستمر بر میزان قندخون می تواند گزینه ای مناسب 
برای یک دستگاه پوشیدنی باشد. از این طریق می توان جان میلیون ها نفر را که نیازمند کنترل 

مستمر قندخونشان هستند بدون دستگاه های نظارتی نجات داد.
همچنین این روش خبر خوبی برای ارائه دهندگان خدمات درمانی است، چراکه می توانند 
از این روش جایگزین که ارزانتر و راحت تر از دو روش قبلی است، استفاده کنند. پیش از این 
برای اندازه گیری قندخون از روش سوزن زنی یا روش نظارتی مستمر تهاجمی که با استفاده از 

حسگرهای پیوندی که نیازمند جایگزینی مکرر بوده اند، استفاده می شد.
خوزه می گوید: برخلاف روش سنتی، این فناوری غیرتهاجمی جدید می تواند بر میزان 

قندخون افراد نظارت مستمر داشته باشد.
این دستگاه از یک قطعه شیشه نانوفناوری سیلیکا تشکیل شده که حاوی یون هایی است 
که در زمان تابش نور مادون قرمز لیزر آن ها، می درخشند. در صورت تماس پوست کاربر با این 
سطح سیگنال های فلورانس به نسبت غلظت قندخون افراد تغییر می کند. فرایند اندازه گیری 

قندخون توسط این دستگاه کمتر از 30 ثانیه است.

وی در ادامه افزود: شیشه مورد استفاده در این دستگاه محکم بوده و همانند صفحه نمایش 
گوشی های هوشمند عمل می کند. به همین دلیل قیمت آن ارزان تر و تهیه آن راحت تر از 

دستگاه های خودنظارتی دیگر است.

تولید نهال پسته پیوندی سازگار با شرایط جوی 
آذربایجان غربی

پژوهشگران یک شرکت دانش بنیان پارک علم و فناوری آذربایجان غربی با توجه 
به کمبود آب و افزایش آب های شور در کشور، اقدام به سازگار کردن درخت پسته با 

شرایط شوری و کشت آن در استان کردند.
مهرداد چاخرلو، مجری طرح با اشاره به شرایط خشکسالی در کشور،  گفت: با توجه به 
میزان آب مورد نیاز برای محصولات و شرایط خشکسالی کشور، لازم است تا به سمت کشت 
محصولاتی برویم که به آب کمتری نیاز داشته باشند. وی، گرم تر شدن آب و هوا و افزایش 
آب های شور را از دیگر معضلات زیست محیطی کشور عنوان و خاطرنشان کرد: با توجه به 
چنین شرایطی ضرورت دارد تا از هم اکنون در جهت کشت محصولاتی که به آب کمتر و 
مقاومت بالایی در برابر شوری آب نیاز دارند، اقدام کنیم. مدیرعامل شرکت دانش بنیان مستقر 
در پارک علم و فناوری استان آذربایجان غربی از اجرای طرح مطالعاتی در این زمینه خبر داد 
و اظهار داشت: بر اساس مطالعات ما درخت پسته مقاومت بالایی در برابر شوری دارد؛ ضمن 
آنکه میزان آب سرانه آن یک سوم درخت سیب است. مجری طرح ادامه داد: بر اساس این 
مطالعات، گیاه پسته برای کشت در استان آذربایجان غربی انتخاب شد ولی ارقام بومی کشور 
مقاومت بالایی در برابر سرما زدگی ندارند. وی با تاکید بر این که آب و هوای استان آذربایجان 
غربی از گرمای مناطقی چون کرمان و یزد برخوردار نیست، خاطرنشان کرد: از سوی دیگر در 
کشور ترکیه که در 200 کیلومتری این استان قرار دارد باغات پسته گسترده ای ایجاد شده و 
محصولات پسته این باغات در دنیا با سایر ارقام رقابت می کند. چاخرلو اضافه کرد: از این رو در 
این طرح تحقیقاتی ارقامی از کشور ترکیه وارد و با یکی از ارقام پسته بومی پیوند زده شد. وی با 
بیان این که در این مطالعات رقم پسته اکبری با ارقام پسته کشور ترکیه پیوند زده شد، ادامه داد: 
نهال های آماده شده در مزرعه آزمایشگاهی این شرکت دانش بنیان کاشته شده است و امیدواریم 
ظرف پنج سال آینده به نتایج مورد نظر در زمینه تولید محصولات زراعی کم آب بر دست یابیم. 

تولید پوکه کپسول دارویی با منشأ گیاهی

دانشمندان به یک سنجش بسیار دقیق تر از عدد 
آووگادرو - تعداد اتم ها و مولکول های درون مول یک 
ماده - دست یافته اند که می تواند تعریف جدیدی از 
کیلوگرم را ارائه کند و دیگر بر تکه فلز سنگین موجود 

در فرانسه اتکا نداشته باشد.
هر دانش آموز دبیرستانی در درس شیمی با عدد یا ثابت 
23̂ آشنا شده که مقدار عظیم   10 X 6.022 آووگادرو یا
آن، تعداد ستارگان جهان را به چالش می طلبد. از آنجایی که 
این ثابت، تعداد اتمها و مولکول های درون یک مول ماده را 
تعریف می کند، هر مول ماده بسته به نوع آن از وزن متفاوتی 
برخوردار است. از این رو یک مول آب می تواند 18 گرم و یک 
مول سرب از 207.2 گرم وزن برخوردار باشد. دانشمندان در 
گذشته تلاش کرده بودند عدد آووگادرو را به دقت بسنجند 
و هر بار از یک توپ سیلیکونی با وزن یک کیلوگرم استفاده 
می کردند. از آنجایی که سیلیکون به شکل شبکه ای از هشت 
آن ها  می شود،  متبلور  شبکه،  تکراری  واحد  هر  برای  اتم 
می توانند با اندازه گیری حجم هر سلول مکعب به عدد آووگادرو 
دست یابند. محققان با دانستن نسبت بین حجم بلور و حجمی 
که هر اتم سیلیکون اشغال می کند، توانستند تعداد اتم های 

درون کره کوچک را استنباط کنند.
در تحقیق جدید، دانشمندان توانستند عدد آووگادرو را با 

عدم قطعیت کمتر از 20 اتم در میلیارد محاسبه کنند که 
نسبت به عدم قطعیت 30 اتم در میلیارد محاسبه شده در 
سال 2011، پیشرفت زیادی محسوب می شود. تیم تحقیقاتی 
با مرتبط کردن دو ارزش و میانگین گیری نتیجه، به ارزش 
 23̂ x10)11(6.02214082 - دقیق تری از عدد آووگادرو
– دست یافتند که 11 در آن نشانه عدم قطعیت است.  این 
دستاورد می تواند به دانشمندان در اصلاح مقدار کیلوگرم کمک 
کند. دانشمندان در حال حاضر، کیلوگرم را بر اساس یک توپ 
فیزیکی پلاتین-ریدیوم در اداره بین المللی اوزان و اندازه گیری 
در فرانسه تعریف می کنند. اما این تکه فلز ممکن است در اثر 

واکنش مواد شیمیایی با سطح آن، متحمل تغییراتی در وزنش 
شود.  در عوض دانشمندان قصد دارند کیلوگرم را بر اساس یک 
ثابت بنیادی طبیعت تعریف کنند و در سال 2018، فیزیکدانان 
قصد دارند کیلوگرم را از نظر ثابت پلانک تعریف کنند که با 

عمل بنیادی ذرات در مقیاس کوانتومی مرتبط است.
 محققان برای حصول اطمینان از تناسب یکپارچه استاندارد 
جدید با قبلی باید مطمئن شوند که ثابت پلانک بی اندازه دقیق 
است. عدد آووگادرو در عوض می تواند برای مشتق گیری ثابت 
پلانک مورد استفاده قرار گرفته و ارزش جدید این ثابت را 

بررسی کند. 

یک ذره بدون جرم که دانشمندان را برای 85 سال به دنبال خود کشانده بود، 
بتازگی کشف شده و این دستاورد می تواند راه را برای دستگاههای الکترونیکی 

سریعتر و کارآمدتر و همچنین انواع جدیدی از محاسبات کوانتومی هموار کند.
یک تیم بین المللی به رهبری دانشمندان دانشگاه پرینستون موفق به کشف »فرمیون های 

وایل« شده اند که 85 سال پیش نظریه پردازی شده بودند.
محققان از نخستین مشاهدات فرمیون های وایل خبر داده اند که اگر بر نسل بعدی 
دستگاههای الکترونیکی اعمال شوند، می توانند منجر به جریان کارآمد و تقریبا آزاد برق در 

دستگاه ها و از این رو قدرت بیشتر بویژه برای رایانه ها شوند.
این ذرات که نخستین بار توسط هرمان وایل، ریاضیدان و فیزیکدان آلمانی در سال 1929 
معرفی شدند، به دلیل اینکه به عنوان اجزای سازنده احتمالی سایر ذرات زیراتمی محسوب 

می شدند، بسیار مورد توجه و بررسی دانشمندان قرار داشتند.
طبیعت بنیادی این ذرات بدین معنی است که فرمیون های وایل می توانند انتقال ثابت تر و 

کارآمدتری از ذرات را نسبت به الکترون ها ارائه کنند.
فرمیون های وایل برخلاف الکترون ها بدون جرم بوده و دارای درجه بالایی از تحرک هستند؛ 

چرخش ذره هم در جهت حرکت آن و هم در خلاف جهت حرکتش صورت می گیرد.
یافته های دانشمندان با سایر اکتشافات ذره متفاوت است زیرا فرمیون وایل می تواند تکثیر 
شده و و بطور بالقوه اعمال شود. بطور معمول ذراتی مانند بوزون هیگز بطور زودگذر پس از 
برخورد ذرات شناسایی می شوند. اما فرمیون وایل درون یک بلور فلزی مصنوعی موسوم به 
آرسنید تانتالوم کشف شد که محققان پرینستون آن را با همکاری دانشمندان مرکز ماده 

کوانتوم نوآوری مشارکتی در پکن و دانشگاه ملی تایوان طرحی کرده بودند. 

هومیوپاتی، مفید یا مضر؟
یا  »هومیوپاتی«  روش  از  استفاده  به  نسبت  متفاوتی  نظرات  امروزه 

»همسان درمانی« به عنوان یک طب مکمل و جایگزین وجود دارد.
 در حالی که برخی افراد می گویند هومیوپاتی، روشی ایمن و بی خطر است که اگر همراه 
با روش های معمول درمانی به کار گرفته شود، حاصل بهتری خواهد داشت اما برخی دیگر 
معتقدند که این شیوه می تواند مضر باشد و حتی توصیه آن از سوی پزشکان غیراخلاقی 
است. اساس هومیوپاتی بر این باور است که همانند، همانند را شفا می دهد و می توان 
بیماری ها را با موادی درمان کرد که در افراد سالم علائمی مشابه با علائم بیماری ایجاد 
می کنند. بنا به ادعای طرفداران آن، هومیوپاتی یک روش درمانی است که با تحریک 
دستگاه ایمنی بیمار با داروهای هومیوپاتی، فرد را به سمت بهبودی سوق می دهد. بر پایه 
اصول نخستین هومیوپاتی، هر ماده ای که در بدن سالم یکسری نشانه های بیماری ایجاد 
کند در صورت تجویز به فرد بیمار با همان علایم )با مقادیر بسیار کمتر دارو(، بیماری 
وی را درمان خواهد کرد، البته به شرط آنکه نشانه های موجود در بیمار و نشانه هایی که 
آن ماده دارویی می تواند ایجاد کند، تا حد ممکن همانند باشند. بهترین مثال برای این 
قانون، »واکسیناسیون«است که در آن از ویروس و یا میکروب مشابه یا ضعیف شده همان 
بیماری برای ایجاد ایمنی یا درمان استفاده می شود. طرفداران این روش درمانی همچنین 
معتقدند داروهای مورد استفاده در هومیوپاتی باید رقیق شده باشند زیرا دوز پایین تر برای 
درمان، موثرتر است. اما این رقیق سازی تا جایی ادامه پیدا می کند که در نهایت حتی 
یک مولکول هم از ماده فعال اولیه باقی نخواهد ماند. دکتر »ادزارد ارنست« از دانشگاه 
»اکستر« انگلیس در این باره می گوید: به معنای دقیق کلمه هر ایده ای مبنی بر این که 
روش های درمانی هومیوپاتیک می توانند برای درمان افراد بیمار به کار گرفته شوند، علم 
را به چالش می کشد. مطالعات کنترل شده به دنبال آن بوده اند که نشان دهند نتیجه به 
دست آمده برای افرادی که با روش های هومیوپاتی درمان شده اند از گروهی که دارونما 
دریافت کرده اند، غیرقابل تشخیص بوده است. با این حال به دلیل آنکه در درمان به روش 
هومیوپاتی از هیچ ماده فعالی استفاده نمی شود، احتمال نمی رود که خطری جدی متوجه 
فرد شود. علاوه بر این، برخی از پزشکان معتقدند که روش های درمانی هومیوپاتیک 
می توانند وضعیت بیمار را بهبود بخشند. بر همین اساس در برخی مطالعات آشکار شده 
بیمارانی که برای درمان آنها در کنار روش های درمانی مرسوم و متداول از این روش 
درمانی نیز استفاده شده در روند درمان نتایج بهتری در مقایسه با سایر بیماران گرفته اند. 
در عین حال نتایج برخی از مطالعات حاکیست بیمارانی که تحت این روش درمانی قرار 
می گیرند کمتر تمایل دارند از داروهای آنتی بیوتیک، غیراستروئیدی و ضدالتهابی استفاده 
کنند. با وجود نکات مثبتی که درباره این شیوه درمانی در بالا ذکر شد توجه به این نکته 
ضروری است که اگر هومیوپاتی جایگزین یک روش درمانی موثر و اصلی شود، می تواند 

مضر بوده و پیامدهای منفی داشته باشد. 

بیماری نامرئی که فرد را نا امید می کند 
خیلی از ما در زندگی با بیماری های روبرو هستیم اما موضوع مورد توجه این 

است که چگونه این بیماریها را مدیریت کنید؟
به طور کلی به ندرت در زندگی با استرس هایی روبرو می شوید اما خلق شاهکار اصلی 
این است که از راه درست با  آن مقابله کنید که در صورت مدیریت درست از آن دیگر به 

یک واکنش تبدیل نخواهد شد.  
ناگفته نماند افرادی که نتوانند با مدیریت درست با آن مقابله کنند دچار اختلالات 
رفتاری با دیگران، افسردگی بی حوصلگی و در نهایت گمان می کنند دیگر چیزی برای 
دوست داشتن باقی نمانده است.   مرضیه قشقایی متخصص روان پزشک گفت: تا جایی 

استرس و اضطراب ضروری است که به عملکرد فرد آسیبی وارد نکند. 
  وی در رابطه با استرس ادامه داد: بهتر است وقتی افراد استرس و اضطراب دارند مکان 
را ترک کنند و بعد از گذشت زمانی به بررسی آن موقعیت برگردند و این موضوع تا جایی 

باید پیش رود که به عملکرد افراد کمک کند. 
  وی در مورد اضطراب هم این گونه بیان کرد: ما دو نوع اضطراب داریم، اضطراب 
زمینه ای و اختصاصی.  مشتاقی در مورد رفع اضطراب و استرس اظهار کرد: افراد دارای 
استرس و اضطراب باید مکان را ترک کنند، یک لیوان آب بنوشند، شمارش معکوس کنند 

و عامل استرس خود را به قلم بیاورند.  
وی خاطر نشان کرد: بنابراین فرد باید با استرس مواجه شود و بعد آسیب شناسی کند 
که این مورد به تنهایی امکان پذیر نیست و باید افراد به کارشناس یا متخصص مراجعه 

کند. 

4نوشیدنی گیاهی تابستانه با طعم سـلامت
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اجتماعی 6

ادبیات کودک و نوجوان 
نیازمند توجه مسئولان

گزارش: سیده مرضیه میرقادری
 کودکی و نوجوانی سن حساسی برای فراگرفتن و نهادینه کردن افکار و 

عقایدی است که توجه به این قشر می تواند فردای جامعه را بسازد.
 توجه به کودکان و نوجوانان که عبارت آینده سازان فردا را یدک می کشند همواره از 
موارد مهم و قابل توجه است، بخصوص در مباحث آنچه که به عنوان آرمان و شاخص های 
فرهنگی نهادینه شده در کشور ما است این مطلب چشم نوازتر خواهد بود و در این بین 
هنر تأثیرگذاری دو چندان خواهد داشت. قطعاً ادبیات کودک و نوجوان مسئله بسیار 
مهمی است که باید بدان توجه شود و اینکه چگونه نویسندگان این عرصه بتوانند نسل 
فردای جامعه ما را در راستای اهداف و آرمان ها تربیت کرده و به آن ها خوراک فرهنگی 
را بچشاند مسئله ای است که اهمیت آن بر همگان روشن است. مسئله ای که مجید 
ملامحمدی فعال عرصه ادبیات کودک و نوجوان نیز بر آن تأکید دارد. وی که تاکنون 
نزدیک به 130 اثر در زمینه ادبیات کودک و نوجوان منتشر کرده و به گفته خودش نیمی 
از این آثار نیز جوایز متعددی کسب کرده اند  دغدغه خود را دلواپس بودن در زمینه مواجه 
بودن کودکان و نوجوانان امروز با هجوم فضای مجازی و توانایی در حفظ این گروه از 

خطرات و عواقب این مواجهه عنوان می کند.
باید نگاهمان را تغییر دهیم

ملامحمدی با اشاره به اینکه باید نگاهمان در زمینه ادبیات کودک و نوجوان با آنچه در 
دهه گذشته و نسل های ما بود تغییر دهیم، بر لزوم پذیرفتن وجود فضای مجازی کنونی 
تأکید دارد و می گوید: امروز فعالیت در زمینه ادبیات کودک و نوجوان در واقع یک اقدام 
جهادی و ایثارگونه را می طلبد و در وهله اول برقرار کردن ارتباط با آن ها مهم ترین مسئله 
است. وی بر لزوم جلب توجه کودکان و نوجوانان از فضای مجازی به سمت کتاب و 
کتاب خوانی تأکید دارد و برای توجه هر چه بیشتر این نسل به امور مذهبی و دینی راه 

حل زبان روز و لطیف در بیان مسائل دینی و مذهبی را پیشنهاد می کند.
سردبیر ماهنامه پوپک در ادامه بر حمایت همه جانبه از نویسندگان تأکید دارد و گرانی 
کاغذ را از جمله مشکلاتی عنوان می کند که در این زمینه توانسته در کاهش تولیدات 
بخش کودک و نوجوان تأثیرگذار باشد. وی در عین حال از وجود نویسندگان توانمند در 
عرصه ادبیات کودک و نوجوان دفاعی تمام قد داشته و حمایت از آن ها را موجب تولید آثار 

فاخر و در خور شأن و البته مورد استقبال توسط کودکان و نوجوانان می داند.
تهیه خوراک مذهبی برای نسل کودک و نوجوان

علی باباجانی از دیگر نویسندگان عرصه کودک و نوجوان نیز، تهیه خوراک مذهبی برای 
نسل کودک و نوجوان را دغدغه هنرمندان و نویسندگان کشور می داند و می گوید: در این 
زمینه نگاه ها متفاوت است برخی قائل به ارائه مطالب به شکل مستقیم و برخی دیگر ارائه 

غیرمستقیم را پیشنهاد می دهند.
وی در ادامه به مسئله حجاب و لزوم هنجارمند کردن کودکان از سنین پایین در این 
زمینه اشاره و ادامه داد: برداشت کودکان و نوجوانان ما از مسئله حجاب یک صورت با یک 
چادر است، درحالی که این مفهوم می تواند فراتر از این باشد و ما این گونه به کودکان بیان 
کنیم که همانطور که وسایل شما مانند موبایل نیاز به حفاظت دارند خود انسان نیز نیازمند 
حفاظت از کرامت و شخصیت خود است و حجاب تنها معطوف در یک صورت پوشیده 
شده با چادر نیست. این فعال عرصه کودک و نوجوان که تاکنون نزدیک به 20 اثر را در 
زمینه داستان، شعر و طنز در نسل در ادبیات کودکان و نوجوان را در کارنامه خود دارد 
به عروسک باربی و تبلیغات گسترده در همه زمینه ها برای این عروسک اشاره و می گوید: 
غرب برای نهادینه کردن فرهنگ خود عروسکی را وارد بازار می کند و حتی برای آن فیلم 
هم می سازد اما به عنوان مثال ما تنها به عروسک های دارا و سارا اکتفا کردیم که در این 
زمینه هم نتوانستیم فعالیت چشمگیری داشته باشیم. وی که از نرسیدن محصولات 
تولید شده در بخش ادبیات کودک و نوجوان به این نسل گله مند است. حمایت نشدن 
نهاد و ارگان های مرتبط با این امر را موجب آن دانسته که باعث شود کتاب ها و نشریات 

تولید شده در این بخش نتوانند به خوبی در دسترس مخاطب قرار گیرد.
برخی مسئولان برای کار فرهنگی ارزشی قائل نیستند

این فعال عرصه ادبیات کودک و نوجوان با این عنوان که برخی مسئولان برای کار 
فرهنگی ارزشی قائل نیستند به گفته های خود ادامه می دهد و می گوید: ارگان هایی که با 
کودکان و نوجوانان سرو کار دارند باید محصولات فرهنگی که مرتبط با کوکان و نوجوانان 
است را به بهترین شکل در اختیار آنان قرار دهند و به عنوان مثال آموزش و پرورش باید در 
مدرسه ها دکه هایی را برای فروش کتاب و محصولات فرهنگی جانمایی کنند تا نوجوانان 
بتوانند کتاب های تولید شده در رده سنی خود را در دسترس داشته و آزادانه انتخاب 
کنند. باباجانی به دغدغه خانواده ها برای دریافت کتاب های ویژه گروه سنی کودکان و 
نوجوانان اشاره دارد و از سویی دیگر بر دغدغه نویسندگان و تلاش آن ها را برای تولید 
محصول تأکید دارد و حلقه مفقوده در این بین را عدم همکاری نهادها و ارگان ها در زمینه 
افزایش شمارگان و در دسترس قرار گرفتن کتاب های تهیه شده ذکر می کند که این امر 
موجب شده تا برخی از خانواده و نسل کودک و نوجوان این گونه تصور کنند که کتاب 
خوب در این گروه سنی وجود ندارد. وی بر همکاری ارگان ها و همچنین تبلیغ در زمینه 
معرفی آثار بخش کودک و نوجوان را مورد تأکید قرار داد. نویسندگان و فعالان عرصه 
کودک و نوجوان به حضور توانمند و انگیزه فراوان فعالان این عرصه تأکید دارند اما در هر 
حال این افراد نیز دغدغه هایی دارند که باید برای رفع آن ها تلاش کرد زیرا در هر حال 
نسل کودک و نوجوان ما در راه آینده کشور هستند و توجه به خوراک فکری و فرهنگی 
این گروه سنی می تواند از مشکلاتی که آینده ممکن است به وجود آورد جلوگیری کرده 

یا بخشی از آن را کاهش دهد.

اصول و تکنیک های ارتباط موثر با قرآن مجید
ماه رمضان با تمام برکت ها و فیوضات بی حد و حصرش به پایان رسید.   

از اعمالی که در این ماه به آن بسیار سفارش شده، تلاوت قرآن کریم است.
ان شاءالله که با اتمام این ماه مبارک، بر تلاوت قرآن همت بیشتری داشته و روزی را بدون این 
کتاب الهی به اتمام نرسانیم.  ماه خدا به پایان رسید ... ماهی که بندگان خدا برای رسیدن به 
آن لحظه شماری می کردند و وقتی خطبه های پیامبر اکرم)صلی الله علیه و آله( را مبنی بر 

ورود این ماه با گوش جان می شنیدند، جسم و جان آنان حیاتی دوباره می گرفت.
ماهی که عظمت آن به نزول قرآن مجید است و تنها ماهی است که در قرآن مجید از آن 
به صراحت نام برده شده است. ماهی سرشار از فرصت های طلایی برای خدایی شدن، 
فرصت هایی طلایی که اگر از آنها استفاده نکرده باشیم، کوله باری از غم و غصه ما را همراهی 
می کنند چرا که مولای متقیان امیرالمومنین علی علیه السلام فرمودند: » اذا أمکنک الفرصه 
فانتهزها فان اضاعه الفرصه غصه: اگر فرصتی برایت پیش آمد، به سرعت از آن بهره بگیر؛ چرا 

که از دست دادن فرصت ها اندوه، در پی خواهد داشت.« ]غررالحکم:ح4124[
و به همین جهت یکی از بهترین نام هایی را که می توان برای این ماه انتخاب کرد، ماه 
فرصت هاست. فرصت خوبی بود ... فرصت خلوت کردن با خود ... خلوت کردن با خدا ... درد و 

دل کردن ... مناجات کردن ... و در یک کلام آشتی کردن با خدای مهربان .
یکی از ویژگی های مهمی که رسول خدا صلی الله و علیه وآله برای این ماه ذکر کردند، 
فرصتی برای آشتی دوباره با قرآن مجید است، کتابی که در طول سال در طاقچه خانه گرد 
و غبار مظلومیت بر آن می نشیند و ماه رمضان فرصتی دوباره برای انس و آشتی با آن است 

و به همین جهت رسول خدا صلی الله علیه و آله می فرمایند:
هُورِ: و هر  »وَ مَنْ تلََا فیِهِ آیةًَ مِنَ القُْرْآنِ کَانَ لهَُ مِثْلُ أجَْرِ مَنْ خَتَمَ القُْرْآنَ فیِ غَیْرِهِ مِنَ الشُّ
کس که در این ماه یک آیه از قرآن تلاوت کند، ثواب کسی را دارد که در ماه های دیگر 
قرآن را ختم کرده باشد.« ]خطبه شعبانیه[ و خوشا به حال کسانی که در این مهمانی، موفق 
به ختم قرآن مجید شده اند. نکته ای که از باب تذکر اول به خودم بعد به دوستان عزیزم 
دارم این است که حواسمان باشد تلاوت قرآن را منوط به روزهای ماه رمضان ندانیم، قرآن را 
وارد برنامه های روزانه ی خودمان بکنیم به طوری که روزی بدون تلاوت آیات این کلام الله 
نور طی نشود. در اینجا یک معادله و برنامه ریزی بسیار ساده را برای شما همراهان گرامی 
بیان می کنیم تا به راحتی بتوانیم همان طور که توفیق تلاوت و ختم قرآن را در ماه رمضان 

داشته ایم، در طول سال هم از آن بهره مند باشیم...  
معادله:

قرآن 600 صفحه است )به علاوه 4 صفحه از سوره های کوچک(
اگر عدد 600 را بر 30 روز تقسیم کنیم، سهم هر روز 20 صفحه می شود.

حال اگر عدد بیست را بر نمازهای پنج گانه تقسیم کنیم برای هر وعده نماز تنها 4 صفحه 
اختصاص پیدا می کند و با این معادله ساده اگر تنها بعد از هر نماز 4 صفحه از این کتاب 
الهی را تلاوت کنیم می توانیم در هر ماه یک ختم کامل قرآن مجید داشته باشیم.و چه زیبا 

می شود آن سالی که هر ماهش قرآنی ختم می شود ...
اما در ارتباط با انس با قرآن مجید و تلاوت آیات الهی، از آیات و روایات اسلامی نکات مهمی 
استفاده می شود که با به کار گیری این نکات می توانیم از برکت های آن استفاده بیشتری 

ببریم و تأثیرات مادی و معنوی آن را در زندگی کاملاً احساس کنیم.
نکته اول: یکی از الفاظ مهمی که در آیات الهی برای خواندن و ارتباط با قرآن مجید بیان شده 

است لغت تلاوت است که 63 مرتبه در آیات متعدد تکرار شده است، آیاتی چون:
ِ آناءَ اللَّیْلِ وَ هُمْ یسَْجُدُونَ: ]ولی همه  ةٌ قائمَِةٌ یتَْلُونَ آیاتِ اللهَّ »لیَْسُوا سَواءً مِنْ أهَْلِ الکِْتابِ أمَُّ
آنان [ یکسان نیستند. از میان اهل کتاب، گروهی درستکردارند که آیات الهی را در دل شب 

می  خوانند و سر به سجده می  نهند« ]آل  عمران :113[ 
اینکه منظور از تلاوت چیست، علامه طباطبایی در تفسیر المیزان روایتی را از وجود مبارک 

امام صادق علیه السلام نقل می کنند که هشت نکته مهم را در این باره بیان می کند:
»1- ترتیل آیات. 2- تفقّه در آیات. 3- عمل به آیات. 4- امید به وعده  ها. 5 - ترس از وعید ها.   

6- عبرت از داستان ها. 7- انجام اوامر الهی. 8 - ترک نواهی
در پایان حضرت می فرماید: حقّ تلاوت تنها حفظ آیات، درس حروف، قرائت و تجوید 
نیست.«]کافی، ج 1 ص 215[ حضرت زهرای مرضیه سلام الله علیها : »سه چیز از دنیای 
شما محبوب من گشته است: تلاوت کتاب خدا، نگاه به صورت رسول خدا )صلی الله علیه 
وآله و سلم( و انفاق در راه خدا« همچنین رسول خدا صلی الله و علیه وآله در خطبه شعبانیه 
در ارتباط با انس قرآن مجید لغت تلاوت را به کار برده اند. در این جا این سوال مهم مطرح 
می شود که منظور از تلاوت قرآن چیست؟ آیا به مطالعه سریع قرآن آن هم بدون توجه به 

معانی و نکات و توصیه هایی که در آن مطرح شده است نیز می توان تلاوت قرآن گفت؟
برای پاسخ به این سوال مهم یک روایت شنیدنی از حضرت زهرای مرضیه سلام الله علیها 
نقل شده است که به خوبی هر چه تمام تر روش ارتباط با قرآن مجید را به ما می آموزد، 
ایشان در روایتی گهربار می فرمایند: »حُبّب الِیََّ مِنْ دنیاکُم ثلاثُ: تلاوة کتاب الله والنّظر فی 
وجه رسول الله والانفاق فی سبیل الله: »سه چیز از دنیای شما محبوب من گشته است: 
تلاوت کتاب خدا، نگاه به صورت رسول خدا )صلی الله علیه وآله و سلم( و انفاق در راه خدا«.

] وقایع الایام- ص 295[ اولین چیزی که محبوب حضرت زهرا سلام الله علیها است تلاوت 
کتاب خداست، اما منظور از تلاوت چیست؟

همانطور که بیان شد و از روایات نیز استفاده می شود، می توان سه رکن اساسی و مهم برای 
تلاوت قرآن مجید ذکر کرد: 

1- قرائت قرآن مجید
2- فهم قرآن مجید

3- عمل به قرآن مجید
امید است که این سه رکن اساسی را )قرائت، فهم، عمل( را رعایت کنیم تا هر چه بیشتر 
از برکات انس با کتاب خدا بهره مند شویم، چرا که با این سه بعد مهم است که تاثیرات 
شگرف این ارتباط در جامعه هویدا می شود و جامعه اسلامی به سوی پیشرفت و تعالی در 

ابعاد مختلف حرکت می کند.

لوس شدن کودک تان با انجام این اشتباهات حتمی می شود

دستمزد مجریان تلویزیون چقدر است؟ 

لوس شدن کودکان یکی از مشکلات هر پدر و مادری 
است که در تربیت کودک شان با آن مواجه می شوند. اما 
در این بین پدر و مادرها اشتباهاتی را انجام می دهند که 

لوس شدن کودک را حتمی می کند.
3 سبک تربیتی سخت گیرانه، سهل گیرانه و مقتدرانه برای 
تربیت فرزندان وجود دارد. در سبک تربیتی سخت گیرانه فقط 
قوانین و مقررات وجود دارد و برخورد سخت با فرزندان به 
احساس کم توجهی در آنان منجر می شود. در تربیت سهل 
گیرانه پدر و مادر تمام خواسته های فرزند را می پذیرند، به 
همین دلیل کودک لوس می شود. اما بهترین روش برای 
تربیت فرزندان تربیت مقتدرانه است که در آن والدین تعادل 
را برقرار می کنند و در برابر رفتار درست به فرزندشان پاداش 
می دهند و برای رفتار نادرست او را مجازات می کنند و به 
کودک می فهمانند که رعایت قوانین و مقررات به معنای دوست 

نداشتن او نیست.
7 قدم برای ممانعت از لوس شدن کودک

آیا این جمله که محبت کردن هیچ حد و مرزی ندارد، صحیح 

است؟ خیر! اگر شما در پی تربیت کردن کودکانی خوش رفتار 
هستید، باید یکسری قوانین و مقررات پایه را بنیان گذاری کنید 
و مانع از رشد رفتارهای بد شوید و رفتارهای بد را از ریشه از بین 
ببرید. به وسیله 7 قدمی که در ادامه به آن اشاره می کنیم شما 

می توانید مانع از لوس شدن کودک خود شوید.
  برای جلوگیری از لوس شدن کودک تان محدودیت 

ها را ساده و واضح مشخص کنید
این طور در نظر بگیرید که اگر محدودیت خود را به صورت 
نیازی  بیان کنید دیگر به بحث های بعدی  واضح و ساده 
ندارید. به تفاوت بین این 2 جمله خوب دقت کنید: »باشه، 
می تونی یک بیسکویت برداری« در این جمله امید زیادی 
برای درخواست یک بیسکویت دیگر وجود دارد و اما جمله 
دوم: »می تونی یک بیسکویت برداری، ولی بیسکویت دومی را 

درخواست نکن. همین یه دونه است.«
  برای جلوگیری از لوس شدن کودک تان محدودیت 

های خود را عملی کنید
در مثال ذکر شده باید »یه دونه« به معنای واقعی »یه دونه« 
باشد. شاید برای همه ما اتفاق افتاده باشد که در شرایطی به 
درخواست کودک برای خوردن بیسکویت دوم نه گفته ایم ولی 
پس از چند لحظه، دل مان سوخته است و بیسکویت بیشتری 
به کودک داده ایم. ممکن است دومین بیسکویت فقط برای یک 
بار مسئله بزرگی نباشد ولی آیا می خواهید هر بار که محدودیت 
برای مسئله ای قرار می دهید این گونه از محدودیت خود 
پیشی بگیرید و آن را در نظر نگیرید؟ بنابراین منتظر لوس شدن 

کودک تان و بی توجهی او به محدودیت ها باشید.
  برای جلوگیری از لوس شدن کودک تان با خواهش 

و التماس کردن تسلیم کودک نشوید
وقتی یکبار تسلیم شوید به کودک خود یاد می دهید که با 

خواهش و التماس می تواند به خواسته هایش برسد.

  برای جلوگیری از لوس شدن کودک تان اجازه دهید 
کودکتان شما را متقاعد کند

اگر کودک شما چیزی می خواهد که شما درباره آن مطمئن 
نیستید، از او بخواهید برای درخواست خود دلیل آورد. آیا او 
می خواهد برنامه تلویزیونی مورد علاقه اش را ببیند؟ اگر توضیح 
دهد که اسباب بازی هایش را جمع می کند یا اول مشق هایش 
را می نویسد و بعد به تماشای آن می پردازد شما با خیال راحت 

تری به درخواست او جواب مثبت خواهید داد.
  برای جلوگیری از لوس شدن کودک تان گاهی هم 

جدی برخورد کنید
شما با لطیف برخورد کردن با کودک تان در حق او لطف نمی 
کنید. پژوهش ها نشان می دهد جدی بودن برای انجام کارهای 
روزمره و مسئولیت ها در کودک به برآمدن از عهده مشکلات 
منجر می شود. حتی کارهای ساده ای در خانه مثل گذاشتن 
اسباب بازی های خود به کناری یا کمک به تمیز کردن نامرتبی 

هایی که خود ایجاد کرده است.
  از ناامید کردن کودک خود نترسید

ما از این که کودک خود را ناراحت ببینیم، متنفریم. این 
که کودک شما ناامید شدن از چیزی را یاد بگیرد به او کمک 
می کند تا بعدها در زندگی مهارت رویارویی با حس استرس را 

داشته باشد.  
برای جلوگیری از لوس شدن کودک تان اجازه دهید 

برای رسیدن به هدفش تلاش کند
واضح است اگر کودکان چیزهایی که می خواهند به آسانی 
به دست آورند لوس می شوند. اگر کودک شما یک اسباب بازی 
جدید می خواهد، یک سیستم جایزه دهی در برابر رفتار خوب 
برای او در نظر بگیرید و کم کم و در قالب جایزه رفتار خوب، آن 
اسباب بازی را برای او تهیه کنید. این تلاش او برای رسیدن به 

هدفش مانع لوس شدن او خواهد شد. 

گزارش/درنا حسین زاده

 مدت ها میزان دستمزدی که بازیگران سینما دریافت 
می کردند به یک پرسش جدی در میان طرفداران سینما 
تبدیل شده بود. ارقام متفاوتی در مورد دستمزد بازیگران 
اعلام می شد تا اینکه بالاخره با مطرح شدن رقم دستمزد 
برخی از بازیگران به مرور سایر ارقام هم رسانه ای شد. معمولا 
در چنین مواردی انتشار یک رقم دستمزد بالا کنجکاوی ها 
را متوجه موضوع می کند و در نتیجه این کنجکاوی هاست 
از  گزارش هایی  و  اخبار  مختلف  رسانه های  در  بارها  که 
دستمزدهای بالا و گاه نامتعارف برخی بازیگران سینما و 

تلویزیون منتشر می شود.
یک کنجکاوی از همین جنس، موجب انتشار خبری در مورد 
دستمزد یک مجری تلویزیون شد. احسان علیخانی که با برنامه »ماه 
عسل« رمضان سال 1394 را هم با حواشی بسیار پشت سر گذاشت، 
در گیرودار اجرای برنامه با نشر اخباری در مورد دستمزدش روبرو 
شد. خبرها حکایت از آن داشت که علیخانی به عنوان مجری و 

تهیه کننده این برنامه دریافتی بسیار چشمگیر و قابل توجهی دارد.
او که آنتن تلویزیون را در 30 شب ماه رمضان در اختیار داشت، 
یک شب به بهانه پرسش یکی از مهمانانش صحبت را به ماجرای 
دستمزد خود رساند. او ابتدا از حاضران در برنامه پرسید چه رقمی 
را به عنوان دستمزد دریافتی او شنیده اند و آنان عدد یک و دویست 
)یک میلیارد و دویست میلیون تومان( را اعلام کردند. علیخانی رو 
به دوربین چنین گفت که برای یک سال ساخت این برنامه فقط 
45 میلیون تومان دریافت می کند و آن هم در شرایطی که خودش 
باید کت و شلوارهایش را بخرد. اما این سخنان و خبرهای حاشیه آن 
موجب می شود همان پرسشی که در مورد دستمزد بازیگران مطرح 
شده بود به میان بیاید. اینکه  اصلا دستمزد مجریان تلویزیون چطور 
تعیین می شود؟ سقف و کفی برای آن وجود دارد؟ کسی روی این 
دستمزدها نظارت می  کند؟ بالاترین و کمترین میزان دریافتی چقدر 
است؟ مجریان ویژه برنامه ها چه مبلغی می گیرند و گویندگان خبر 

چه رقمی؟ در ادامه به این سئوالات پاسخ داده خواهد شد.
دستمزد مجری چطور تعیین می شود؟

یک مجری براساس سابقه کار، میزان محبوبیت و یا ستاره بودنش 
می تواند روی رقم دستمزد خود تاثیر بگذارد. این البته بخشی از 
ماجراست، بخش دیگر به نوع برنامه در حال اجرا بستگی دارد. به 
این ترتیب که رقم دریافتی یک مجری برای برنامه 30 شبه، متفاوت 

از رقم دریافتی همان مجری از برنامه یک روزه است.
معمول چنین است که مجریان در برنامه های مناسبتی که در 

نوبت های محدود و گاه یک بار روی آنتن می رود رقم بالاتری نسبت 
به اجراهای مدت دار می گیرند.

بنابراین دستمزد مجری را علاوه بر میزان محبوبیتش، تعداد 
اجراهای او نیز تعیین می کند.

سقف و کفی وجود دارد؟
در صداوسیما محدوده مشخصی برای دستمزد مجریان تعیین 
نشده است، اما عرفی جا افتاده که براساس آن، مسئولان رسیدگی به 
قراردادها با برآوردها روبرو می شوند و در مورد آن تصمیم می گیرند.

نکته در اینجاست که معمولا در قراردادها عین همان رقمی که 
به مجریان پرداخت می شود، قید نمی شود، بلکه ارقام نوشته شده، 
نوعی تقسیم بندی به اصطلاح »محکمه  پسند« از بودجه مورد نظر 
است تا در نهایت تهیه کنندگان با بالا و پایین کردن ارقام بتوانند به 

جایی که نیاز بیشتری به بودجه دارد، پول برسانند.
مرسوم  روش های  از  یکی  به  موضوع  این  روشن شدن  برای 
تهیه کنندگان نگاه می شود. وقتی یک تهیه کننده برآورد هزینه ها 
را اعلام می کند رقمی برای دکور برنامه اعلام می کند که الزاما رقم 

واقعی دکور نیست. بنابراین از این بخش، قسمتی از بودجه اضافه 
می آید که می تواند به مجری برنامه اختصاص پیدا کند.

به نوعی تهیه کنندگان با شیوه تقسیم بندی بودجه ها در برگه 
برآورد، کف و سقف عرفی دستمزد مجری را رعایت می کنند، اما 
به نوعی امکان کسر بودجه از جایی دیگر و افزودن آن به دستمزد 

مجری را هم فراهم کرده اند.
فرق ویژه برنامه ها و سایر برنامه ها

به  نسبت  چشمگیرتری  رقم های  ویژه برنامه ها  در  مجریان 
به  می کنند،  اجرا  مشخص  دوره  یک  طول  در  که  برنامه هایی 
دست می آورند. حتی مهمانان و کارشناس های این برنامه ها نیز با 

دستمزدهای متفاوت تری نسبت به شرایط معمول روبرو می شوند.
توجیه این شیوه تقسیم بندی دستمزدها این است، که جهت 
راضی کردن مجریان برای پذیرش اجرای یک ویژه برنامه رقابتی 
تنگاتنگ در می گیرد و مجری حاضر نمی شود با دستمزد معمول 
برنامه های مدت دار، ویژه برنامه ای را اجرا کند، پس راهکاری نمی ماند 

جز بالا بردن دستمزد.

مجریان اخبار
مجریان اخبار صداوسیما جزو کارمندان این مجموعه محسوب 
می شوند و دستمزد آنان با وجود شهرت و گاه محبوبیتشان ارتباط 
چندانی با مجریان برنامه های دیگر صداوسیما پیدا نمی کند. البته این 
مجریان در حساب و کتاب های دیگری که در سازمان صداوسیما 
مرسوم است و عنوان »بهره وری« به آن داده می شود، رقمی بیش از 

حقوق کارمندی خود نیز دریافت می کنند.
مورد متفاوت مجری - تهیه کنندگان

در مورد مجری تهیه کننده ها رسیدن به رقم خالص دریافتی 
آنان امکانپذیر نیست. به این ترتیب که مثلا افرادی چون عادل 
و  مجری  که  گبرلو  محمود  و  علیخانی  احسان  فردوسی پور، 
تهیه کننده برنامه خود هستند، فقط خودشان می دانند چقدر 
دریافت می کنند، زیرا رقم دریافتی آنان نه فقط دستمزد مجری بلکه 
درآمد تهیه کنندگی نیز هست. اطلاعات به دست آمده حکایت از 
آن دارد که در برخی موارد تهیه کننده می توانند 15 تا 20 درصد رقم 

قرارداد مابین خود و صداوسیما را به سود تبدیل کند.
آمار و ارقام از چه قرار است؟

جذاب ترین بخش ماجرا رسیدن به رقم های دقیق است، اینکه 
واقعا دریافتی مجریان با یک حساب سرانگشتی چقدر می شود؟ 
اما در این بخش چند نکته وجود دارد، اینکه با وجود قطعی بودن 
ارقام به دست آمده، به دلیل حساسیت های موجود امکان اعلام رقم 
مرتبط با نام مجری وجود ندارد. بنابراین در این بخش با توجه به 
ویژگی برنامه ها عدد و رقم ها اعلام می شود. بالاترین رقم به دست 
آمده براساس تحقیقات از میان مجریان صداوسیما، مربوط به یک 
اجرای 10 دقیقه ای است. یک مجری برای اجرای 10 دقیقه از 
یک برنامه 20 میلیون تومان دریافت کرده است. رقم دیگری که 
فاصله  ای قابل توجه با مورد اول دارد به مجری دیگری بازمی گردد 
که برای اجرای ویژه برنامه عید نوروز هشت میلیون تومان دستمزد 

دریافت کرده بود.
مجریان باسابقه و محبوب، معمولا ارقامی بین 400 تا 500 تومان 
برای هر برنامه دریافت می کنند که البته این رقم ذکر شده در قرارداد 
است و ممکن است با افزایش به شیوه های یاد شده، این رقم به یک 
تا یک و نیم میلیون تومان در هر شب اجرا برسد. البته این ارقام فقط 
به مجریانی پرداخت می شود که علاوه بر باسابقه و توانمندی، حتما 
به نوعی ستاره نیز شده باشند. در غیر این صورت یعنی وضعیتی که 
مجری چهره ای مطرح و ستاره نباشد، با وجود تجربه مند بودن، رقم 

دستمزد بین 100 تا 300 هزار تومان در نوسان است.
البته آن هایی که در آغاز راه هستند، کمترین دریافتی را دارند، 
50 هزار تومان رقمی است که به مجریان تازه وارد پرداخت می شود.

همسایه های دردسرساز؛

مشاغل مزاحم امان شهروندان قمی را بریده
گزارش/فریبا خسروی

روز و شب ندارد، ساعت کاری برایش بی معناست، گاه حتی 
پاسی از شب گذشته و هنوز صدای تق تق چکشش روی 
راه می رود، هنوز هم صدای گوش خراش سمباده  اعصاب 
برقی اش دلت را می خراشد، تا دیر وقت صدای زد و خورد 
آهن آلات را باید متحمل شوی تا سپیده دم بزند، اما همچنان 
خیالت آسوده نمی شود، صبح ها باید با صدای آشنا و خوش 
آهنگ ضایعاتی محل که برایت تکراری شده، چشم بگشایی... 
این بازیچه روان تمامی ندارد... چرا که فردا باز روز از نو و روزی 

از نو....
 معضل مشاغل مزاحم و کارگاه های محدود به مرکز شهر قم تا جایی 
پیش رفته که شهروندان قمی از آلودگی صوتی و زیست محیطی آنها 
به ستوه آمده اند و با وجود آنکه فریاد نارضایتی ساکنان مجاور این 
کارگاهها گوش مسئولان را پر کرده اما هیچ یک از نهادهای مرتبط 
وعده هایشان را عملی نکرده و هیچ گامی برای رسیدگی به این معضل 

گوش خراش برنداشته اند.
 در واقع مشاغل مزاحم آن دسته از مشاغلی هستند که به هر نحوی 
اعم از ایجاد سروصدا، آلوده کردن محیط پیرامون به واسطه پخش 
دود، گردو غبار، بوی رنگ و مواد مضاف، اشغال کردن پیاده روها و سد 
معبر اهالی شدن و مانند اینها مزاحمت هایی فراوان برای اهالی منطقه 

مسکونی مجاور خود ایجاد می کنند.
 مشاغلی مانند مکانیک های خودرو، صافکاری های ماشین، تراشکاری ها، 
نجاری ها، آهنگران، رنگ کاران ماشین و وسایل چوب، ضایعات آهن و... 

از جمله مشاغل مزاحم شهری به شمار می روند. 
قابل  نقش  صنعتیشان  حرفه  و  مزاحم  همسایگان  این  فعالیت 
ملاحظه ای در تولید و ارائه خدمت شهری دارد و با ایجاد اشتغال 
زمینه رفاه اقتصادی - اجتماعی به خصوص برای جوانان فراهم می آید 
اما این واحدهای صنفی به موجب نوع استقرار و تبعاتی که برای 
همسایگان دارند حیات شهری و امنیت شهروندان را که مهم ترین 

هدف شهرنشینی است، به مخاطره می اندازند.
 نداشتن موقعیت مکانی مطلوب و ناسازگاری این مشاغل با سایر 
شغل ها با وجود مزاحمت های روانی و اعصاب خورد کن دلیل بر آن 
نیست که این گونه مشاغل فاقد مجوز باشند، اما لااقل باید فکری به 
حال سیمای ظاهری شهر کرد و از اثرات نامناسبش جلوگیری به 

عمل آورد.
 این مشاغل و مزاحمت های ناشی از آن از یک سو و نبود راهکار مقابله 
با این چالش ها از سویی دیگر به دغدغه ای اساسی برای شهروندان 

قمی مبدل شده است.
 اما انگار قرار بود شهرکی مختص به اینگونه مشاغل احداث شود، 
شهرکی که هم مکانی امن برای صاحبان مشاغل باشد و هم شهروندان 
از اذیت و آزارهایشان رهایی یابند! اما بعد از گذران چند سال از آن قرار 
هیچ گونه پیشرفتی مشاهده نشده و این داستان از همان داستان هایی 
است که ناتمام مانده و هنوز هم قول مدیریت شهری عملی نشده 
است.  هنوز هم صدای گوش خراش سمباده های برقی، صدای تق تق 
صافکاران و صدای زد و خورد ضایعات آهنی از آهن فروشی های منطقه 
نیروگاه ساکت نشده و خاطر همسایگان را آزرده می کند و مدیریت 

شهری هم فکری به حال سلامت روان اهالی این منطقه نمی کند.
 به مصاف امکاناتی که برای پیشرفت در کلان شهرها مهیاست گاه 
داشتن آسایش و آرامش روانی از آرمان های دست نیافتنی شهرنشینان 
می شود که برای تحقق این امر عزم همگانی و همتی عظیم لازم 

می آید.
 شهروندان منطقه نیروگاه قم علاوه بر متحمل شدن ناهنجاری ها 
و نابسامانی های منطقه از وجود مشاغل مزاحم هم در امان نیستند. 
مرتضی سهروردی یکی از اهالی این منطقه است که تقریبا از کودکی 
در این محل سکونت داشته؛ وی از مزاحمت این صنف می نالد و 
می گوید: با وجود اینکه اکثر ورودی های شهر را مغازه ها و گاراژها 
تشکیل داده اند اما کثرت این مشاغل به محله نیروگاه ظاهری زشت 
داده،  اگر همه این مشاغل در نقطه یا نقاطی در حاشیه شهر گرد هم 

آیند کمک بزرگی به مبلمان و سیمای شهر می شود.
 وی ادامه داد: سالیان درازی است که در این محل ساکنم و بعد از 
گذشت چندین سال از قول مدیران مختلف، نه تنها این معضل رفع 
نشده بلکه روز به روز افزایش یافته و این امر موجبات مهاجرت بسیاری 

از مردم این منطقه را فراهم کرده است.
 سهروردی در ادامه با اشاره به آثار مخرب این معضل بر کودکان و 
سالمندان تأکید کرد: چنانچه تسریع در تحقق این وعده های پی در 
پی  مسئولان صورت نگیرد باید هر روز شاهد افزایش مشکلات روانی 

در میان قشر مسن و کودکان این مناطق باشیم.
بلوار  در  که  است  قمی   شهروندان  از  دیگر  یکی  دادخواه  رضا   
شهید بهشتی زندگی می کند، وی می گوید: حاشیه ای بودن منطقه ای 
که ما زندگی می کنیم مشکلاتی فراوانی برای شهروندان دارد و صنایع 

مزاحم بر آن دامن می زند. 
وی در ادامه می گوید: خیابان های منطقه ما دیگر شکل خیابان ندارند و 
سروصدای صافکارها، بوی رنگ و سد معبر شدن آنها گاه تهوع برانگیز 

است و حالت ناخوشایندی برای عابرین خیابان ها ایجاد می کند.
 یکی دیگر از شهروندان قمی که ساکن محدوده میدان شهید مطهری 
در مرکز شهر قم است می گوید: در خیابانی که ما زندگی می کنیم 
تا چشم کار می کند تعمیرگاه خودرو وجود دارد و از آنجا که ناله و 
شکایات اهالی محل کارساز نبوده صاحبان این مشاغل جایی دنج 
یافته اند تا منظر زیبای خیابان را با آلودگی صوتی ناشی از آن متحول 

کنند.
 وی در ادامه می گوید: این مشاغل که ساعت کاری ندارند، گاه شده 
تا دیروقت هنوز هم صدای دلخراش تعمیرکارهای خودرو گوشمان 
را آزار می دهد و نیمه شب ها هم نمی توانیم از دستشان آسوده سر 

به بالین گذاریم.
 صادق رنجبر نیز که خود یکی از صاحبان مشاغل مزاحم در خیابان 
شهید بهشتی قم و به حرفه صافکاری مشغول است، می گوید: خود 

ماهم راضی به ایجاد مزاحمت برای همشهریمان نیستیم و عذاب 
وجدان داریم.

 وی ادامه داد: حتی گاهی ترافیک و ازدحام خیابان ها و پیاده روها 
سدی می شود برای ادامه فعالیت ما و مسبب اعصاب خوردی است و 
اگر به ما هم امتیازاتی بدهند راغب به نقل مکان هستیم. چرا که در 
گرو امتیازاتی مانند وام، مکان مناسب و... سرمان بی کلاه نمی ماند و 
می توانیم در فضایی امن حرفه خود را توسعه داده و امنیت و آرامش 

روحی برای شهروندان فراهم آوریم.
 در پایان باید متذکر شد، تقریبا حدود دو سال پیش بود که شهردار 
قم از ساماندهی مشاغل شهری و صنوف مزاحم در عرض کوتاهترین 
مدت و تخصیص جایگاهی ویژه برایشان خبر داد اما پس از گذشت 
این همه مدت دیگر خبری از عملی شدن این خبر به گوشمان نرسید.

 وعده انتقال صنوف مختلف به شهرک صنوف هم در قم دارد از آن 
دست وعده های تاریخی می شود که پدربزرگ ها بتوانند آن را برای 
نوادگان خود نقل کنند و این داستان سینه به سینه منتقل شده و این 

مشکل همچنان لاینحل باقی بماند. 
امیدواریم که در فرصت های آتی هرچه سریع تر شاهد ساماندهی جدی 
در این زمینه باشیم و امید آن می رود که فریاد اعتراض شهروندان این 
مناطق به گوش مسئولان برسد و سیما و ظاهر شهری و حفظ سلامت 

روان شهروندان مورد توجه قرار گیرد.
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نازیلا مهدیانی:
 شماری می گویند نتیجه ی مذاکرات را نباید به اقتصاد کشور 
گره زد اما پیامدهای توافق هسته یی که مهم ترین آن لغو تحریم 
های ایران است در سرنوشت بازارها و صنایع مختلف، حتی کسب 
و کارهای غیر مولد انکارناشدنی است و اولین اثر آن را هم می توان 
تزریق 120 میلیارد دلار درآمدهای مسدود شده ی ایران در رگ 
های اقتصاد کشور در بازه ی زمانی مشخص دانست. با این حال، 
تصویری که برای مردم از شرایط اقتصادی پس از تحریم ترسیم 
شده گاهی متفاوت از چیزی است که مسوولان با توجه به حال و روز 

اقتصاد کم رمق ایران می بینند.
لغو یک جا و کامل تحریم هایی که به بهانه ی واهی فعالیت های 
غیرصلح آمیز هسته یی به ایران تحمیل و در طول چند سال گذشته 
تشدید شد، رفع مانع های مبادله های پولی و مالی با برداشته شدن 
تحریم های سوییفت، بهبود فضای تجارت و ایجاد زمینه یی برای 
رشد سرمایه گذاری از مهم ترین دستاوردهای توافق برد- برد در 
مذاکرات هسته یی برای اقتصاد ایران است و هیچ تردیدی نیست که 
لغو تحریم ها می تواند قطار اقتصاد را به ریل رشد و توسعه بازگرداند. 
حال نکته این است که امروز در چه شرایطی قرار داریم و شرایط پس 

از تحریم ها چگونه خواهد بود؟
دولت نهم و دهم با اجرای غلط سیاست هدفمندسازی یارانه ها، 
هزینه ی 50 هزار میلیارد تومانی بابت تزریق یارانه ی ماهانه 45 
هزار و 500 تومانی روی دست دولت بعد از خودش گذاشت. این در 
شرایطی صورت گرفت که هشت سال دولت های نهم و دهم دوران 
اوج درآمدهای نفتی کشورمان بود و در برابر، بودجه ی سال جاری با 
نفت 72 دلاری بسته شد. طرفه آنکه با گذشت چهار ماه از آغاز سال 

قیمت نفت به گرد این رقم هم نرسیده است.
از سویی دیگر بدهی های دولت سر به فلک می کشد و بنا بر 
اعلان رییس دولت یازدهم در آذرماه 1392 دست کم 743 هزار 
میلیارد تومان برآورد شده است. دولت تنها به پیمانکاران در حوزه 
ی راه و حمل و نقل چیزی حدود پنج هزار میلیارد تومان بدهی 
دارد که از دولت دهم به ارث رسیده است. بر اساس گفته ی رییس 
جمهوری، بدهی دولت به صندوق تامین اجتماعی و بازنشستگی 60 
هزار میلیارد تومان و بدهی دولت به پیمانکاران بخش های مختلف 
و خصوصی هم حدود 55 هزار میلیارد تومان است. ارزش تعهدهای 
سفرهای استانی در دولت های گذشته نیز بر 211 هزار میلیارد تومان 
بالغ می شود که از این مقدار فقط 32 درصد انجام و اجرا شده و 
بقیه با بار مالی 143 هزار میلیارد تومان بر عهده ی دولت بعدی 

قرار گرفته است.
گزارش های رسمی بانک مرکزی هم می گوید مجموع بدهی 
بخش دولتی به بانک ها در پایان سال 1393 با 37 درصد رشد به 
104 هزار و 34 میلیارد تومان رسید و بدهی بانک ها به بانک مرکزی 

با 42.4 درصد افزایش 85 هزار و 804 میلیارد تومان محاسبه شد.
از سویی دیگر دولت برای بودجه ی عمومی سال جاری 267 
هزار میلیارد تومان باید کنار بگذارد و این رقم صرف پرداخت حقوق 
کارکنان دولت می شود. افزون بر تمام بدهی های انباشت شده در 

طول هشت سال دولت نهم و دهم، طبق تازه ترین گزارش رسمی 
بانک مرکزی بدهی های خارجی کشور )تعهدات بالفعل( در پایان 
اردیبهشت ماه سال جاری بالغ بر پنج میلیارد و 215 میلیون دلار 
برآورد شده است. به این ترتیب دولت با این حجم بدهی و شرایط 
نابسامان بازار نفت متعهد به پرداخت یارانه ی نقدی به 74 میلیون 

نفر است.
تورم بیش از 40 درصد و رشد اقتصادی منفی در قالب رکود 
تورمی شرحی از احوال اقتصاد ایران در اواخر دولت دهم بود. پس 
از کنار رفتن دولت گذشته در حالی که بدهی های کلان اقتصاد 
کشور را فلج کرده بود، رو شدن رقم های درشت فسادهای مالی و 
اختلاس ها و بی انضباطی مالی کار را برای دولت یازدهم سخت تر 
کرد. از سویی دیگر حجم انبوه واردات طی یک دهه ی گذشته بازار 
تولید را کساد و خطوط تولید صنایع مولد را به تعطیلی کشاند. کابینه 
ی یازدهم دولت را با نرخ بیکاری بیش از 12 درصد تحویل گرفت 
که البته توانست این رقم را به 10 درصد برساند با این حال مشکل 
اشتغال همچنان بر شانه ی اقتصاد کشور و جامعه سنگینی می کند. 
البته این عددها و رقم ها گوشه یی از وضعیت بحرانی اقتصاد ایران 
را نمایان می سازد؛ وضعیتی که به گفته »عباس آخوندی« به عنوان 
یکی از اعضای کابینه ی یازدهم، تمام معیارهای لازم را برای اعلام 

بحران مالی داشت.
به یقین توافق برد- برد وین نمی تواند در حل این مشکل 
های ساختاری و بنیادین اقتصاد ایران که حاصل چند سال سوء 
و ضعف مدیریت است، معجزه وار عمل کند. در این بحبوحه که 
دولت درگیر رسیدن به فرمول و راهکاری برای رفع این چالش ها 
و باز کردن گلوگاه های اقتصادی کشور است، عده یی انتظارهای 

نابه حقی را برای مردم در شرایط پس از تحریم ترسیم و القا 
می کنند.

یافته که  انتظارهای پساتحریمی در نقطه هایی تمرکز  این 
بیشترین نقدینگی مردم در آن انباشت شده است یعنی بازارهای 
ارز، طلا و معامله ی کالاهای سرمایه یی مانند ملک و  سنتی 

همچنین بازار سرمایه با نگاهی متفاوت با بازارهای سنتی.
از مهم ترین انتظارهایی که بین مردم ایجاد شده و رواج یافته 
است کاهش نرخ ارز پس از توافق هسته یی و لغو تحریم ها است. در 
طول 2 سال گذشته که مذاکره بین ایران و گروه 1+5 با رویکردی 
نو ادامه پیدا کرد، در دوره هایی مردم و شماری از فعالان اقتصادی 
نوسان های نرخ ارز را نشان دهنده ی سمت و سوی گفت وگوها 
می پنداشتند اما تجربه ی مذاکرات مقدماتی در آذرماه سال 1392 
در ژنو و مذاکرات سه ماه گذشته در لوزان نشان داد که مثبت بودن 
فضای مذاکرات هم نمی تواند نرخ ارز را به طور قطعی، منظم و پایدار 
پایین بیاورد. هر چند پس از توافق های اولیه نرخ ارز با شوک قیمتی 
در بازار کاهش می یافت اما پس از چند روز به ثبات قبل از این 

رویدادهای هسته یی برمی گشت.
واقعیت این است که پس از افزایش ناگهانی و چندبرابری نرخ 
ارز در سال های گذشته هنوز هم برخی انتظار کاهش قیمت ها 
و بازگشت آن به سطح سال 1391 را دارند. این در حالی است که 
اشتباه مسوولان دولت نهم و دهم در جلوگیری از افزایش پلکانی و 
تدریجی بهای ارز باعث شد این قیمت در عرض چند ماه رشدی 

سرسام آور را شاهد باشد.
با وجود این، انتظاری غلط در افکار عمومی ایجاد شده مبنی 
بر اینکه قیمت ارز پس از تحریم فروکش می کند و به دنبال آن 

نرخ کالاها و خدمات وارداتی و حتی داخلی کاهش می یابد. این 
در حالی است که نرخ ارز به شکلی شناور و بر اساس سازوکار بازار 

تعیین می شود.
این انتظار کاهش قیمت در دیگر بازارها مانند بازار مسکن که 
کمترین تاثیرپذیری را از نتیجه ی مذاکرات هسته یی دارد هم دیده 
می شود حال آنکه که مسکن نه کالای وارداتی است و نه وابسته به 
ارز چرا که تمام مواد اولیه و مصالح ساختمانی مورد استفاده ی آن در 

داخل کشور تولید می شود.
هر چند دستاوردهای توافق یعنی لغو تحریم ها و بهبود روابط 
خارجی و نیز مناسبات تجاری و تسهیل فرایند مبادله های مالی 
فضای کسب و کار و بازرگانی را از رکود خارج می کند و درهای ورود 
به بازارهای بین المللی به روی بنگاه های تولیدی کشورمان باز می 
شود اما بی شک پیامدها و آثار مثبت لغو تحریم ها در کوتاه مدت 
نمی تواند خود را در معیشت مردم به خصوص قشرهای متوسطِ 
رو به پایین نشان دهد. واقعیت این است که اجرایی سازی توافق و 
پیامدهای آن نظیر ورود سرمایه های خارجی به ایران و رشد سرمایه 
گذاری در مدت زمان کوتاه انجام نمی شود و این گردش نقدینگی ها 

بین دهک های مختلف زمان بر خواهد بود.
در اینجا این پرسش مطرح است که راهکار و تدبیر دولت در 
برابر انتظارهای به وجود آمده ضمن بایسته های تداوم امید بین 
مردم چیست؟ کارشناسان معتقدند مناسب ترین راهکار برای 
بهبود سریعتر شرایط اقتصاد نابسامان کشور این است که پول های 
مسدود شده ی ایران در خارج از کشور پس از آزادسازی وارد 
سرمایه گذاری در حوزه ی انرژی شود؛ منابع مالی که به گفته ی 
وزیر امور خارجه ی آمریکا رقم آن به چیزی حدود 120 میلیارد 

دلار می رسد.
مهم ترین محل درآمد کشور فروش نفت است و تزریق سرمایه 
به این حوزه می تواند تولید نفت را از روزانه حدود یک میلیون و 200 
تا 300 هزار بشکه به 2 میلیون بشکه و بیشتر هم برساند. افزایش 
تولید پس از لغو تحریم ها هم با افزایش درآمد مساوی است. بنابراین 
با افزایش درآمد حاصل از فروش نفت و افزایش نقدینگی، محدودیت 
های اعتباری دولت کاهش می یابد و بسیاری از مشکلات اقتصادی 

از میان برداشته می شود.
نکته بسیار مهمی که وجود دارد، موضوع مدیریت پس از تحریم 
است. عده یی از کارشناسان معتقدند مدیریت پس از تحریم اگر 
سنگین تر و دشوارتر از مدیریت پیش از تحریم نباشد، هم سطح 
آن است. در دوره ی پساتحریم دیگر نباید مرتکب خطاهای پیشین 
شد و منابع مالی و اعتبارات را در اختیار واردات قرار داد بلکه دوره 
ی پساتحریم بهترین فرصت برای ظهور و رشد واحدها و بنگاه های 

تولیدی و ورود ایران به بازارهای جهانی است.
همانطور که گفته شد، این واقعیتی انکارناپذیر است که اقتصاد 
ایران قبل از تشدید تحریم ها هم اقتصادی بحران زده و اسیر سوء 
مدیریت ها، سیاست واردات، فساد مالی و جهت گیری اشتباه 
در سرمایه گذاری ها بود. پس باید با نگاهی درازمدت و برکنار از 

شتابزدگی به پیامدهای توافق هسته یی نگریست.

عبدالله احمدي: 
در حالیکه هفته گذشته فضای عمومی مجلس متاثر از توافق 
هسته ای ایران و گروه 1+5 و حمایت از دولت و تیم مذاکره کننده 
هسته ای بود، نمایندگان استان فارس در مخالفت با تصمیم دولت 
برای انتصاب استاندار جدید این استان از سمت خود استعفا داده و 
در پایان هفته نیز یکی از نمایندگان این استان در گفتگو با رسانه ها 
از تقدیم طرح استیضاح وزیر کشور به هیئت رئیسه مجلس با 50 

امضاء خبر داد.
از آنجایی که به عقیده برخی مجلسی ها، اقدام نمایندگان استان 
فارس دخالت در کار دولت محسوب می شود، حال سئوال اینجاست 
که بالاخره این نمایندگان قصد استعفا دارند یا استیضاح وزیر؟ در 
صورت اعلام وصول استیضاح وزیر کشور در صحن علی مجلس، این 
طرح چه میزان با استقبال دیگر نمایندگان مواجه خواهد شد و آیا 
فضای مجلس موافق این استیضاح در شرایط فعلی است؟ پاسخ سه 

تن از نمایندگان را در ادامه بخوانید:

استیضاح وزیر کشور اتفاق نمی افتد
علیرضا محجوب، نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
با  معتقد است که استضاح وزیر کشور جدی نیست و موضوع 

پاردرمیانی هیئت رئیسه مجلس حل خواهد شد.
وی درباره استعفای نمایندگان  استان فارس نیز تصریح کرد: نمی 
توان این اقدام را تقبیح یا تشویق کرد. چراکه نماینده حقی دارد و می 
تواند از این حق استفاده کند. استعفا هم جزء حقوق نمایندگان است 
که باید به راي مجلس گذاشته شود که در این گونه موارد، معمولا 

مجلس استعفاء را نمی پذیرد.
رئیس فراکسیون کارگري مجلس همچنین در خصوص برخي 
تحلیل ها مبني بر اینکه این گونه اقدامات فشارآوردن به دولت تلقی 
می شود، تاکید کرد: به هرحال، مجلس جایی است که این اتفاقات 
در آن به طور طبیعی رخ می دهد اما شخصا به هیچ وجه موافق هیچ 

نوع فشاری بر دولت نیستم.
وی افزود: طبیعی است، نماینده فکر می کند که باید از راهی به 

مقاصد یا اهدافی که قبلا برای خود ترسیم کرده، دست پیدا کند. 
بنابراین سعی می کند در این مسیر، از ابزارهای متنوع استفاده کند 

که استعفا هم نوعی ابزار است.
محجوب همچنین در پاسخ به این سئوال که آیا این مسئله می 
تواند به استیضاح وزیر کشور منجر شود، و در صورت این اتفاق، 
فضای مجلس موافق این استیضاح خواهد بود یا مخالف؟ تصریح کرد: 
بعید می دانم که اصلا چنین اتفاقی بیفتد اما در صورت رخ دادن آن، 

طبیعتا هیئت رئیسه پادرمیانی خواهد کرد.

استیضاح وزیر به دلیل عدم انتصاب استاندار دلخواه ما، 
منصفانه  نیست

همچنین مسعود پزشکیان، نماینده مردم تبریز در خانه ملت 

درباره اقدام نمایندگان استان فارس می گوید: دولت مجری و مجلس 
قانون گذار است و اگر دولت در این مورد، خلاف قانون عمل کرده  
نماینده می تواند از وزیر مربوطه سئوال کرده و موضوع را پیگیری 

کند.
وی در خصوص اینکه گفته می شود، وزیر کشور در جلسه 
رای اعتماد عنوان کرده است که در انتخاب ها و انتصاب هایش با 
نمایندگان مشورت می کند و به نظر می رسد  نمایندگان توقع 
رایزنی دولت با آن ها را داشته اند؟ گفت: بالاخره در این روند، واقعیت 
این است که یا نباید با کسی رایزنی کنند و از او  نظر بخواهند و یا 
اینکه اگر نظر خواستند، نباید خلاف آن عمل کنند. بنابراین بهتر این 
است که در این شرایط، دولت نظر کسی را نخواهد و کار خودش را 

انجام دهد.

وی ادامه داد: نمونه این اتفاقات، در استان ما آذربایجان شرقی 
هم گاهی در انتصاب بعضی از مدیریت ها رخ داده است که البته 
ما پیگیری نکرده ایم؛ ولی اگر دولت نظر خواست باید به آن نظر 

عمل کند.
پزشکیان همچنین در خصوص احتمال استیضاح وزیر کشور در 
ادامه این ماجراها، تصریح کرد: این غیر منطقی است که بخواهیم 
وزیری را به دلیل اینکه استاندار مورد نظرما را منصوب نکرده و آوردن 

چند بهانه دیگر استیضاح کنیم. این کار دور از انصاف است.
وی خاطرنشان کرد: حمله به علی مطهری به عنوان نماینده 
مجلس در شیراز و این که نماینده های استان فارس در آن زمان، 

عکس العملی نشان ندادند، هم منصفانه نبود.

همه به اصل تفکیک قوا پایبند باشیم
محمدرضا تابش، نماینده اردکان در مجلس نیز درباره این موضوع 
معتقد است که اصل تفکیک قوا در جمهوری اسلامی اصل بسیار 
مهمی است که همه باید به این اصل پایبند باشند و آن را مراعات 

کنند.
وی افزود: به این معنا که نه مجلسی ها باید در کار قوه مجریه 
دخالت کنند و نه دولت مانع وظایف و مسئولیت های قوه مقننه شود 
و این یک اصل کلی است که باید از طرف همه محترم شمرده شود.

تابش تصریح کرد: نمایندگان هم زبان گویای مردم و ناظر هستند 
و می توانند از اهرم هایی که قانون در اختیار آنها قرار داده است، 

استفاده کنند ولی آن ها نباید  در امور اجرایی دخالت کنند.
وی تصریح کرد: دخالت نمایندگان در امور دولت، سم مهلکی 
برای مجلس است و موجب وهن وظیفه و مسئولیت نمایندگان می 
شود. البته تعامل خوب است و در این امور دولت و نمایندگان باید 

بتوانند به تفاهم و تعامل با یکدیگر برسند.
برای  فارس  استان  نمایندگان  تلاش  دید  باید  حال،  این  با 
استیضاح وزیر کشور که سخنان جنجالی وی درباره پول های 
به چه  بود،  کشانده  مجلس  به  را  وی  نیز  این  از  پیش  کثیف 

سرانجامی خواهد رسید؟

 امروز در چه شرایطی قرار داریم و شرایط پس از تحریم ها چگونه خواهد بود؟

اغراق گویی ها درباره اقتصاد پساتحریم

 نمایندگان استان فارس بر سر دو راهی استعفا و استیضاح 

استیضاح وزیر کشور چقدر جدی است؟ 

اخبار
وزیر امور خارجه:

منتقدان نیمه پر لیوان را هم ببینند
 وزیر امور خارجه گفت: برای نخستین بار در تاریخ شورای امنیت، کشوری 
که به واسطه برنامه غنی سازی تحت فصل هفت بود، برنامه غنی سازی اش به 

رسمیت شناخته شد.

محمدجواد ظریف در خصوص احتمال برخی انتقادها تصریح کرد: اینکه برخی منتقدان 
بتوانند ایرادهایی در این توافق پیدا کنند، منتفی نیست، زیرا این یک مصالحه است و در هر 

مصالحه ای بخشی به نفع یک طرف و بخش دیگر به نفع طرف مقابل است.
رییس دستگاه دیپلماسی کشورمان تاکید کرد: در هرحال مهم این است که ما 
توانسته ایم در مذاکره ای که یک طرف آن شش قدرت عمده جهان بودند و یک طرف 
آن جمهوری اسلامی ایران با اتکا به خدا و حمایت مردم ایستاده بود، از حقوق خود دفاع 
کنیم و برای نخستین بار در تاریخ شورای امنیت، کشوری که به واسطه برنامه غنی سازی 
تحت فصل هفت این شورا بود، برنامه غنی سازی اش به رسمیت شناخته شد و تحریم ها 

علیه آن متوقف شد.
وزیر خارجه کشورمان گفت: برای این که چنین دستاوردی داشته باشیم، ناگزیر بودیم 
مذاکره کنیم. مذاکره هم به این معنی است که شما امتیازی می دهید و امتیازی می گیرید. 
اگر دوستان بخواهند به نیمه خالی لیوان نگاه کنند، می توانند نقاطی در آن پیدا کنند ولی 

اگر بخواهند به منافع ملی و شادی مردم نگاه کنند، آنگاه نیمه پر لیوان را می بینند.

منتجب نیا : ائتلاف با اصولگرایان منوط به تصمیم جمعی است

 با محوریت رئیس دولت اصلاحات 
به دنبال وحدت هستیم

قائم مقام حزب اعتماد ملی گفت: ائتلاف با اصولگرایان میانه رو، به مرور و با 
نزدیک شدن به زمان انتخابات و با یک تصمیم جمعی مشخص می شود.

رسول منتجب نیا تصریح کرد: جلسات حزب اعتماد ملی با انگیزه بالای اعضا از سرگرفته 
شده و بر اساس اساسنامه در غیاب دبیر کل، اختیارات ایشان به قائم مقام تفویض شده 

است، لذا هیچ خلاء قانونی برای فعالیت اعتماد ملی وجود ندارد.
منتجب نیا با اشاره به اینکه بعد از سال 92 وضعیت احزاب بهتر شده و دولت با برگزاری 
جلساتی با فعالان حزبی سعی کرده به تقویت فرهنگ تحزب کمک کند، تاکید کرد: همه 
گروه های اصلاح طلب با محوریت رئیس دولت اصلاحات به دنبال وحدت و انسجام هستند 

و این مهمترین مسئله اصلاح طلبان است.
به گزارش ایلنا، قائم مقام حزب اعتماد ملی درباره امکان ائتلاف با اصولگرایان معتدل 
گفت: هرگونه ائتلاف با نیروهای غیر اصلاح طلب و مشخصا اصولگرایان میانه رو، به مرور و 

با نزدیک شدن به زمان انتخابات و با یک تصمیم جمعی مشخص می شود.

محبیان:حرکت پایداری ها جنبیدن است، نه پیش رفتن

سه ضلعی اصولگرایان جامعیت ندارد
یک نظریه پرداز اصولگرا گفت: حرکت پایداری ها جنبیدن است و نه پیش 

رفتن؛ همچون گهواره کودک که می جنبد، ولی گامی به پیش نمی رود.
امیر محبیان در خصوص نشست های سه گانه اصولگرایان متشکل از موتلفه، پایداری و 
ایثارگران گفت: هرچند معتقدم رویکرد فعلی به تفاهم و توافق میان گروهی در درون جناح 
اصولگرا بر مبنای آنچه که فعلا صورت می گیرد؛ به نتیجه مطلوب و به ویژه عاجل نخواهد 

رسید، ولی قطعا نیت خیر در ورای این تلاش ها را تحسین می کنم.
موسس حزب نواندیشان تصریح کرد: معتقدم هدف از همگرایی اصولگرایان نباید صرفا 
نزدیک کردن چند گروه اصولگرا به ویژه جریان هایی که نشان داده اند تابع تصمیمات جمع 
نیستند، باشد، بلکه اصولگرایان باید میان گروه ها و اصول مورد نظر که باید شفاف و روشن 
و بر پایه باورهای دینی و عقلانی باشد، همگرایی ایجاد کنند. تفاوت این دو رویکرد زیاد 
است. یکی می خواهد منافع را محور توافق قرار دهد و دیگری رویکردی اعتقادی دارد و 

قصد دارد باورها را تعمیق بخشد.
این نظریه پرداز جریان اصولگرا در پاسخ به این سوال که آیا این سه ضلعی جامعیت 
لازم را در جریان اصولگرا دارد، بیان کرد: قطعا ندارد. اساسا معلوم نیست چه دلیل منطقی 

پشتِ کنار هم نشاندن این سه ضلع قرار دارد.
این استاد دانشگاه افزود: ایثارگران که زمانی شعارهای تند می داد و با عدم پذیرش 
حکمیت اصولگرایان کاندیدای خاص خود را معرفی می کرد، اکنون فعالیتش کاهش یافته 

و حتی سایت حزبش نیز تعطیل شده است.
محبیان ادامه داد: همینطور در مورد پایداری ها؛ که با سرکشی در برابر سایر اصولگرایان 
برای خود، محور و منافع و راس مجزا تعریف می کند، از چه رو یک ضلع قرار گرفته است؟ 
متاسفانه فریاد زدن و بازی بهم ریختن ملاک برتری شده است. گویا تصور می شود هر کس 
که فریاد زد، لابد حرفی هم برای گفتن دارد و باید برای ساکت کردنش او را رییس کرد! 

این منطق جواب نمی دهد.
موسس حزب نواندیشان در پاسخ به اینکه چقدر نقدهای برخی گروه های اصولگرا از 
جمله جبهه پیروان که در این نشست ها حضور ندارند را وارد می دانید، گفت: جبهه پیروان 
قطعا در میان اصولگرایان جایگاه مهمی دارد. آنها معقول تر حرکت کرده و گستره تشکیلاتی 

وسیع تری دارند. نادیده گرفتن آنها، یعنی نادیده گرفتن اکثریت به نفع اقلیت ناچیز.
این فعال سیاسی اصولگرا در خصوص بحث مطرح شده محوریت پایداری ها در هر یک 
از نشست های انتخاباتی تصریح کرد: حرکت پایداری ها جنبیدن است و نه پیش رفتن؛ 
همچون گهواره کودک که می جنبد، ولی گامی به پیش نمی رود. آنها نمی توانند محور 

باشند، هرچند که اعتقادی به حذف آنها ندارم.
محبیان با اشاره به روند فعالیت های اصولگرایان برای انتخابات اظهار داشت: چنانچه 
مدیریت جریان اصولگرایی نتواند کارآمدی خود را برای تحقق یک همگرایی نشان دهد، 
ممکن است این امر به نوعی از آنارشیسم انتخاباتی بینجامد و هرکس بنا به تشخیص 
خود عمل کند و نهایتا هم افراد انتخاب شده خود را متعهد به هیچ تشکیلات و مرکزیتی 

ندانند.
موسس حزب نواندیشان در پایان خاطرنشان کرد: مدیریت اصولگرایان باید سریعا و به 
صورت اورژانسی از نقاط قابل همگرایی مسیر وحدت را آغاز کنند. نزدیک کردن رادیکال ها 

دشوار، و نیازمند زمان طولانی است ابتدا باید ازنقاط قابل اجرا شروع کرد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب:

دلواپسی های نالازم، ناشی از منافع سیاسی 
جریان های تندور است

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دلواپسی  منتقدان بیش از آنکه ناشی 
از نگرانی برای مملکت باشد، از نگرانی برای منافع شخصی این جریان نشات 

می گیرد.
مذاکرات هسته ای  نتیجه  از  دلواپسان  نالازم  انتقاد های  به  اشاره  با  آذر منصوری 
گفت: آنچه که مسلم است، افزایش انتقادها طیف افراطی نشان از این واقعیت دارد که 
دلواپسی های منتقدان بیش از آنکه ناشی از نگرانی برای مملکت باشد، از نگرانی برای منافع 

سیاسی و شخصی این جریان نشات می گیرد.
عضو شورای مشاوران رئیس دولت اصلاحات با اشاره با اشاره به دو دلیل و انگیزه عمده 
افزایش فشارها بر دولت و تیم مذاکره کنندگان،  یادآور شد: در انتخابات 92 باتوجه به 
گفتمان غالب در سیاست خارجی دولت »تدبیر و امید« مبنی بر گشایش قفل ها و گره 
هایی که در پی بی تدبیری های دولت نهم و دهم ایجاد شده بود، حمایت عموم مردم پیام 

روشنی را بر پایه ایجاد تغییر در نوع تعامل با جامعه جهانی به همراه داشت.
وی تشریح کرد: نخستین انگیزه ای که می توان برای کارشکنی ها متصور شد،  ناشی از 
تلقی و برداشت منتقدان از رویکرد سیاسی دولت است. به بیان دیگر در حالی که دولت 
بارها بر ماهیت فراجناحی خود تاکید و سعی کرده به عنوان نماینده تمام جریان های 
سیاسی و مردم،  راهکارهایی برای برون رفت از وضعیت بحرانی به ارث مانده از دولت پیشین 
ارائه کند، جریان افراطی و دلواپسان که همواره دولت را به عنوان رقیب سیاسی خود دیده،  
با ایجاد اختلال در کار دولت، در راستای ممانعت از تحقق وعده های دولت تلاش کرده 

است و مخالفت با دولت را از همان آغاز در دستور کار خود قرار داده است.
منصوری افزود: دومین دلیلی که می توان در بررسی انگیزه های دلواپسان برشمرد، منافع 
شخصی آنها از ادامه تحریم های اقتصادی است که به ویژه پس از تحریم های شورای امنیت 

عاید برخی افراد گردید.
عضو شورای مشاوران رئیس دولت اصلاحات در پایان با تاکید بر رجحان منافع شخصی 
و جناحی منتقدان بر مدعیات و شعارهای این جریان، تصریح کرد: متاسفانه طی سال های 
پیش همواره شاهد بوده ایم که این طیف افراطی تنها تا جایی با اصول نظام همراهی 
می کنند که منافعشان تامین شود و هنگامی که منافعشان در تضاد با منافع ملی قرار گیرد، 

مواضع جدیدی اتخاذ می کنند.

دستاوردهای ایران از توافق وین
حسن شکوهی نسب:

 گفت و گوهای وین میان ایران و 1+5 با سه بار تمدید سرانجام 
سه شنبه بیست و سوم تیرماه )چهاردهم ژوییه( به نتیجه رسید. 
بسیاری از تحلیلگران و مقام های رسمی کشورهای گوناگون جهان 
این توافق را »توافقی تاریخی« نامیدند زیرا صرف نظر از این که به 
اختلاف 12 ساله بر سر موضوع هسته یی ایران پایان داد زمینه 
را برای بهبود روابط میان ایران و سایر کشورهای جهان در دیگر 

سطوح نیز فراهم خواهد آورد.
متن نهایی »برجام« )برنامه ی جامع اقدام مشترک( که در 
بردارنده ی یک متن اصلی به همراه پنج پیوست شامل موضوع 
های هسته یی، تحریم ها، همکاری در زمینه ی انرژی هسته یی 
صلح آمیز، تاسیس کمیسیون مشترک و همچنین برنامه ی اجرایی 
است در خود تعهدها و همچنین امتیازهایی را برای هر یک از 2 

طرف مذاکره مشخص می کند.
غرب که سال ها بر توقف غنی سازی و تعطیلی مراکز هسته یی 
ایران تاکید می کرد در نتیجه ی این برجام به طور رسمی بر قانونی 
بودن فعالیت های صلح آمیز ایران مُهر تایید زد و پذیرفت که هیچ 
یک از مراکز و تاسیسات هسته یی ایران تعطیل یا برچیده نمی شود 
و برنامه ی غنی سازی ایران ادامه می یابد. بر اساس این توافق هیچ 
لطمه یی بر زیرساخت هسته ی ایران وارد نخواهد شد و کار تحقیق 
 ،4-IR بر روی ماشین های پیشرفته یی همچون )R&D( و توسعه

IR،5-IR-6 و IR-8 ادامه خواهد یافت.
در این میان اما ایران محدودیتی هشت ساله را پذیرفت که بر 
این اساس ماشین های پیشرفته شامل IR6 )با ظرفیت 10 برابر 
ماشین های کنونی( وIR8 ایران )با ظرفیت اسمی 20 برابر ماشین 
های کنونی( را پذیرفته است به این معنی که پس از اجرایی شدن 
توافق جامع در ماه های آتی وارد مرحله آزمایش های فنی با گاز 
می شود و مراحل تحقیق و توسعه ی آن ها در زنجیره های میانی 
بر اساس دقیق ترین استانداردهای کاربردی از سال هشتم وارد 
مرحله تولید تدریجی خواهد شد. این در حالی است که پیشتر غرب 

بر محدودیت هایی بیش از 25 سال در این زمینه تاکید داشت.
طرف های غربی که در روزهای نخستین گفت و گو با ایران 
حتی حاضر نبودند در تاسیسات هسته یی ایران 100 ماشین به 
منظور غنی سازی وجود داشته باشد امروز به طور رسمی وجود 

بیش از پنج هزار ماشین در نظنز –به منظور غنی سازی- و بیش 
از یک هزار ماشین در فردو –به منظور انجام کارهای تحقیقاتی- را 

پذیرفته اند.
موضوع دیگر اما به مساله ی تحریم ها برمی گردد؛ تحریم های 
هسته یی که از سال 2006 میلادی در قالب 6 قطعنامه ی شورای 
امنیت سازمان ملل متحد ایران را نشانه رفت. به دنبال صدور این 
قطعنامه ها در زیر ماده ی 41 فصل هفتم منشور ملل متحد تحریم 
های بی شماری بر ایران تحمیل شد که لغو آن کاری بسیار دشوار 
اما ضروری می نمود. پس دولت یازدهم پس از 22 ماه رایزنی های 
پیگیر و دامنه دار موفق شد بر اساس توافق وین با تدوین قطعنامه 

یی تازه تمام تحریم های شورای امنیت را لغو کند. همچنین به رغم 
تاکید طرف مقابل بر بازه ی زمانی 20 ساله، تیم دیپلماسی ایران 
توانست در این توافق خروج کامل پرونده ی هسته یی ایران را از 

شورای امنیت تا 10 سال آینده تضمین کند.
از دیگر دستاوردهای تیم هسته یی ایران در نشست وین، لغو 
گسترده ی تحریم های مالی و اقتصادی بود. بر اساس توافق وین 
تحریم های اقتصادی و مالی در حوزه های بانکی، مالی، نفتی، گازی، 
پتروشیمی، تجاری، بیمه، حمل و نقل وضع شده از سوی اتحادیه 
ی اروپایی و آمریکا که به بهانه ی برنامه هسته یی ایران وضع شده 
است در ابتدای اجرای توافق به طور یک جا لغو می شوند که از 
جمله ی آن می توان به لغو تحریم 800 شخص حقیقی و حقوقی 
همانند بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، کشتیرانی جمهوری 
اسلامی، شرکت ملی نفت ایران، شرکت ملی نفت کش و شرکت 
های تابعه، ایران ایر و بسیاری از دیگر نهادها، بانک ها و موسسات 

کشورمان از فهرست تحریم های اروپا و آمریکا اشاره کرد.
از دیگر سو 1+5 به خاطر مقاومت سرسختانه ی تیم هسته یی 
کشورمان پذیرفت تا تحریم های تسلیحاتی با محدودیتی پنج ساله 
به طور کامل لغو شود. افزون بر آن، ممنوعیت خرید اقلام حساس 
با کاربرد دومنظوره لغو و تامین نیازهای ایران از طریق کمیسیون 

مشترک ایران و 1+5 تسهیل خواهد شد.
دامنه و شمول لغو تحریم ها از آن چه بیان شده نیز فراتر رفت و 
قدرت های جهانی پذیرفتند تا تحریم تحصیل دانشجویان ایرانی در 
رشته های مرتبط با انرژی هسته یی را نیز به طور کامل لغو کنند. 
در کنار آن، لغو ممنوعیت خرید هواپیمای مسافربری مرتفع و امکان 
بازسازی ناوگان هوایی کشور و ارتقای ایمنی پروازها وآزاد شدن 
ده ها میلیارد دلار از درآمدهای مسدود شده ی ایران از مهمترین 
دستاوردهایی تیم مذاکره کننده ی ایران در پیوند با لغو تحریم 

ها بود.
خارج از موضوع لغو تحریم، فعالیت های هسته یی ایران که تا 
چندی پیش به ناحق تهدید کننده ی امنیت منطقه و جهان معرفی 
می شد با این توافق از سوی قدرت های جهانی رسمیت یافت و 
مورد احترام قرار گرفت. پس موضوع هسته یی ایران اکنون به زمینه 
یی برای همکاری بین المللی با سایر کشورها در قالب استانداردهای 

بین المللی تبدیل شده است.

بنابراین، شناسایی ایران به عنوان یک قدرت دارای فناوری هسته 
یی و برخوردار از برنامه هسته یی صلح آمیز، از جمله چرخه ی 
کامل سوخت و غنی سازی از سوی سازمان ملل متحد و سایر 
کشورهای جهان یکی دیگر از دستاوردهای این دور از گفت و 
گوها بود. حتی فراتر از شناسایی فعالیت های هسته یی صلح آمیز 
کشورمان، ایران بر اساس توافق وین می تواند به عنوان صادرکننده 
اورانیوم غنی شده به بازارهای بین المللی وارد شود و 2 محصول 
راهبردی »اورانیوم غنی شده« و »آب سنگین« خود را به بازارهای 

جهانی عرضه کند.
در مجموع، نگاهی به مفاد مندرج در بیانیه ی وین آشکارا 
حاکی از توافقی با دستاوردهای کلان برای جمهوری اسلامی است؛ 
دستاوردهایی که با عنایت به خطوط قرمز و منافع ملی کشورمان 
ترسیم شده است. اصل اساسی در رسیدن به این مهم، اولویت 
»مذاکره« بر »مقابله« است به طوری که 2 طرف به منظور دستیابی 
به توافقی برد – برد از بخشی از خواسته های خود می گذرند و 
بدون شک در توافق برد – باخت عنصر ثبات و پایداری وجود ندارد.

از  ساختگی  هراسی  ایران  رفع  و  سوژگی  از  ایران  رهایی 
دستاوردهای مهم دیگر این توافق تاریخی است. با حل و فصل 
موضوع هسته یی ایران و خارج شدن پرونده ی کشورمان از زیر 
فصل هفتم منشور ملل متحد، فعالیت های هسته یی کشورمان به 
امری عادی تبدیل خواهد شد که این امر خود راه را بر کارشکنی 
دشمنان ایران مسدود خواهد کرد. از سوی دیگر به خاطر همکاری 
ایران با سایر کشورهای جهان در این زمینه و حضور تهران در 
بازارهای بین المللی به رغم هیاهوهای تبلیغاتی دشمنان، جهانیان از 

ایران چهره یی موجه خواهند دید.
در نهایت پس از وارسی دقیق متن توافق وین می توان به این 
نتیجه رسید که اهداف ایران در حفظ توانمندی هسته یی، لغو 
تمامی تحریم های تحمیل شده هسته یی، لغو تمامی قطعنامه 
های شورای امنیت و در نهایت خروج پرونده ی ایران از زیر فصل 
هفتم منشور تحقق یافته است. این موارد تنها دستاوردهای آنی 
توافق هستند چه بسا که دستاوردهای آتی این توافق تاریخی در 
اثر ورود ایران به بازار انرژی جهان و ایجاد فضای باز برای سرمایه 
گذاری به مراتب بیشتر از دستاوردهای مستقیم و گنجانده شده در 

متن توافق باشد.



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.com۸ تحف العقول، ص

امیرالمؤمنین علی سلام ا... علیه :

صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی

تلفن: 32903209 - 32906160 صندوق پستی: 371۸5/4495 
نشانی: قم، 45متری صدوق، بین کوچه 2۸ و بانک صادرات، پلاک 426 

اذان صبح:4/30 طلوع آفتاب:6/08 اذان ظهر:13/12 اذان مغرب: 20/37

ان
یح

:  ر
اپ

چ
02

1 -
 65

60
79

17

سه چيز از ابواب نيكى است: 

سخاوت، خوشگويى و تحمّل آزار.

سه شنبه - سی ام تیرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3771 روزنامه

پیام اینستاگرام رهبر انقلاب به اوباما
گفته می شود: صفحه اینستاگرام منتسب به دفتر مقام معظم رهبری در تازه ترین پست .تصویری 
در واکنش به تهدیدات برخی مقامات غربی و آمریکایی تصویری از ایشان با سلاح خطبه های نماز و 
جمله معروف درباره لاف در غریبی را منتشر کرده است. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان،رهبر معظم 
انقلاب در خطبه های عیدسعید فطر تهدیدات نظامی آمریکا را با یک ضرب المثل قدیمی ایرانی پاسخ 
دادند. ماجرای این ضرب المثل چیست؟  رهبر انقلاب در واکنش به تهدیدات نظامی طرف آمریکایی 
فرمودند: »این آقا )رئیس جمهور امریکا( گفته است می تواند ارتش ایران را نابود کند. قدیمی های ما 
این جور حرف ها را لاف در غریبی می گفتند. اگر می خواهند درست بفهمند اگر می خواهند از تجربه 
های خود درست استفاده بکنند بدانند اگر جنگی این جا اتفاق بیفتد آن کسی که سرشکسته از جنگ 
خارج خواهد شد آمریکای متجاوز و جنایتکار است.« لاف در غریبی مربوط به یکی از ضرب المثل 
های قدیمی است که این مثل به افرادی گفته می شود که با وقاحت در حضور کسانی که به خوبی از 

سوابق آنها خبر ندارند، لاف می زنند.

عمل جراحی موفقیت آمیز خواننده پاپ
گفته می شود: عمل جراحی بهنام صفوی خواننده موسیقی پاپ کشورمان با تلاش تیم پزشکی 
این هنرمند در یکی از بیمارستان های تهران با موفقیت به پایان رسید. میلاد لطیفی مدیر برنامه های 
این خواننده گفت: خوشبختانه با تلاشی که تیم پزشکی بیمارستان انجام داد عمل جراحی بهنام 
صفوی با موفقیت کامل انجام شد و پزشکان موفق شدند تومور را از ناحیه مغز برداشته شده و وی هم 

اکنون در مرحله ریکاوری قرار دارد.

مرسدس بنز اسفندماه در ایران
گفته می شود: شرکت مرسدس بنز مذاکرات فشرده ای را با شرکت ایران خودرو دیزل برای 
آغاز ساخت دوباره محصولات مدرن سنگین خود در ایران آغاز کرده است و اگر همه چیز خوب 
پیش برود احتمال دارد دفتر مرسدس بنز در اسفند امسال در ایران راه اندازی شود. همراهی مدیران 
ارشد مرسدس بنز با وزیر اقتصاد آلمان در سفرش به ایران، امیدهای زیادی برای شروع به کار دوباره 
و گسترده مرسدس بنز در ایران را پر رنگ کرده است.در میان هیات بلند پایه آلمانی که به همراه 
وزیر اقتصاد این کشور به ایران سفر کرده اند نام معاون شرکت دایملرو رییس بخش تولید خودروهای 

سنگین و اتوبوس شرکت مرسدس بنز به چشم می خورد.

شهری که خواب بعد از ظهر در آن اجباری است
گفته می شود: اعضای شورای یک شهر اسپانیا خواب بعد از ظهر و آرامش سه ساعته در این 
مدت را اجباری کردند! به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، شورای شهر اودور در اسپانیا با اجرای 
قانونی برای وادار کردن شهروندان به استراحت در خانه های خود از ساعت 2 الی 5 بعد از ظهر موافقت 
کرد. این قانون بر لزوم تعطیلی تمام مغازه ها در این سه ساعت و حفظ حداکثر آرامش و سکوت در 

خیابانها تاکید دارد.

دفاع جان کری از توافق هسته ای ایران
گفته می شود: جان کری، وزیر خارجه و ارنست مونیز، وزیر انرژی آمریکا در گفت و گو با شبکه 
خبری »فاکس نیوز« به دفاع از تدابیر اتخاذ شده در توافقنامه نهایی هسته ای درباره موضوع بازرسی از 
تأسیسات هسته ای ایران پرداخته اند. کری در این زمینه اظهار داشته: »من هرگز در چهار سال گذشته 
درباره بازرسی در هر زمان و از هر مکان گفت و گو نکرده ام. وی )ارنست مونیز( نیز این کار را انجام 
نداد«. کری در این زمینه می افزاید: »حقیقت این است در کنترل تسلیحاتی از هیچ کشوری در هیچ 
جایی از جهان بازرسی هر زمان و هرمکان انجام نمی شود. چنین استانداردی در بازرسی های کنترل 
تسلیحاتی وجود ندارد. روندی در آژانس بین المللی انرژی اتمی بود که ما برای آن مذاکره کردیم وبا 

توانایی منحصر به فردی توانستیم آن را خاتمه دهیم«.

آغاز بررسی قوانین قبل از انقلاب به لحاظ شرعی
گفته می شود: مسئول اجرایی شورای نگهبان از آغاز بررسی وضعیت قوانین قبل از انقلاب از 
لحاظ شرعی در این شورا خبر داد. به گزارش خبرگزاری فارس، سیامک ره پیک مسئول اجرایی شورای 
نگهبان در سخنان پیش از خطبه های نماز جمعه این هفته تهران از آغاز بررسی وضعیت قوانین قبل 
از انقلاب از لحاظ شرعی خبر داد و گفت: برای وضعیت قوانین قبل از انقلاب، اولویت بندی هایی در 
دستورکار قرار گرفته است تا اگر قوانینی مغایرت شرعی داشته مشخص و طبق راهکار متعارف نسبت 
به اصلاح آن اقدام شود.این خبر مورد توجه گسترده رسانه های فارسی زبان خارج از کشور قرار گرفته 

است.

ارز تا 10 ماه آینده تک نرخی می شود
گفته می شود: رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: برنامه یکسان سازی نرخ ارز زمان لازم دارد 
ولی پیش بینی من این است که ظرف 8 تا 10 ماه آینده این مساله عملیاتی و قیمت ارز تک نرخی 
خواهد شد. ولی الله سیف رئیس کل بانک مرکزی در گفت وگو با مهر در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
با توجه به کاهش قیمت ارز، برنامه دولت برای تک نرخی کردن آن چیست؟ اظهار کرد: امروز وضعیت 
ارز در شرایط متعادلی قرار دارد و به نظر نمی آید با توجه به مقدار ارزی که عرضه می شود، بازار ارز 
بخواهد شوک قابل توجهی داشته باشد.  افزود: البته قیمت ارز تحت تأثیر یک خبر مهم مثل خبر توافق 
هسته ای روند کاهشی خواهد داشت اما مجدداً به وضعیت قبل از خود بازمی گردد و متعادل می شود.

تکذیب شایعه درگذشت آیت ا... سیستانی
گفته می شود: روز یکشنبه برخی از رسانه های عرب زبان عراق، درگذشت مرجع عالیقدر 
جهان تشیع، حضرت آیت الله سید »علی سیستانی« در اثر عارصه قلبی را خبر داده بودند! در پی 
انتشار این شایعه، با دفتر این مرجع تقلید در نجف أشرف تماس گرفته شد تا در مورد درستی 
یا نادرستی آن اخبار و اطلاعاتی دریافت شود. بر همین اساس دفتر حضرت آیت الله سیستانی 
درگذشت این مرجع عالیقدر را تکذیب کرده و آن را شایعه ای ساخته ای عنوان کرد. گفتنی 
است این اولین باری نیست که دشمنان مرجعیت شیعه، اقدام به انتشار اخباری در مورد درگذشت 

حضرت آیت الله سیستانی می کنند.

دفع حمله داعش به غرب سامراء
گفته می شود: نیروهای "وعدالله" از نیروهای داوطلب مردمی عراق از دفع حمله تروریست های 
داعشی به منطقه خط اللاین در غرب سامراء خبر دادند. در بیانیه نیروهای مردمی وعدالله آمده است 
که این نیروها توانسته اند حمله گروه تروریستی داعش به منطقه خط اللاین در 40 کیلومتری غرب 
سامراء را خنثی و دفع کنند. بر اساس این بیانیه، در جریان دفع حمله تروریست های داعشی یک 
خودرو آنها منهدم و تمام سرنشینان آن کشته شدند. خاطر نشان می شود نیروهای امنیتی و نیروهای 
داوطلب مردمی توانستند روز جمعه پنجم جولای، با پاکسازی کامل منطقه خط اللاین در غرب 

سامراء از لوث داعش، پرچم عراق را بر فراز این منطقه به اهتزاز درآورند.

ریوالدو با باشگاه استقلال به توافق رسید
گفته می شود: ریوالدو دسوزا با عقد قراردادی به استقلال پیوست. این بازیکن در پست هافبک 
میانی بازی می کند و سابقه بازی در تیم هایی مثل پالمیراس و سانتوز برزیل را دارد. ریوالدو بعد از 
جلسه با مسئولان استقلال با این تیم به توافق رسیده و قرار است بعد از تست پزشکی اش رسما به 

استقلالی ها اضافه شود.

   
نامحرمانه

ایمان / جواد قاسمی ورجانی:
فرآیند ثبت نام در مدارس قم هرسال با تب وتاب خاصی 
آغاز می شود؛ به طوری که اولیاء دانش آموزان تقریباً تمام 
تابستان را منتظر هستند تا زمان ثبت نام فرابرسد و بتوانند 
فرزندشان را در آموزشگاه موردنظر خود ثبت نام کنند. این 
موضوع سابقه چندین ساله دارد، اما آن چیزی که امسال 
به دیگر دغدغه های دانش آموزان و اولیاء آن ها اضافه شد، 
تجزیه ناحیه 4 آموزش وپرورش قم یا به قول »حمیدرضا 
شیخ الاسلام« مدیرکل آموزش وپرورش استان قم »طرح 
تفکیک منطقه ای« است. طرحی که باعث سردرگمی دانش 
آموزان و اولیاء آنان در ثبت نام شده است. عدم اطلاع رسانی 
صحیح و دقیق از این طرح، یکی از مواردی است که مردم 
دو منطقه درگیر این طرح از آن به شدت گلایه دارند. »طرح 
تفکیک منطقه ای« عبارتی است که برای هیچ یک از اولیاء 
دانش آموزانی که ما با آن ها صحبت داشتیم، آشنا نبود. اجرای 
یک طرح سرنوشت ساز هم برای معلمان و هم برای دانش 
آموزان، بدون هیچ گونه اطلاع رسانی! موضوعی است که شاید 
تنها بتوانیم در قم شاهد آن باشیم. به هر صورت به گفته 
»شیخ الاسلام«، طرح تفکیک منطقه ای یا همان تجزیه 
ناحیه 4 آموزش وپرورش قم اجراشده و به ناچار معلمان و 
دانش آموزان و اولیاء آنان باید خود را با این طرح وفق دهند.

فارس،  با خبرنگار  دیروز در گفت وگو  »شیخ الاسلام« 
به جز بیان این موضوع که ثبت نام بر اساس »طرح تفکیک 
منطقه ای« انجام می شود، بابیان این مطلب که »اولیاء دانش 
آموزان از مدرسه فرزند خود حمایت مالی داشته باشند« 
به نوعی چراغ سبزی نشان داد تا مدیران مدارس بتوانند 
راحت تر در خصوص اخذ مبالغی از اولیاء دانش آموزان در 

راستای کمک به مدرسه اقدام نمایند.
براینکه  تأکید  با  قم  استان  آموزش وپرورش  مدیرکل 
نیست، گفت:  مدیر  عهده  بر  مدارس  اضافی  هزینه های 
اولیای دانش آموزان باید به صورت شایسته از مرکز آموزشی 

فرزندشان حمایت کنند.
وی با اشاره به آغاز فرآیند ثبت نام در مدارس بیان کرد: 
اساس طرح  بر  مدارس  در  آموزان  دانش  ثبت نام  فرآیند 
تفکیک منطقه ای آغازشده است و با توازن مناسب دانش 

آموزان در مدارس ثبت نام می شوند.
وی با تأکید بر اینکه مدارس هنگام آغاز سال تحصیلی 
با مخارج سنگینی روبه رو هستند بیان کرد: بودجه ای که 
آموزش وپرورش به مدارس می دهد پاسخگوی نیاز مدارس 

نیست.
مدیرکل آموزش وپرورش استان قم، با تأکید بر اینکه 
هزینه های اضافه مدارس بر عهده مدیر نیست تصریح کرد: 
انجمن اولیا و مربیان باید این مسئله را به صورت شایسته 

مدیریت کنند.

وی افزود: اگر اولیای دانش آموزان از مدرسه فرزند خود 
حمایت مالی نداشته باشند به صورت قطعی مدیر مدرسه با 

چالش جدی مواجه خواهد شد.
شیخ الاسلام با تأکید بر اینکه هیچ مدیری نباید با اجبار از 
اولیای دانش آموزان هزینه ای دریافت کند گفت: درصورتی که 
با اجبار هزینه اضافی از اولیای دانش آموزان دریافت شود 

آموزش وپرورش با متخلفان برخورد می کند.
نکته جالب در بین سخنان »شیخ الاسلام« بیان کلمه 
»اجبار« در اخذ وجوه از اولیاء دانش آموزان است. کاملًا 
واضح است که هیچ مدیری به اجبار هزینه ای را از اولیاء دانش 
آموزان دریافت نمی کند، اما شرایطی پیش خواهد آمد که 
اولیاء دانش آموزان مجبور می شوند، وجهی را به عنوان کمک 

به مدرسه بپردازد.

فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
هشدار  یک  را  آب  بحران  قم  استان 
جدی و واقعیتی انکارناپذیر دانست و 
گفت: باید برای حفظ منابع آبی اقدامات 
و  شعار  با  تنها  و  گیرد  انجام  عملی 
همدردی با متولیان بخش آب نمی توان 

شاهد حل مشکل کمبود آب بود.
عبدالحمید توکلی بینا در گفتگو با قم 
فردا به تغییرات زیست محیطی در دنیا اشاره 
کرد و اظهار داشت: براثر افزایش جمعیت و 
صنعتی شده دنیا به گفته دانشمندان کره 
زمین در این چند دهه چهار درجه گرم تر 
شده و به نوعی فرمول های طبیعی کره زمین 

عوض شده است.
را  اقلیمی  تغییرات  این  از  یکی  وی 

بارش ها دانست و افزود: بارش ها انجام می شود ولی به موقع 
و متمرکز نیست و جنس بارش ها تغییر کرده است یعنی 
به گونه ای که باید شاهد بارش باران در پاییز، برف در زمستان 

و باران در بهار باشیم ولی اکثر آن ها تغییر کرده است.
بارش های قم بسیار پایین تر از میانگین جهانی

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم تصریح کرد: 
سال گذشته در قم شاهد کاهش 90 درصدی روان آب ها و 
32 درصدی بارش باران بودیم، به طوری که از 850 میلی متر 
متوسط سرانه بارش باران در دنیا سهم قم فقط حدود 150 

میلی متر بوده است.
ما حق آیندگان را نابود می کنیم

وی به در اختیار گرفتن منابع آبی در کشور اشاره کرد و 
گفت: طبق گفته محققین ما فقط مجاز به در اختیار گرفتن 
40 درصد از منابع آبی هستیم که متأسفانه این رقم در ایران 
بیش از 80 درصد است که این به معنی از بین بردن حق 

آیندگان به حساب می آید.
توکلی بینا در ادامه به نقش حاکمیت در تأمین آب اشاره 
کرد و بیان داشت: مردم فکر می کنند همه مسائل مربوط به 
دولت است و حاکمیت هم برای تأمین آب خیلی کارها انجام 
داده ولی در بحث سدسازی دچار اشتباهات تصمیم گیری 
شده ایم و دولت همیشه دنبال مدیریت تأمین آب بوده تا 

دنبال مدیریت تقاضا و مصرف.
عملکرد مردم در مصرف آب فاجعه است

وی بابیان اینکه در بخش آموزش مردم بسیار بدعمل 
کرده ایم تأکید کرد: متأسفانه ما دچار یک فاجعه عملکردی 
در مصرف آب شده ایم که این مهم نیاز به تغییر سبک زندگی 

در مصرف آب دارد.
رئیس هیئت مدیره شرکت آب و فاضلاب استان قم 
بحران آب را یک هشدار جدی و واقعیتی انکارناپذیر دانست و 
گفت: باید برای حفظ منابع آبی اقدامات عملی انجام گیرد و 
تنها با شعار و همدردی با متولیان بخش آب نمی توان شاهد 
حل مشکل کمبود آب بود و این نیازمند همکاری همه جانبه 

بخصوص مردم در مصرف آب دارد.
توکلی بینا سرانه کل مصرف آب در قم را 200 لیتر ذکر 
کرد و تأکید داشت: این میزان برای مصرف خانواده 165 لیتر 

است که بسیار بالاتر از میانگین مصرف در دنیاست.
وی ادامه داد: آب استان قرار است از دو استان دیگر 
تأمین شود که خود آن ها در معرض خشک سالی هستند و 
طبق پیش بینی ها قرار است تا افق 1420 آب استان از این 
سرشاخه ها تأمین شود که اگر همین روند مصرف باشد سال 

1400 تا 1405 این آب تمام خواهد شد.
تنوع سازی محصول آب

توکلی بینا متنوع کردن محصول آب را مدنظر قرارداد و 
اظهار داشت: تنوع بخشیدن به آب جزء اقدامات مهم شرکت 
آب و فاضلاب استان بوده است و ما در حال حاضر چهار 
نوع آب شامل آب شرب، آب بهداشتی، آب خام و پساب در 
استان داریم که هرکدام کاربرد خودش را دارد، مثلاً شرکت 
آب و فاضلاب برای حرم مطهر، استانداری، سنگ بری ها، 
چوب بری ها و صنایع آب های مصرفی آنان را به تفکیک جدا 

کرده است.
کاهش یک متری سطح آب زیرزمینی در قم

وی در بخش دیگری از سخنانش افزود: استان قم 10 الی 
12 سال است در معرض خشک سالی است و سالانه یک متر 

از سطح آب های زیرزمینی کاهش و به میزان 
افزوده می شود و اگر زمانی در  شوری آب 
100 متری می توانستیم آب برداشت کنیم 
اکنون در علی آباد 280 الی 300 متر چاه حفر 

می شود تا به آب برسند.
هزار کیلومتر شبکه فاضلاب در قم

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
قم میزان شبکه فاضلاب قم و انتقال آن را 
هزار کیلومتر ذکر کرد و گفت: سالانه حدود 
24 الی 25 میلیون مترمکعب فاضلاب در 
به  تبدیل  که  می شود  جمع آوری  استان 
پس آب و برای مصارف کشاورزی و صنعتی 

هدایت می شوند.
اشاره  نیروگاه  فاضلاب  اجرای  به  وی 
داشت و گفت: بعد از دریافت وام از بانک 
توسعه اسلامی تاکنون برای این منطقه 100 کیلومتر شبکه 
فاضلاب تعریف شد که حدود 70 کیلومتر آن اجرا و باید 21 

هزار انشعاب نصب شود.
از  را  اجرای 100 کیلومتر فاضلاب دیگر  بینا  توکلی 
اولویت های این سازمان در بخش فاضلاب دانست و بیان 
داشت: مجوز اجرای 100 کیلومتر فاضلاب دیگر در شهرک 
امام حسن )ع(، شهرک فاطمیه و شهرک میلاد را دریافت 

کرده ایم که به زودی کار اجرایی آن آغاز خواهد شد.
اقدامات شهرداری در جداسازی آب فضای سبز 

کند بود
وی در بخش دیگری از سخنانش به جداسازی آبیاری 
فضای سبز از آب آشامیدنی در قم اشاره کرد و گفت: 
ابلاغ شورای عالی آب به شهرداری ها و تکلیف  از  بعد 
این جداسازی ظرف  قرار است  به جداسازی آب  آن ها 
مدت یک سال در شهرها انجام شود که قبلًا این کار 
توسط شهرداری آغازشده بود که این روند کند بود و 
با رویکرد شهردار جدید انتظار می رود این اتفاق هرچه 

سریع تر انجام شود.
ارزان بودن آب باعث تصور 

بی ارزشی آن شده است
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان قم در انتها خاطرنشان کرد: دولت هزینه تمام شده آب 
را از مردم نمی گیرد و با توجه به مصرف بیش ازاندازه، دولت 
تصمیم به افزایش آب بها گرفته تا ارزانی آن بی ارزشی آب را 
متصور نکند و اگر مصرف کننده میزان واقعی را پرداخت کند 

انگیزه بیشتری برای صرفه جویی دارد.

اخبار
در ایام تعطیلات عید فطر صورت گرفت: 

ورود 456 هزار وسیله نقلیه به استان قم 
مدیرکل حمل و نقل و پایانه های قم گفت: 456 هزار و 963 وسیله 
نقلیه از بامداد پنجشنبه 25 تیرماه تا ساعت 24 یکشنبه 28 تیرماه 

در ایام تعطیلات عید فطر وارد این استان شدند. 
ابوالفضل جمالی با اشاره به درصد خودروهای سبک و سنگین ورودی 
به استان طی این مدت بیان داشت: در این میان 86 درصد خودروها سبک 
بوده و 14 درصد نیز به خودروهای سنگین اختصاص یافته است. وی بیان 
داشت: د این مدت همچنین 418 هزار و 950 تردد ورودی به شهر قم ثبت 
شده که شامل 90 درصد خودرو سبک و 10 درصد خودروهای سنگین بوده 
است. مدیرکل حمل و نقل و پایانه های قم ابراز داشت: از بامداد پنجشنبه 25 
تیرماه تا ساعت 24 یکشنبه 28 تیرماه بیشترین تردد خودروها به ترتیب در 
مسیرهای آزاد راه قم - تهران، آزاد راه تهران و آزاد راه قم - سلفچگان بوده 
است.وی بیان داشت: طی مدت مذکور هم چنین میانگین سرعت خودروها 

در آزادراه های استان قم بالغ بر 98 کیلومتر در ساعت بوده است.

رئیس مرکز مشاوره اداره کل آموزش و پرورش استان قم خبر داد:

اختصاص چهار مرکز مشاوره 
انتخاب رشته کنکور در قم

رئیس مرکز مشاوره اداره کل آموزش و پرورش استان از اختصاص 
چهار مرکز مشاوره انتخاب رشته کنکور سراسری در قم خبر داد. 

عباس گیلکی اظهار داشت: بر اساس آخرین اطلاعات سازمان سنجش 
نتایج آزمون سراسری در تاریخ 30 تیرماه از طریق سایت سازمان سنجش 
به اطلاع داوطلبان می رسد و از تاریخ پنجم تا 10 مردادماه نیز زمان انتخاب 

رشته خواهد بود.
وی گفت: برای داوطلبان کنکور سراسری چهار پایگاه مشاوره و انتخاب 

رشته آموزش و پرورش در سطح نواحی فعالیت می  کنند.
رئیس مرکز مشاوره اداره کل آموزش و پرورش استان قم ادامه داد: مراکز 
انتخاب رشته در ناحیه یک و چهار برای پسران در خیابان معلم، میدان روح 
الله، دبیرستان ماندگار امام صادق)ع( و برای دختران در گلزار شهدا، جنب 
اداره اوقاف، آموزشگاه قائمیه و در ناحیه 2 و سه برای پسران در میدان 
مطهری، ابتدای خیابان اراک، دبیرستان ماندگار صدوق و برای دختران در 
میدان سعیدی، پشت فروشگاه رفاه، مرکز آموزش نیروی انسانی ناحیه 2 

واقع شده است.
وی اضافه کرد: این پایگاه ها در 2 شیفت صبح از ساعت هشت الی 13 و 
در بعد از ظهر از ساعت 16 تا 20 به پذیرش و انتخاب رشته رایانه ای و مشاوره 

حضوری می پردازند.
گیلکی بیان کرد: داوطلبان برای دریافت خدمات مشاوره باید ابتدا پذیرش 

شده و بعد از انتخاب رشته رایانه مشاوره حضوری انجام می گیرد.
وی در پایان گفت: مراجعه به این پایگاه های انتخاب رشته برای کلیه 

داوطلبان آزاد خواهد بود.

مدیرکل دامپزشکی استان قم  خبرداد:

کاهش 77 درصدی کانون های 
تب برفکی در قم

مدیرکل دامپزشکی استان قم، گفت: کانونهای تب برفکی در سه 
ماهه اول سال جاری نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 77 درصد 

کاهش داشته است .
محمد مهدی رفیعی ، بخش جعفریه را یکی از مراکز عمده پرواربندی 
گوساله عنون کرد و افزود: بالغ بر40 هزار راس گوساله در هر دوره در این 

بخش پرورش داده می شود.
وی افزود: تعداد واحد اپیدمیولوژیک تب برفکی از 18 واحد درسال 93 به 

4 واحد درسال 94 رسیده است. 
مدیرکل دامپزشکی استان قم، همچنین درخصوص طرح سم پاشی گفت: 

این طرح تا یک ماه دیگرادامه دارد.
 رفیعی در پایان مایه کوبی 12 هزار و 400 راس دام برعلیه بیماری شاربن 
علامتی، مایه کوبی 37 هزار و 492 راس دام برعلیه بیماری تب برفکی، مایه 
کوبی 34 هزار و 521 راس دام برعلیه بیماری لمپی اسکین را از جمله فعالیت 

های این اداره کل عنوان کرد.

در اولین زایمان مادر 20 ساله رخ داد:

تولد اولین سه قلو 
در بیمارستان شهید بهشتی 

در روز پنج شنبه مورخ 25 تیر ماه 1394 مادر 20 ساله ای در اولین 
زایمانش سه قلو شامل یک پسر و دو دختر به دنیا آورد. 

به گزارش روابط عمومی مرکز شهید بهشتی)ره( ،تیم جراحی زنان 
و زایمان متشکل از دکتر آموزگار )متخصص زنان و زایمان(، دکتر اخوان 
)متخصص بیهوشی(، دکتر خاکبازان )متخصص اطفال( و کارشناسان اتاق 

عمل و هوشبری انجام این عمل جراحی را بر عهده داشتند. 
خوشبختانه حال عمومی نوزادان متولد شده به نام های محمد امین، حنانه 
و محنا خوب می باشد.گفتنی است بخش سطح سه زنان و زایمان بیمارستان 
شهید بهشتی در مساحتی حدود 1000 متر مربع در طبقه همکف این مرکز 
ایجاد شده که 24 تخت برای آن پیش بینی شده است. این بخش دارای 5 
اتاق بستری، اتاق زایمان طبیعی، بخش NICU با 10 تخت، 3 اتاق عمل، 
سالن ریکاوری، اتاق معاینه پزشک، اتاق شیردهی و اتاق NST )مراقبت های 

وپژه( می باشد که در دهه فجر سال 93 افتتاح شد.

اولیاء دانش آموزان از مدرسه فرزند خود حمایت مالی داشته باشند

چراغ سبز »شیخ الاسلام«

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

سال 1400 آب سرشاخه های دز تمام می شود

 مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان قم ، تعداد مقرری بگیران بیمه 
بیکاری استان را 1436   نفر اعلام کرد 
تعداد  جاری  سال  ابتدای  از  گفت:  و 
بوده  نفر  بیکاری 507  بیمه  برقراری 

است.
اول  ماهه  در سه  افزود:  بازوند  نصراله 
مقرری  از  نفر    283 تعداد  سالجاری 
بگیران بیمه بیکاری ناشی از عدم پذیرش 
شغل، عدم پذیرش آموزش، عدم حضور 
و غیاب، اشتغال پنهان و اشتغال بر اساس 

خوداظهاری مقرری آنان قطع شده است.
افزایش 50 درصدی اشتغال مجدد 

مقرری بگیران بیمه بیکاری
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم 
تعهد ایجاد اشتغال مجدد مقرری بگیران 
بیمه بیکاری در سه ماهه اول سالجاری را 
45 نفر اعلام کرد و  افزود: تا پایان خرداد 
مجدد  اشتغال  نفر  تعداد 45  امسال  ماه 
مجدد  اشتغال  که  است  گردیده  ایجاد 

مقرری بگیران بیمه بیکاری در سه ماهه اول 
سالجاری کل میزان تعهد سال را پوشش 
داده و نسبت به تعهد پیش بینی شده 50 

درصد رشد داشته است.
بازوند گفت: از تعداد کل 45 نفر اشتغال 
مجدد مقرری بگیران بیمه بیکاری استان 
در سه ماهه اول سالجاری  تعداد 17 نفر 
از طریق آموزش فنی و حرفه ای و تعداد 
28 نفر از طریق خوداظهاری اشتغال مجدد 

رفاه  و  کار  تعاون،  کل  مدیر  اند.  داشته 
اجتماعی استان در خصوص اشتغال مجدد 
مقرری بگیران بیمه بیکاری گفت:  ما از 
طریق اشتغال مجدد به دنبال برگشت منابع 
به تولید و کمک به توسعه جهت تأمین 
نیروی انسانی و کاهش قیمت تمام شده 

تولید می باشیم.
بازوند از تشکیل 40 هیات تشخیص 
بیمه بیکاری در سه ماهه اول 94 خبر داد و 
اعلام کرد: تعداد 734  پرونده در هیات های 
مذکور مطرح شده که از این تعداد 428 
پرونده موافق و تعداد 65 پرونده مخالف 

تشخیص داده شده است.
وی مطرح شدن پرونده های متقاضیان 
بیمه بیکاری در هیات های تشخیص بیمه 
شده  تهیه  میدانی  گزارشهای  و  بیکاری 
شرایط  واجد  عدم  و  کارشناسان  توسط 
بودن متقاضیان بیمه بیکاری را علت کاهش 
و کنترل در تعداد کل مقرری بگیران بیمه 

بیکاری در استان اعلام کرد.

بررسی 1289 شغل در کمیته بدوی 
مشاغل سخت و زیان آور در قم

اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل 
بررسی 1289 شغل در کمیته  از  استان 
قم  در  آور  زیان  و  سخت  مشاغل  بدوی 
اظهارداشت: درسه   بازوند  نصراله  خبرداد. 
ماه اول سالجاری تعداد 1289 شغل مربوط 
به 438  نفر متقاضی در 19 جلسه کمیته 
بدوی استانی مورد بررسی قرار گرفته است.

وی افزود: سه جلسه تجدید نظر استانی 
بررسی و تطبیق مشاغل در کارهای سخت 
و زیان آور موضوع ماده 8 آئین نامه اجرایی 
کارهای سخت  و زیان آور با حضور اعضاء در 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قم برگزار شد. رئیس کمیته تجدید نظر 
استان قم در این جلسه گفت: هیات تجدید 
نظر با هدف رسیدگی  به درخواست های 
اعتراض کمیته بدوی مشاغل سخت و زیان 
آور تشکیل و پرونده های متقاضیان مورد 

کارشناسی قرار گرفت.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اعلام کرد:

علت کاهش مقرری بگیران بیمه بیکاری در استان قم
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